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S 702. seje izvršnega sveta 

P o d p o r a e k o l o š k o u s m e r j e n i m 

t u r i s t i č n i m p r o g r a m o m 

Na podlagi razpisa za sofi
nanciranje ekološko usmerje
nih turističnih programov, se je 
prijavilo pet interesentov. Raz
pisnim pogojem so ustrezali 
štirje programi, med katere je 
izvršni svet 14. decembra na 
predlog komisije, ki jo je vodil 
Marijan Štele, razdelil 1,9 mili
jona tolarjev sredstev. Tako je 
Zarja Kovis za izdelavo projek
ta ekološko etnološkega pro
grama in apartmajskega naselja 
v okviru projekta Terme Sno-
vik prejela 900.000 SIT, Velika 
planina d. o. o. za izdelavo 
programa za turistično-rekre-
ativni center z ekološko usmer
jenimi programi planšarske tra
dicije in ekološko-kultumo de
diščino Velike planine 400.000 

Prva številka Kamniškega 
občana v naslednjem letu bo 
izšla v četrtek, 12. januarja. 
Prispevke sprejemamo do 
srede, 4. januarja; oglase, 
zahvale in obvestila pa do 
torka 10. januarja 1995. 

SIT, TPPP, d. o. o. Stahovica, 
za turistične programe v naravi 
in ponudbe za mladino v Domu 
na Kisovcu 450.000 SIT, in V D 
d. o. o. z Žal za razgledni stolp 
v Tunjicah 150.000 SIT. 

Izvršni svet je potrdil prev
zem objektov in opreme gostiš
ča Šimnovec in Zeleni rob na 
Vel iki planini in v najemni po
godbi za brezplačno oddajo 
v najem, ki jo bo sklenil s po
djetjem Velika planina d. o. o., 
določil, da mora novi najemnik 
zagotoviti, da bosta oba objek
ta spet odprta najkasneje do 
konca letošnjega decembra in 
da se obe gostišči ustrezno pre
uredita do sredine prihodnjega 
leta. 

Na predlog sveta KS Špitalič 
je izvršni svet prenesl zgradbo 
kulturnega doma v Špitaliču 
v last tej krajevni skupnosti in 
Gasilskemu društvu Špitalič, 
vsakemu do ene polovice, 
s tem da ga ne smeta odtujiti 
brez soglasja občine. 

Zgradbo na Bibi planini pa 

Občani Kamnika! 
Pred nami so praznični dnevi In nova pričakovanja, ki 
nam Jih prinaša leto 1995. Želim vam veselo praznova
nje, leto, ki prihaja, pa naj bo leto vašega osebnega 
In našega skupnega zadovoljstva. 

ŽUPAN OBČINE KAMNIK 
TONE SMOLNIKAR 

Ob Izteku mandata se v Imenu predsedstva Skupščine 
občine Kamnik In v svojem Imenu vsem občanom, prijate
ljem In poslovnim sodelavcem najlepše zahvaljujem za 
sodelovanje. Čestitam vam ob 26. decembru, dnevu dr
žavnosti, obenem pa vam telim vesele božične In novo
letne praznike ter obilo sreče, zdravja, miru In uspehov 
v letu, ki prihaja. 

PREDSEDNIK SO 
Maks Lavrinc 

Z A H V A L A 

V Imenu Izvršnega sveta Skupščine občine Kamnik In v svo
jem osebnem Imenu se zahvaljujem vsem občanom, podjet
jem, zavodom In upravnim organom občine Kamnik za sodelo
vanje v Iztekajočem mandatu In želim doživete božične praz
nike, miru, upanja In srečo v prihajajočem letu 1995. 

PREDSEDNIK IS 
Mihael Novak, dipl. ek. 

J O l j u b l j a n s k a b a n k a 

Nova Ljubljanska banka d.d. 
Podružnica Kamnik 

Nova Ljubljanska banka, d.d., Podružnica 
Kamnik, si prizadeva približati bančno 
poslovanje vsem občanom občine Kamnik. 
Tako smo v samopostrežni trgovini v Komendi 
postavili bankomat. Komendčani in okoličani 
bodo lahko dvigali denar 24 ur na dan 365 
dni v letu. 

Vsem komitentom želimo 
vesele božične praznike 
in srečno novo leto. 

Nova Ljubljanska banka d.d. 
- pravi naslov za denarne zadeve. 

je izvršni svet dal v brezplačni 
najem za 10 let Pašni skupnosti 
Biba planina, ki jo bo uporab
ljala za zavetišče živine in za 
stanovanje pastirjev. Najemnik 
mora objekt protipožarno za
varovati pri zavarovalnici. 

Na javni razpis za dodelitev 
službenih stanovanj, ki ga je 
razpisala občina Kamnik, se je 
prijavilo 17 kandidatov, občina 
pa ima na razpolago štiri stano
vanja, dvoje stanovanj na Ka-
juhovi 7 in po eno v Župančiče
vi in Klavčičevi ulici. Zato je ta 
stanovanja na podlagi pravilni
ka, ki upošteva stopnjo stro
kovne izobrazbe, pomembnost 
delovnega mesta in delovno 
dobo, razdelil štirim delavkam 
in sicer po eni iz občinske upra
ve, OŠ Toma Brejca in Stranje 
ter vrtca Antona Medveda. 

(fs) 

Začetki Kemostika pred poldrugim stoletjem 

» V 

N a P r a š n i k a r j e v e c e m e n t a r n e 
V začetku decembra je di

rektor podjetja Kemostik ing. 
Marko Stebe sklical zanimivo 
tiskovno konferenco, na kateri 
so predstavili do danes nezna
ne podatke iz zgodovine kam

niške industrije, ki govorijo 
o kamniškem podjetju Kemo
stik. Doslej smo bili prepričani, 
da začetki naše dejavnosti se
gajo v leto 1948. »Našo tradici
jo smo povezovali s podjetjem 

Svit, katerega obrat smo bili,« 
je uvodoma dejal ing. Marko 
Stebe in povedal, da doslej niso 
mogli razumeti, odkod njiho
vim predhodnikom ideja o pr
vih izdelkih Svita. Čeprav so 
večkrat slišali o Prašnikarje
ve m zidu, ki je obdajal njihove 
objekte, o mlinih in pečeh, ki 
so stali tam, vendar niso mogli 

izbrskati nobenih dokumentov 
ali pisnih virov, ki bi pričali 
o tem. »Pred letom dni pa nam 
je ing. Marjan Ogrinc prinesel 
dva dokumenta, za katera je 
trdil, da sta vezana na tovarno, 
ki je stala na lokaciji današnje
ga Kemostika. Iz njih je bilo 
razvidno, da gre za tovarno ce-

(Nadaljevanje na 2. strani) 

Miha Novak, predsednik izvršnega sveta, izroča Mornarjevo sliko 
ing. Marku Štcbetu, direktorju Kemostika. Na levi je ing. Mar
jan Ogrinc. 

M o s t e 8 8 A 

Prodajalna obutve in tekstila 

0 b i z t e k u l e t a s e V a m 

i s k r e n o z a h v a l j u j e m o 

z a i z k a z a n o z a u p a n j e . 

Želimo Vam prijetne praznike, 
v novem letu 1995 pa dosti sreče 
in zdravja. 



N a t e m e l j i h P r a š n i k a r j e v e c e m e n t a r n e 
(Nadaljevanje s 1. strani) 
menta, ki je bila ustanovljena 
leta 1854. Ogrinc nas je opozo
ril tudi na sliko Kamničana Le
va Homarja v prostorih občine 
Kamnik, ki predstavlja ostanke 
peči Prašnikarjeve cementar
ne. Tako smo počasi začeli se
stavljati sliko naše preteklosti,« 
je povedal ing. Štebe. 

Počasi so prišli do zaključka, 
da so njihovi izdelki nasledniki 
portland in roman cementa, ki 

ga je izdeloval Prašnikar. Prav 
tako to velja za naš Purol i n . 
polirne paste, saj je Prašnikar 
že leta 1890 izdeloval fini pra
šek za poliranje kovin z ime
nom Briljantin, je še povedal 
ing. Štebe in dodal, da pred
stavljajo ta odkritja 140 let tra
dicije v proizvodnji lepil in po-
lirnih past, kar je izjemen ka
pital. 

Ing. Marjan Ogrinc je pove
dal, da je njegov stari oče kar 

Dr. Niko Sadnikar ob sliki kamniškega rojaka Irana Vavpotiča, 
ki je tudi po zaslugi Kemostika spet prišla v slikarjevo rojstno 
mesto. 

60 let delal v Prašnikarjevi ce
mentarni, od leta 1859 pa do 
njenega zaprtja leta 1917. 
O tem priča zanimiv doku
ment, to je spričevalo, ki ga je 
dobil ob zaključku službova
nja. Začel je kot kurir, končal 
pa kot obratovodja. 

Miha Novak, predsednik iz
vršnega sveta občine Kamnik, 
je nato v spomin na to po
membno odkritje o zgodovini 
Kemostika v imenu občine po
daril direktorju Štebetu že 
omenjeno sliko, delo Leva Ho-
maja, z željo, da bi tovarna to 
tradicijo uspešno prenesla v 21. 
stoletje. Obvestil nas je tudi, 
da je občini Kamnik s pomočjo 
Kemostika in Zavarovalnice 
Triglav uspelo pridobiti v last 
dragoceno sliko Alegorija, de
lo kamniškega rojaka Ivana 
Vavpotiča, Sliko in njeno zgo
dovino pa je predstavil dr. N i 
ko Sadnikar. Povedal je, da je 
slikar upodobitev neosvoboje-
nega Slovenskega Primorja 
ustvaril leta 1939, predstavlja 
pa alegorično podobo hrepene
nja po svobodi. Gospod Novak 
pa je še dodal, da bo slika na 
ogled v občinski stavbi. 

F . S V E T E U 

P o n u d b a v n a r o č j u p l a n i n 
Naš namen, ko mo se lotili pri

prave in izdaje prospekta Turi
stična in gostinska ponudba doli
ne Kamniške Bistrice in Velike 
planine ter kataloga Naravne 
znamenitosti Kamniških Alp , je 
bil, da kamniški alpski svet vklju
čimo v organizirano turistično 
ponudbo, je dejal Marijan Štele, 
Član izvršnega sveta za področje 
turizma, na predstavitvi publika
cij v gostišču Uršič v Za gorici. 

Doslej sta bila naš planinski 
svet in njegova gostinska ponud
ba v prospektih bolj skromno 
predstavljena, pa tudi gostinci, 
žičničarji in drugi so precej nepo
vezano nastopali na turističnem 
trgu, če sploh so. Turistični pro
spekt V naročju Kamniških pla
nin in katalog o naravnih zname
nitostih Kamniških Alp pomeni
ta torej prvi korak v zapolnitvi te 
vrzeli. 

Prospekt je predstavil Dušan 
Božičnik, v. d. direktorja podjet
ja Velika planina - zaklad nara
ve, d.o.o., za katerega so navzoči 
gostinci dejali, da ima največ za
slug za izdajo. V sliki in besedi 
predstavlja poleg žičnice 13 go
stišč in planinskih domov, v doli
ni Kamniške Bistrice in na Veliki 
planini, na Mali planini in na K i 
sovcu. Iz njega lahko turist izve 
za število postelj in sedežev v re
stavracijskih prostorih. Seveda 
ne manjka niti ponudbe za gostiš
če značilnih jedi in pri nekaterih 
te turistično-rekreacijskih stori
tev (jahanje, balinanje, tek na 
smučeh, vožnja s kočijo itd.). Za 
okvirno orientacijo pa služi 
manjša reprodukcija znane Zoro
ve panoramske karte Kamniških 
planin z vrisano lego gostinskih 
objektov. Zanimiva je tudi na
slovnica v airbrush tehniki, delo 
S. Žagarja, ki je prospekt obli
kovno uredil. V nakladi 20.000 
izvodov so ga založili Velika pla
nina, d.o.o., in vsi gostinci s tega 

območja. S svojo ponudbo lovne
ga turizma sodeluje tudi Kozorog 
Kamnik. 

Katalog Naravne znamenitosti 
Kamniških Alp je predstavil nje
gov avtor, znani alpinist in naš 
stalni sodelavec Bojan Pollak. 
Kaj zajema, so naši bralci delno 
že spoznali prek objave precejš
njega dela teh znamenitosti 
v Kamniškem občanu. 

V katalogu bo s slikami 
opremljenih 52 znamenitosti 
Kamniških Alp na kamniškem 
območju. Težko bi našli kraj na 
svetu, kjer je na tako majhnem 

planini. Dušan Božičnik je pove
dal, da je za ponovni zagon se-
dežnice po nekajmesečnem pre
moru vse pripravljeno. Čakajo le 
še tehnični pregled Z R M K . Veli
ko dela so vložili tudi v pripravo 
vlečnic in ureditev smučarskih 
prog, ki so jih očistili kamenja, 
da bo mogoče začeti teptati pro
ge že pri 20 cm visoki snežni ode
j i . Na parkirišču pri spodnji po
staji kabinske žičnice bodo uvedli 
nepretrgano čuvanje vozil. Upa
jo, da jim bo uspelo uskladiti 
vozni red Kambusovih avtobusov 
in žičnice. Zlasti velja to za prvo 
vožnjo žičnice ob osmi uri ob so
botah in nedeljah. Kot je dejal 
Marijan Štele, bi kazalo razmisli-

Gostinski in turistični delavci iz doline Kamniške Bistrice in 
z Velike planine na predstavitvi v gostišču Uršič v Zagorki. 

prostoru natresenih toliko narav
nih danosti, je dejal Pollak in 
pristavil, da je zanje značilno, da 
je do nekaterih mogoče priti 
v copatah, z avtom, za obisk dru
gih pa treba kar precej planinskih 
izkušenj in seveda ustrezne opre
me. Posebnost bo tudi opis okrog 
desetih izletov, na katerih bo 
mogoče v enem dnevu obiskati 
več teh posebnosti in lepot. Knji
žici bo dodan manjši zemljevid 
z označenimi mesti vseh 52 na
ravnih znamenitosti. Te so vrisa
ne tudi v najnovejši karti Grin-
tovci, ki jo je izdala Planinska 
zveza Slovenije. 

Seveda je na predstavitvi ste
kla beseda tudi o pripravah na 
letošnjo zimsko sezono na Veliki 

Popravek 
Seznama članov Občinskega sveta občine 

Kamnik 
Občinska volilna komisija Kamnik je javno objavila seznam članov 
Občinskega sveta občine Kamnik. Med ponovnim preverjanjem 
podeljevanja mandatov je ugotovila, da je napačno uporabila raču
nalniški izpis, zato je pri omenjenem seznamu nepravilno podelila 
mandat člana Občinskega sveta kandidatom: 
Klavdiju Kodermanu, Liberalna demokracija Slovenije (VE 5), 
Mariji Dolenc, Zeleni Slovenije (VE 4), 
in Janezu Trebušaku, Slovenska ljudska stranka (VE 1). 
Namesto njih so v Občinski svet izvoljeni: 
Brane Golubovič, Liberalna demokracija Slovenije (VE 4), 
Miha Prosen, Zeleni Slovenije ( V E 1), 
in Dušan Jesenik, Slovenska ljudska stranka (VE 5). 
Zaradi neprijetnosti, ki jih je komisija povzročila z javno objavo 
seznama članov Občinskega sveta, se prizadetim javno opravičuje. 
OBČINSKA V O L I L N A KOMISIJA 
K A M N I K 
Številka: 008-1/94 T A J N I K O V K 
Datum: 13. 12. 1994 Rafael Zagoričnik 

ti o privatnem prevozniku na 
krožni progi, ki bi zajela še Dom
žale. 

Predstavnik turistične agencije 
iz Domžal je menil, da bi morali 
lastniki počitniških koč in planin
skih domov nastopati bolj uskla
jeno, tako glede podatkov o pro
stih posteljah kot cen. Na tem 
področju zdaj orje ledino edino 
Marko Štritof. Na drugo plat me
dalje je opozoril Marjan Štele, ki 
je dejal, da doslej nobena agenci
ja še ni prodala nobenega paketa 
z našega območja. 

Majda Rejic oskrbnica Črnu
škega doma na Mali planini, je 
povedala, da so gostinci na 
vzhodnem delu planine prevzeli 
v vzdrževanje vse poti od Kranj
skega raka proti Kisovcu, Mali in 
Veliki planini in da bodo tudi 
pozimi poskrbeli za redno pluže
nje. Parkirišče na Kisovcu je ure
jeno. 

Lojze Soster, sekretar Turi
stične zveze Slovenije, je dal 
priznanje kamniškim turističnim 
delavcem, ki med vsemi najbolje 
uresničujejo zamisl o alpskih ce
stah, medtem ko na Gorenjskem 
ta projekt še ni zaživel. Podprl je 
zamisel o recepciji na Veliki pla
nini, ki bi skrbela za organizirano 
oddajanje koč. Večina navzočih 
je menila, da se bo treba pri pri
pravi različnih turistično-rekre-
ativnih aktivnosti in prireditev 
bolj povezati med seboj. Na pla
nini se mora kaj dogajati. Samo 
postelja in dobra hrana nista do
volj! Zato čaka gostince v dolini 
in na Veliki planini še precej 
dela. F . S V E T E L I 

Predsednik izvršnega sveta Miha Novak odpira asfaltirano cesto na Gozd 

Iz krajevne skupnosti Črna 

P o a s f a l t n i c e s t i t u d i n a G o z d 
Za krajane Gozda je bil 2. 

december velik praznik, saj so 
ta dan odprli novo asfaltirano 
cesto, ki jim bo olajšala pot 
v dolino. Boljše ceste krajšajo 
razdaljo tudi med ljudmi, ki se 
lahko zato skupaj veselijo no
vih pridobitev, hkrati pa jih 
spodbuja k novim delovnim na
črtom. 

Vaščani Gozda so v zadnjih 
nekaj letih opravili s prosto
voljnim delom in denarnimi 
prispevki precej pomembnih 
del. Napeljali so tudi vodovod, 
tako da imajo zdaj tudi v suš
nem obdobju dovolj vode. Ve
lika pridobitev za vas je tudi 
napeljava telefonskega omrež
ja in pred kratkim odprta trgo
vina. 

Stara cesta je bila ozka, 
v spodnjem delu, ki ga sedaj 
nadomešča nova trasa, pa zelo 
strma. To jim je zlasti v zim

skem času povzročalo mnogo 
težav. Leta 1985 so s pomočjo 
Gozdnega gospodarstva Kam
nik razširili zgornji odsek ceste. 
Sami so opravili na stotine ur 
prostovoljnega dela. Nova tra
sa spodnjega dela je bila zgraje
na leta 1989. Lansko leto so 
asfaltirali 1300 m ceste, letos 
pa še preostali del. 

»Če si sami ne bomo poma
gali, nam tudi bog ne more po
magati. Tudi na občini Kamnik 
niso bili gluhi za naše prošnje. 
Iskrena hvala predsedniku iz
vršnega sveta Mihu Novaku, 
saj brez njegove podpore ne bi 
imeli toliko metrov asfalta,« je 
v svojem slavnostnem govoru 
poudaril predsednik gradbnega 
odbora Jaka Ilančič. Zahvalil 
se je tudi predsedniku Sklada 
stavbnih zemljišč občine Kam
nik in predsedniku K S Črna 
Antonu Dolinšku. Prav tako 
toplo se je zahvalil krajanom za 

odstopljeno zemljo v dobrobit 
kraja in za denarne prispevke 
v višini 93.000 D E M . 

Slovesnost je polepšal otro
ški pevski zbor podružnične os
novne šole Gozd pod vodstvom 
Karle Urh . 

Vse navzoče je pozdravil 
predsednik IS Miha Novak. 
Izrazil je zadovoljstvo, da je 
v letošnjem letu uspelo temu 
kraju pridobiti kar tri in pol 
kilometre novega asfalta, kar 
je približalo to lepo področje 
pod kamniškimi planinami do
lini in mestu. Vsem ljudem te
ga kraja je zaželel, da bi jih 
povezanost, k i je vzklila ob 
gradnji te ceste, družila in po
vezovala. Nato je cesto predal 
namenu. 

Domači župnik Anton Orož
nik je cesto blagoslovil in vsem 
zaželel srečno in varno pot. 

V E R A M E J AČ 

S seje izvršnega sveta 

U s t a n o v i t e v z a v o d a 

z a r a z v o j C A T V s i s t e m a 
Občinski izvršni svet je obrav

naval in sprejel informacijo o po
teku priprav za ustanovitev Za
voda za razvoj kabelsko satelit
skega televizijskega sistema 
Kamnik, ki jo je na predlog pred
sednika izvršnega sveta pripravil 
občinski inšpektorat. Namen teh 
priprav je, da bi kabelsko satelit
ski sistem, ki je med največjimi 
v Sloveniji, ustrezno organizirali. 
Sedaj v imenu solastnikov siste
ma skrbi za vzdrževanje in izbiro 
satelitskih programov odbor za 
kabelsko omrežje pri KS Ne vije. 

Med tremi možnimi oblikami 
organiziranosti (zavodom, delni
ško družbo in zadrugo) je izvršni 
svet podprl ustanovitev zavoda. 
Njegov namen bi bil poleg iz
gradnje in vzdrževanja ĆATV si
stema tudi radijska in televizijska 
dejavnost, ekonomska propagan
da in snemanje video filmov. 
Svet zavoda naj bi sestavljali 
predstavniki solastnikov, izvajal
cev in javnosti. Izvršni svet je bil 
mnenja, naj se v delu javnosti 
upoštevajo le predstavniki lokal
ne skupnosti, ne pa tudi pred
stavniki področnih združenj in 
komercialnih partnerjev. Odbo
ru za izgradnjo C A T V sistema je 
izvršni svet priporočil, da pravo
časno seznani javnost z novostmi 
na področju sprejemanja in di
stribucije satelitskih T V progra
mov, ker bo to povezano s pre
cejšnjim zvišanjem stroškov. 

Gostinska objekta na Šimnov-
cu in Zelenem robu bosta spet 
zamenjala gospodarja, ker je iz
vršni svet sprejel odstop od na
jemne pogodbe dosedanjih na
jemnikov Mirana in Regine Šer-
bel. Kot nadomestilo za vložena 
sredstva v objekta jima je priznal 
znesek 96.000 D E M v tolarski 

protivrednosti. Polovica zneska 
bo izplačana ob predaji objektov 
in opreme, drugo pa do 31. mar
ca 1995. 

Oba objekta bo brezplačno 
vzelo v najem podjetje Velika 
planina - Zaklad narave, ki mo
ra poskrbeti, da bosta obe gostiš
či najkasneje do 15. decembra na 
voljo obiskovalcem. 

V drugem letošnjem razpisu za 
dodelitev posojil za razvoj male
ga gospodarstva je bilo na voljo 

nekaj manj kot 33 milijonov SIT. 
Od 45 vloženih prošenj za poso
jilo je izvršni svet ugodil 29 inte
resentom, ki so se odzvali na raz
pis v Kamniškem občanu. Višina 
dodeljenih posojil znaša od 
500.000 SIT do 5,5 milijona SIT, 
kolikor so odobrili Zarji Kovis za 
izgradnjo Term Snovik. Ostali 
prosilci pa niso izpolnili razpisnih 
-pogojev. 

Ža izgradnjo osnovne iole 
Šmartno v Tuhinju je izvršni svet 
izbral kamniško gradbeno po
djetje Graditelj kot najbolj ugod
nega ponudnika. Po sklepu IS bo 
treba za najemnino velike dvora
ne v Kinu Dom odšteti od 10.000 
do 40.000 SIT - odvisno od tega, 
ali gre za neprofitno, kulturno 
zabavno ali gostinsko prireditev. 

F . S. 

Občanov komentar 

Program in pristojnosti 
Sedaj, ko so tudi volitve župana za nami in ko se bo 

v kratkem sestal občinski svet. še ni povsem jasno vprašanje. 
. kakšno bo razmerje med občinskim svetom in županom, 
kakšne bodo konkretne pristojnosti prvega in drugega za 
uspešno uresničevanje predvolilnih programov enih in drugih. 
Praviloma naj bi ta razmerja uredili z občinskim statutom in 
poslovnikom o delu občinskega sveta. 

Po zakonu o lokalni samoupravi je občinski svet najvišji 
organ odločanja o vseh zadevah v okviru pravic in dolžnosti 
občine. Po istem zakonu pa župan skrbi in odgovarja za 
izvajanje odločitev občinskega sveta in občinskih odborov, 
poleg tega pa predstavlja in zastopa občino. Seveda pa občinski 
svet lahko odloči, da bo določene naloge in pristojnosti občin
skega sveta opravljal župan. Katere bodo te naloge, pa bi se 
verjetno morali dogovoriti na širši ravni, vsekakor pa to ne bi 
smelo biti odvisno od razporeditve politične moči v občinskem 
svetu oziroma od strankarske pripadnosti župana. Upoštevati 
bo namreč treba, da je bil župan izvoljen na neposrednih 
volitvah in da je zato za uresničitev programa odgovoren tudi 
svojim volivcem. 

Ce bi imel župan samo izvršilno funkcijo potem bi bilo bolje, 
da bi ga volil občinski svet in bi bil samo njemu tudi odgovo
ren. Pričakujemo lahko, da bodo svetniki našli skupen jezik 
z županom in temeljne občinske akte oblikovali tako. da bodo 
vsi občinski organi čimbolj uspešno delovali v korist občanov in 
kamniške občine kot ene največjih slovenskih občin. 

(je) 



Politične stranke o volitvah in delu v občinskem svetu 

O b č i n s k i m s v e t n i k o m n a p o t 
Neposredno po volitvah v prvi občinski svet naše občine smo 

predsednike občinskih odborov političnih strank, katerih kandi
dati so bili izvoljeni za "občinske svetnike, povprašali za mnenje o 
volilnih izidih in o njihovih pogledih na vlogo posameznih strank 
v delu občinskega sveta. 

Na naša vprašanja so odgovorili Marko Magister, Slovenski 
krščanski demokrati, Stane Zamik, Liberalna demokracija Slo
venije, Igor Podbrežnik, Socialnodemokratska stranka Slovenije, 
Anton Hočevar, Slovenska ljudska stranka, Božidar Pilej, Zdru
žena lista socialnih demokratov, in Milena Kunstek, Zeleni Ka
mnika. Predstavniki Slovenske nacionalne desnice pa se vpraša
njem niso odzvali. 

Kakšna je vaša ocena volitev 
v občinski svet naše občine? 

S K D : Z rezultati volitev v 
Svet občine smo krščanski de
mokrati zadovoljni, saj so vo
livci dali glasove nam, ki smo 
v preteklem obdobju s svojim 
trdim in poštenim delom doka
zali to zaupanje. Zahvaljujemo 
se našim volivcem in vsem ti
stim, ki so dosedaj sodelovali 
z nami na vseh področjih druž
benega življenja v občini Ka
mnik. 

L D S : Rezultat letošnjih lo
kalnih volitev ni nikakršno 
presenečenje, čeprav so bila 
pričakovanja v naši stranki ve
čja. Na rezultat volitev niso to
liko vplivala imena kandida
tov, njihovo dosedanje delo, bi
stvena je bila strankarska pri
padnost, želja po spremembah. 
Če primerjamo razmerja med 
Strankami v dosedanji skup
ščini in rezultate volitev, so ti 
potrdili skupščinsko razmerje. 
L D S je imela na volitvah 1990 
pet delegatov v petindvajse-
tčlanskem D P Z , leta 1994 pa 
ima sedem svetnikov v občin
skem svetu. 

SDSS: Rezultati volitev so 
posledica dobrega dela SDSS 
v občinskem prostoru in pra
vilne izbire kandidatov na l i 
stah za volitve v občinski svet. 
Rezultati pričajo, da Samo ime 
stranke ni dovolj za uspešno 
nastopanje, potrebni so ljudje, 
ki so v okolju znani po svojem 
delu in ravnanju v vsakdanjem 
življenju. 

SLS: SLS v Kamniku je 
upravičeno zadovoljna z izi
dom letošnjih občinskih voli
tev. Pokazalo se je, da so volivci 
pričeli dajati podporo tistim, ki 
si prizadevajo za blagostanje in 
napredek v občini. Naš dose
ženi rezultat je v primerjavi s 
prejšnjim povečan za 30% ali 
z državnozborskim za 50%, kar 
kaže prav na to. Seveda pa nas 
to hudo obvezuje. 

Z L S D : Rezultati lokalnih 
volitev so odraz volje obča
nov, ki so s svojimi glasovi 

podprli tiste kandidate in ti
ste, za katere menijo, da bodo 
uresničili njihove želje in se
veda svoje predvolilne obljube. 
Naša stranka je računala na tri 
mandate, vendar smo uspeli le 
v dveh volilnih enotah. 

Zeleni: Zeleni Kamnika smo 
z volilnimi rezultati zelo zado
voljni. Z izvoljenimi svetniki si 
bomo Zeleni prizadevali za re
ševanje naravovarstvenih pro
blemov na območju naše ob
čine. 

Ker nobena stranka nima ve
čine v občinskem svetu, nam 
lahko po veste, s katerimi stran -
kami se nameravate povezati v 
koalicijo. Ali bodo morda vaši 
svetniki v občinskem svetu de
lali samostojno ? 

S K D : Slovenski krščanski 
demokrati bomo sodelovali v 
občinskem svetu z vsemi stran
kami, ki bodo imele namen 
skupaj z nami delati za materi
alni in duhovni napredek celo
tne občine. 

L D S : O koalicijah v L D S 
razmišljamo, razmišljamo pa 
tudi o tem, da bi ostali kon
struktivna opozicija. S kom biti 
v poziciji, je prezgodaj napo
vedati, saj je v tem trenutku 
še odprto vprašanje župana in 
predstojnika upravne enote. 

SDSS: Trdne koalicijske po
vezave so namenjene dolgo
ročnim usmeritvam strank, ki 
se povezujejo. Take povezave 
morajo biti dovolj pragma
tične, da se ne porušijo pri 
odločanju svetnikov o zadevah, 
ki so lokalno obarvane in kjer 
lokalni interes nujno presega 
interese koalicije. Sicer pa kon
kretno, rezultati volitev kažejo, 
da bo potrebno prisluhniti lju
dem, ki dajejo podporo novo
nastalim strankam iz obdobja 
osamosvajanja. Ta podpora je 
takorekoč dvetretjinska in jo je 
treba spoštovati. 

SLS: SLS ima jasen program 
in želimo sodelovati z vsemi, 
ki so nam pripravljeni ta pro
gram pomagati izpeljati. Za nas 
predvolilni program ni farsa, 
pač pa cilj, ki ga zasledujemo. 

Drugi krog volitev župana 

T o n e S m o l n i k a r j e 

n o v i k a m n i š k i ž u p a n 

V drugem krogu volitev župana sta se 18.12.1994, po izpadu 
treh kandidatov v prvem krogu, med seboj pomerila kandidata, 
ki sta dobila največ glasov, Tone Smolnikar in Maks Lavrinc. 
Tokrat so se volivci odločili, da bo novi župan občine Kamnik 
Tone Smolnikar, novinar T V Slovenija. 

Za Smolnikarja je glasovalq 5907 ali 63,36% vseh, ki so prišli 
na volišča. Maksu Lavrincu, dosedanjemu predsedniku občinske 
skupščine, pa so volivci dali 3486 ali 36,6% glasov. 

Na volišča je tokrat prišlo slabih 45% vpisanih volivcev, med 
tem je bila volilna udeležba pred štirinajstimi dnevi 65,3%. So
razmerno največ volivcev se je udeležilo volitev na Vranji Peči 
(68,9%), na Pšajnovici (64%) in na volišču v Soteski vKS Nevlje 
(63,9%). Le malo več kot tretjina volivcev pa je prišla volit v 
KS Tunjice (36%), v KS Podgorje (36,7%) in v OS Marije Vere 
Duplica (37,1%). Na voliščih v Kamniku je bila volilna udeležba 
od 45% (Perovo) do 48,9% (Center). 

Ker je na volišča prišlo skupaj 9733 volivcev, ki so za oba 
kandidata skupaj oddali 9323 glasov, pomeni, da je bilo 410 
glaso vnic ne velja vnih. 

Pripomniti je treba, da so gornji rezultati še neuradni, ker ni 
upoštevanih nekaj deset glasov tistih volivcev, ki so glasovali po 
pošti, kar pa volilnega rezultata ne spremeni. 

F. S. 

Z L S D : Vsekakor se bomo 
povezovali z LDS. Vsa svoja 
pričakovanja pa bomo usmerili 
v izpolnjevanje volilnih obljub 
in v dobro občanov. 

Zeleni: Tako kot doslej se 
bomo tudi v prihodnje ob posa
meznih problemih dogovarjali 
z drugimi strankami, ki bodo 
imele posluh za reševanje pro
blemov, ne bomo pa sodelo
vali z odbori strank in posame
znimi svetniki, ki bodo posku
šali solistično ali populistično 
opozarjati na svojo prisotnost. 

Kaj lahko rečete o izidu pr
vega kroga volitev za župana 
in koga od kandidatov boste 
podprli v drugem krogu? 

S K D : Izid prvega kroga vo
litev župana je pokazal raz-
tresenost volilnih glasov med 
vseh pet kandidatov. V dru
gem krogu krščanski demo
krati prepuščamo odločitev na
ših volivcev njihovi osebni pre
soji. Svoj glas naj dajo tistemu 
kandidatu, od katerega priča
kujejo, da bo s svojim delom 
in držo upravičil njihovo zau
panje. 

L D S : Izid v prvem krogu vo
litev je bil za nas pričakovan. 
V drugem krogu je naš kandi
dat za župana Maks Lavrinc, za 
katerega upamo, da ga ne bodo 
volili samo volivci LDS. 

SDSS: Volitve za župana 
bodo pomembno delovale na 
razmerje političnih sil na Ka
mniškem. SDSS težko vpliva 
na izide volitev, saj gre v obeh 
primerih za kandidata, ki sta 
izven naše politične usmeri
tve. Težko napovemo tudi izide 
volitev, saj se je g. Smolni
kar odločil ohraniti neodvisno 
držo. 

SLS: Volitve za župana so 
pokazale, kaj napravi nesloga. 
SLS je v predvolilno igro po
stavila kandidata z največ mo
žnostmi za uspeh, to je po
trdil rezultat. Samo nesloga 
in samozaverovanost nekate
rih, predvsem iz vrst S K D 
in ZS, je preprečila popolno 
zmago strank slovenske po
mladi. 

Z L S D : Izid prvega kroga vo
litev je bil za nas pričakovan. 
Nekatere stranke, ki so imele 
kandidate za župane, so na
sedle obljubam o podpori in 
so tako doživele razočaranje. 
Ker naša stranka že v prvem 
krogu ni imela svojega kandi
data za župana, bomo še naprej 
podpirali kandidaturo kandi
data L D S g. Maksimilijana La
vrinca. 

Zeleni: Izid prvega kroga vo
litev je za Zelene presenetljiv. 
V drugem krogu bomo Ze
leni svojo podporo namenili ti
stemu kandidatu, ki si bo v 
svojih programskih izhodiščih 
prizadeval tudi za čimvečje re
ševanje naravovarstvenih pro
blemov na področju naše ob
čine, za kar se v svojem pro
gramu zavzemamo tudi Zeleni 
Kamnika. 

Katerega vprašanja bi se po 
vašem mnenju moral občin
ski svet najprej lotiti. Pri tem 
imam v mislih tudi »zapuščino« 
zadnjih dveh nedokončanih sej 
bivše občinske skupščine. 

S K D : Občinski svet bo 
moral organizirati občinsko 
upravo, sprejeti statut občine 
in druge splošne akte ter spre
jeti predloge in odloke, ki so v 
pripravi in čakajo na sprejem. 
• Ob zaključku mandata se 

vodstvo in delegati S K D , ki 
smo tvorno sodelovali v občin
ski skupščini, najlepše zahva
ljujemo za sodelovanje vsem 
svojim kolegom iz ostalih 
strank. Njim in tudi vsem novo
izvoljenim svetnikom želimo 
vesel božič in veliko uspehov v 
novem letu 1995. 

L D S : Občinski svet se mora 
najprej lotiti obravnavanja in 
sprejemanja prostorskih aktov: 
spremembe in dopolnitve dol
goročnega plana, zazidalnega 
načrta za Alprem. S spreje
mom prostorskih aktov mo
ramo omogočiti začetek pro
jekta Golf in Term Snovik, za 
kar smo se pred volitvami za
vzemali skorajda v vseh stran
kah. Svojim volivcem moramo 
s sprejemom teh aktov podati 
možnosti za reševanje njihovih 
stanovanjskih problemov, za
poslenim v Alpremu pa mo
žnost za primerno sanacijo. 

Temu bo sledila priprava sta
tuta, poslovnika, organizacija 
občinske uprave ter seveda 
razdelitev »stolčkov« v svetu in 
upravi. 

SDSS: Prav je, da se občinski 
svet spopade s problemi občin
ske lastnine in urejanjem pro
stora pod Malim gradom, v Va-
senem in v Volčjem Potoku. V 
občinskem svetu ni več delega
tov brez volilne baze, ki niso 
bili odgovorni nikomur. Sedaj 
gre prvič zares in svetnikom že
limo veliko sreče in znanja za 
napredek naše občine. 

SLS: Statut občine, poslov
nik delovanja organov občine 
so prve stvari, ki se jih je 
potrebno lotiti, obenem pa je 

Volitev v kulturnem domu na Lazah v Tuhinju se udeležilo 71% 
volivcev. Med najstarejšimi, ki smo jih srečah' na volišču, sta bila 
81'-letna Angela Jeglič in Maks Brleč 

Na volišče pri Grkmanu v Črni je po besedah Mirka Levaka, pred
sednika volilnega odbora, prišlo sicer manj ljudi kot na prejšnjih 
volitvah, saj so na koncu ugotovili, da jih je ena tretjina ostala doma 

Slovenski krščanski demokrati 

na Kamniškem 
se zahvaljujemo vsem, 

ki ste se ob volitvah odločili 
za našo skupno pot za napredek občine. 

Vsem občanom na Kamniškem 
želimo lepo doživet božič in 

veliko sreče v novem letu 1995! 

treba nemudoma opraviti tudi 
tisto, kar je ostalo neopravlje
nega v prejšnji skupščini. Za
gotoviti je treba nemoteno de
lovanje občine, zagotoviti pa 
tudi nadaljevanje še nedokon
čanih programov in projektov. 
Na koncu se našim volivcem 
zahvaljujem za zaupanje in še 
zatrjujem, da tisti, ki je volil nas, 
ne bo in ne sme biti nezadovo
ljen. 

Z L D S : Po našem mnenju se 
bo moral občinski svet najprej 

lotiti reorganizacije uprave in 
jo postaviti v skladu z no
vim statutom. Najpomemb
nejša naloga pa bo vsekakor 
proračun in pravilna razpore
ditev sredstev. 

Zeleni: Ne glede na nere
šeno problematiko bo moral 
novi občinski svet najprej spre
jeti statut in druge pomembne 
akte ter sistematično pristopiti 
k reševanju problematike. Ze
leni menimo, da je treba do
končati začete projekte na po

dročju turizma, vendar v smi-
selnejši in naravi prijaznejši 
obliki (Velika planina, Arbore-
tum Volčji Potok, Vaseno). 

Vsem predstavnikom strank 
hvala, ker so odgovarjali na 
naša vprašanja, občinskim sve
tnikom pa veliko uspehov in 
medsebojnega sodelovanja v 
dobro vseh občanov kamniške 
občine! 

F R A N C S V E T E L J 

PRVA SEJA OBČINSKEGA SVETA 
Včerajšnje prve seje novega občinskega sveta se je kljub slabim prometnim razmeram, zaradi visokega 

snega, udeležilo 30 do 31 izvoljenih svetnikov. Na sliki: Svetniki so pozorno prisluhnili nastopnemu govoru 
župana Toneta Smolnikarja. (fs) 

(Več o seji v prihodnji številki) 
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Nova pridobitev Kemijske industrije Kamnik 

O d p r t a l a s t n a p r o d a j a l n a 

V petek, 2. decembra, je 
v.d. direktorja Peter Kuret od
prl novo trgovino KIK Kamnik, 
v kateri bodo kupcem ponudili 
zabavno pirotehniko, izdelke iz 
plastičnih mas, izdelke proizva
jalcev Urko Kamnik in Tosama 
Domžale. Z novo trgovino želijo 
približati svoje izdelke čim šir
šemu krogu potrošnikov. Ker je 
vrsta okoliščin zahtevala druga
čen pristop, so se v KIK-u odlo
čili, da Kamničanom in okoliča
nom kar najbolj približajo del 
proizvodov iz lastne proizvodnje 
in del proizvodov njihovih po
slovnih partnerjev v lastni pro
dajalni. Prostorske možnosti jim 
omogočajo, da bodo v nasle
dnjem obdobju asortiman pro
daje lahko še širili, saj lahko tudi 
njihovi poslovni partnerji ponu
dijo široko paleto proizvodov, ki 
še niso na policah. 

V tem prazničnem času da
jejo prednost pirotehničnim iz
delkom, ki so se dolga leta ti
hotapili iz zahodnih držav. Nova 
zakonodaja omogoča pooblašče
nim in zato usposobljenim trgo
vinam prodajo tovrstnih izdel
kov. 

Za K I K so pirotehnični iz
delki zanimivi, saj imajo lastno 
proizvodnjo določenih vrst piro
tehničnih izdelkov in kot proi
zvajalci črnega smodnika z uve
ljavljeno blagovno znamko so
delujejo z vsemi večjimi piro
tehničnimi tovarnami Zahodne 
Evrope.Tako lahko dopolnjujejo 
izkušnje, proizvodni in prodajni 

Vd. direktorja Peter Kuret je za
dovoljen z dosedanjimi poslov
nimi rezultati in z novo pridobi
tvijo. 

program, kar jim tudi omogoča 
večjo konkurenčnost na trgu. 

Da pa v tem času v trgovini 
ne bi bili samo izdelki za
bavne pirotehnike, dopolnjujejo 
ponudbo še z izdelki obrata pre
delave plastičnih mas. To so izre
dno lepe vrečke za praznične dni. 
Glede na dolgoletne dobre po
slovne odnose s podjetjem To
sama so nekaj prodajnega pro
stora namenili tudi njihovim 
proizvodom. Ker je v zadnjem 

Poslovno srečanje 
(Shannon, Dublin -

z irskimi podjetniki 
- 22.-25.1.1995) 

Pospeševalni center za malo gospodarstvo organizira v ok
viru projekta regionalnega povezovanja OUVERTURE po
slovna srečanja z irskimi podjetniki. 
Namen srečanja je izvoz slovenskega gospodarstva preko 
proste cone v Shannonu in poslovna srečanja z irskimi 
partnerji, ki želijo sodelovati s slovenskimi podjetniki na 
področju trgovine, poslovnih kooperacij, inovativnih pro
gramov, turizma in storitev. 
Irski partnerji so zainteresirani za sodelovanje pri prodaji 
slovenskega blaga preko proste cone, poslovne kooperaci
je, ustanovitev mešanih podjetij, investiranje v inovativne 
programe in zastopništva. 
Najzanimivejša področja za sodelovanje so specialni pre-
hrambni izdelki, vina, novi tehnični izdelki in izdelki široke 
potrošnje, visoka tehnologija, programska oprema, turistič
ni programi in posebne storitve. 
Vabimo vse podjetnike, ki želite sodelovati z irskim go
spodarstvom, da pokličete aH se oglasite v Poslovno in
formacijskem centru ali na Sekretariatu za gospodarstvo 
občine Kamnik. 
(PIC, Glavni trg 23, tel. 817-443 oziroma na občini pri Da
rinki Prešeren, tel. 817-278; fax 831-176), kjer boste prejeli 
prijavnico in obrazec ponudbe. 

Za Poslovno informacijski center 
Darinka Prešeren 

času v eni izmed proizvodnih 
hal KIK-a stekla redna proizvo
dnja čistilnih sredstev podjetja 
»Urko«, bomo v njihovem ko
tičku našli tudi te zanimive iz
delke. V naslednjem obdobju se 
bodo pojavili v novi prodajalni 
še izdelki nekaterih drugih zna
nih slovenskih podjetij, saj želijo 
vsem obiskovalcem te trgovine 
ponuditi čim več proizvodov po 
dostopnih cenah. 

V.d. direktorja Peter Kuret je 
ob tej priložnosti še povedal, da 
se vsi zaposleni v KIK-u priza
devajo ohraniti svojo blagovno 
znamko. Letošnji desetmesečni 
rezultati poslovanja kažejo na 
pozitiven rezultat in ob koncu 
leta pričakujejo bruto realizacijo 
25 milijonov D E M , od tega 70% 
ustvarijo z izvozom. Prisotni so 
tudi na trgih Z D A , Nemčije, Ita
lije, Francije, Egipta in v drugih 
državah. 

Trenutno je v KIK-u zaposle
nih 580 delavcev, zato bo letos 
dosežen bruto proizvod pribli
žno 26.000 $ na delavca. Menijo, 
da je to dober rezultat. 

KIK je tudi v fazi lastnin
skega preoblikovanja, vrednost 
podjetja po otvoritveni bilanci je 
1.196.100.288 SIT. Z odpisom po
slovno nepotrebnih sredstev je ta 
vrednost 707.500.000 SIT. 

V KIK-u so se odločili za kla
sično obliko lastninskega preo
blikovanja in sicer: 
- 40% prenos na sklade, od tega 
10% na kapitalski sklad, 10% na 
odškodninski sklad in 20% na 

S E R V I S 
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sklad RS za razvoj, 
- 20% za interno razdelitev, 
- 40% za notranji odkup. 

Že deponirani certifikati in 
neizplačani certifikati in neizpla
čani OD po kolektivni pogodbi 
omogočajo, da tako obliko la
stninskega preoblikovanja izve
dejo v naslednjih štirih letih. Pro
gram imajo končan, obravnavan 
je bil na zborih delavcev, spre
jet na delavskem svetu in oddan 
agenciji. Upajo, da bo vse pote
kalo po sprejetem terminskem 
planu. 

Po otvoritvi nove trgovine, ki 
jo je namenu predal njen poslo
vodja g. Kregar, so si obiskovalci 
lahko ogledali nekaj pirotehnič
nih efektov, ki so jih izvedli 
KIK-ovi pirotehniki. 

V E R A MEJAČ Novo trgovino so si ogledali predstavniki občine in drugi gostje. 

Gradnja proizvodne hale v Kalcitu 

N a l o ž b a , p o m e m b n a t u d i z a v a r s t v o o k o l j a 
Te dni nad starim obratom Kal

cita v Stahovici raste nova velika 
proizvodna dvorana, ki bo pome
nila korak naprej pri uvajanju so
dobnejše tehnologije v predelavi 
kalcita. Pomembna pa je zlasti za
radi boljšega varovanja okolja. 

Kot nam je povedal ing. Ma
tevž Kirn, direktor Rudnika kal
cita, bodo v novih prostorih ure
dili manjšo dodatno linijo, ki bo 
osnova za proizvodnjo najfinej

ših polnil. S termoelektrarno Šo
štanj so namreč sklenili pogodbo 
za dobavo polnila za njihove či
stilne naprave, precejšnje koli
čine tega izdelka pa dobavljajo 
tudi celjski Cinkarni. 

Predvidevajo da bo nova in
vesticija povečala proizvodnjo z 
letošnjih 130.000 ton na 150.000 
ton. V prvi fazi bodo poleg pro
izvodnih prostorv zgradili tudi 
upravno poslopje, kamor se bo 

Nad streho starega obrata Kalcita raste nova dvorana. 

preselila uprava iz Kamnika. 
Direktor Kirn je glede tran

sporta njihovih izdelkov, ki se
daj večkrat povzroča nejevoljo 
prebivalcev Stahovice in nižje le
žečih naselij, povedal, da v pri
hodnje tudi mivke ne bodo več 
prevažali na odkritih tovornja
kih, pač pa le v cisternah ozi
roma pakirano v vrečah. Zaradi 
dobre protihrupne izolacije pro
izvodnih prostorov bo znatno 
zmanjšan tudi vpliv hrupa na 
okolico. Gotovo pa se bodo z 
novoinvesticijo precej izboljšali 
delovni pogoji za 45 delavcev 
tega podjetja. Seveda pa jih čaka 
poleg te naložbe tudi sanacija 
kamnoloma v Grohatu, za kaf 
imajo projekt odkopa že izdelan. 
Na podlagi sanacijskega načrta, 
ki je v pripravi, bo občina sprejela 
tudi ureditveni načrt za to obmo
čje. 

Na sliki: Novi proizvodni pro
stori Kalcita na Stahovici te dni 
dobivajo kapo iz sivega eter-
nita, ki bo oblikovana v skladu 
z zahtevami spomeniškega var
stva, (foto F. S.) 

F. S V E T E L I 

Z e t e / C 

V imenu Zelenih Kamnika 
se zahvaljujem vsem 
volivcem, ki so 
oddali svoj glas 

na volitvah meni kot kandidatki 
za županjo in stranki Zelenih. 

Vsem občanom Kamnika voščimo vesel 
božič, zdravo in uspešno novo leto 1995. 

Predsednica Zelenih Kamnika: 
Marija Reba, dipl. biolog 

Izvršni svet Skupščine občine 
Kamnik namesto čestitk 
ob božičnih in novoletnih 
praznikih poklanja svoj 
prispevek otrokom, obolelim 
za rakom. 

Kamniška izpostava Zavoda za zdravstveno zavarovanje v novih prostorih 

S t o r i t v e b l i ž e z a v a r o v a n c e m 

VOLIVKE, VOLIVCI, 
OBČANI OBČINE KAMNIK, 
DRAGI PRIJATELJI! 
Zaupali ste mi pomembno nalogo in hkrati 
obveznost, ko ste zame oddali glas na voli
tvah za župana. Hvala vsem in še posebej 
najožjim prijateljem in sodelavcem, ki ste mi 
pomagali uresničiti mojo odločitev, da kandi
diram za župana občine Kamnik. 

T O N E S M O L N I K A R 

Naša izpostava opravlja sto
ritve iz naslova zdravstvenega 
zavarovanja za vse zavarovance 
iz kamniške občine, kar pomeni 
za vseh 28000 prebivalcev, nam 
je v pogovoru dejala Tatjana 
Koritnik, vodja kamniške izpo
stave. Letošnje poletje so se 
iz drugega nadstropja starega 
zdravstvenega doma na Lju
bljanski cesti preselili v na nov$ 
preurejene prostore v pritličju. 
To so zlasti pozdravili starejši 
zavarovanci in invalidi, ki jim ni 
treba več hoditi po stopnicah. 

Prostori izpostave so res so
dobno urejeni, tako da vsaka 
stranka lahko čimprej pride do 
potrebnih dokumentov, podat
kov in informacij. Poleg prijav-
no-odjavne službe za zasebni 
in družbeni sektor in za kme
tijsko zavarovanje, na katerem 
potrjujejo tudi zdravstvene iz
kaznice, je tu še oddelek za 
poravnavo računov, oddelek za 
prostovoljno zavarovanje, pri
pravljeni so tudi prostori za 
zdravniško komisijo. 

Letos bomo računalniško ob
delali od 3000 do 4000 računov, 
registrirati pa moramo okrog 
3000 prijav in nekaj manj odjav 
ter okrog 1000 sprememb, nam 
je povedala Koritnikova, ki po
leg vodenja izpostave opra

vlja naloge za okrog 10.000 
prostovoljnih zavarovanj. Če
prav izpostava ne rešuje pro
blemov med zavarovanci in 
zdravstveno službo, ker so za 
to pristojni na zavodu, se ven
dar zavarovanci v posameznih 

Vodja kamniške izpostave Tatjana Koritnik v pogovoru 
s stranko o prostovoljnem zdravstvenem zavarovanju. 

primerih obračajo tudi nanje. 
Določeni zapleti nastanejo zla
sti, kadar pacient ne dobi vna
prej informacije, koliko bo mo
ral doplačati ali kot samoplač
nik v celoti plačati določeno 
zdravstveno storitev. To velja 
tudi za okulista in ortopeda, 
ki v zdravstvenem domu opra
vljata storitve samo za samo
plačnike, tisti, ki pa jih želijo 
dobiti kot zavarovanci, morajo 
v specialistično ambulanto v 
Ljubljano. Sicer pa uresniče
vanje dogovorjenega programa 
in nadzor računov opravlja po
sebna služba na sedežu ob
močne enote v Ljubljani. 

Sedaj, ko je prostorski pro
blem kamniške izpostave za ne
kaj časa urejen, bi bilo prav, če 
bi se dokončno rešilo tudi vpra
šanje lastništva celotne stavbe, 
ki naj bi ga zavod prenesel 
na občino. Tako bi bilo za
gotovljeno normalno vzdrževa
nje celotnega severnega dela 
objekta. 

F. S. 

VEČERNA ŠOLA PODJETNIŠTVA 
Izvršni svet obč ine Kamnik v okviru programa po
speševanja malega gospodarstva organizira veče rno 
šo lo podjetništva. Namenjena je podjetnikom in ma-
nagerjem, da se dodatno izpopolnijo za organizira
nje in vodenje podjetij. Tematika predavanj so naj
novejša dognanja na področjih vodenja podjetniške 
vizije, marketinga, managementa in vodenja, promo
cije in t ržne strategije, financ, računovods tva , dav
kov in carinskih predpisov ter upravljanja, načrtova
nja in razvoja kadrov. 

V večerno šolo podjetništva bo vključenih okrog 25 
udeležencev . 

Pričetek večerne šole bo sredi januarja leta 1995. 
Prispevek posameznega udeleženca je 3.000 SIT. 

Prijave zbiramo v Poslovno informacijskem centru, 
Glavni trg 23, tel. 817-443 in na občini (Sekretariat 
za gospodarstvo, Darinka Prešeren, tel. 817-278). 

Izvršni svet o b č i n e Kamnik 
Področ je podje tn iš tva , obrti in turizma 



Anketa 

Marinku Hribovšek 
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Jože Galičič 

Uredniš tvo Kamniškega občana se 
je v prednovoletnem času odločilo 
za anketo med naključno izbranimi 
ljudmi o preteklem letu 1994 in o pri
hodnjem 1995. letu. Anketirance smo 
vprašali, kako ocenjujejo iztekajoče se 
leto in kaj pričakujejo od novega leta. 

Miro Erdani, Olševek 
»Leto 1994 je bilo dobro zlasti za tiste, 

ki so se znašli, bilo pa je zelo težko za 
navadne delavce v tovarnah, ki si ne 
morejo pomagati. Osebno s tem letom 
nisem bil zadovoljen. Sem sicer zapo
slen, toda delo je izgubila moja žena. Ne 
vidim realnih možnosti, da bo problem 
nezaposlenosti kaj kmalu rešen. 

Leto 1995 po mojem mnenju ne bo 
prineslo bistvenega izboljšanja. Gospo
darstvo se umirja prepočasi in najbolj so 
prizadeti prav delavci, ki tudi ne vidijo 
prav lepe perspektive. Nekateri prav hi
tro bogatijo, a pravno to področje ni 
urejeno tako, kot bi moralo biti.« 

Marinka Hribovšek, Kamnik 
»Za mene osebno je bilo leto 1994 

zadovoljivo. Kot upokojenka sem prosti 
čas porabila za pohode in ture v planine. 
Bila sem kar trikrat na vrhovih nad 2000 
m: na Krnu, Grintovcu in Srebrnem se
dlu. Motijo me strankarske zdrahe, ki so 
zgolj v korist posameznikov ali strank, 
ugled države pa pada. Volilne kampa
nje sicer nisem vajena in se v celoti ne 
strinjam z njo, zadovoljna pa sem bila z 
zabavnim programom. Želim, da bi novi 
župan, kdorkoli že bo, imel več uspeha, 
prav tako pa tudi občani. 

V letu 1995 pa si želim, da bi končno 
zmagal mir in da bo končana vojna, ki 
ni tako daleč od nas. Pa, zdravja sebi in 

drugim. Največ bi dosegli, če bi končno 
premagali težave v gospodarstvu, ker bi 
s tem dobili mladi delo, življenje pa bi 
postalo lepše in bolj bogato za vse.« 

Jože Galičič, Duplica 
»Menim, da je bilo leto 1994 kar pri

merno, saj se vendarle že kaže določen 
napredek glede na preteklo leto. Gospo
darstvo se je vsaj nekoliko utrdilo. Gmo
tni položaj ni najboljši, a je še v mejah 
sprejemljivega, le da ne bi bilo slabše. 

Ne verjamem, da bo leto 1995 bi
stveno boljše od letošnjega. Ostati vsaj 
na tej točki bi že pomenilo določen 
uspeh. N splošno bi morali bolj pod
pirati gospodarstvo. Želim, da bi leto, 
ki je pred nami, prineslo mir in obilo 
dobro volje. V medsebojnih odnosih bi 
morali odpraviti »špetire« in vzpostaviti 
več odkritega sodelovanja, zlasti med 
strankami. Vsem občanom želim srečno 
v letu, ki je pred durmi.« 

Majda Zgonec, Komenda 
»Zame in mojo družino ni bilo naj

boljše. Pri hiši je bila bolezen, ki se
veda ovira normalno življenje. Sem za
poslena, toda gospodarstvo ni najbolj tr
dno. Stanje se mora popraviti, predvsem 
bi se morale popraviti tudi plače, ker bi 
zaposleni delali z večjim elanom in tudi 
uspehom. 

Želim, da bi se v letu 1995 materi
alni pogoji za življenje izboljšali, da bi 
gospodarstvo postalo stabilnejše, pred
vsem pa, da se nezaposlenost zmanjša. 

Vsem ljudem želim srečno v 1995.« 
Drago Mejač, Kamnik 
»Letošnje leto je bilo ugodnejše kot 

preteklo, tudi v gospodarstvu. Osebno 
sem še kar zadovoljen. Povsod pa ni 

tako, težko je zlasti za ljudi, ki so ostali 
brez dela. 

Naslednje leto naj prinese mir in 
trajno rešitev v gospodarstvu. Podjetja 
naj bi bolj gospodarsko zaživela. Pod
jetje, kjer sem zaposlen, to je Svilanit 
Kamnik, ima dokaj solidne temelje, zato 
upam, da bo naslednje leto še bolj uspe
šno. V Sloveniji pa bi morali več storiti 
za dodatno zaposlovanje in s tem ubla
žiti socialno stisko posameznikov in nji
hovih družin. 

Vsem želim srečno in uspešno leto 
1995!« 

Mojca Podgoršek, Kamnik 
»Leto 1994 je bilo v političnem po

gledu zelo zmedeno in razburkano. Naše 
zasebno življenje pa je bilo zelo na
porno. Obnavljamo svojo hišo, pri čemer 
smo vsi zelo angažirani. 

Med najpomembnejšimi nalogami, ki 
bi jih morali doseči v novem 1995. letu, 
je predvsem mir v republikah nekdanje 
Jugoslavije. To, kar se tam danes dogaja, 
ne vodi nikamor. Sloveniji pa želim, da 
bi se ustalile gospodarske in politične 
razmere. Od ugodne rešitve teh vprašanj 
sta odvisna hitrejša rast gospodarske 
moči celotne države in posameznika. 

Znancem, prijateljem in vsem bral
cem Kamniškega občana želim uspešno 
in zadovoljno leto 1995.« 

To je le nekaj različnih odgovorov 
na zastavljena vprašanja anketirancem. 
Njihovim željam se s polnim srcem pri
družujemo tudi sodelavci Kamniškega 
občana. 

STANE SIMŠIČ 

Majda Zgonec 

Mojca Podgoršek 

Miklavževanja po celi občini 

P r i p r a v e t r i k r a l j e v s k i h 

k o l e d n i k o v 
Tudi letos je bila na Kamni

škem cela vrsta priljubljenih mi-
klavževanj. Prvikrat so ga v Mo-
tniku in Špitaliču organizirali 
tamkajšnji krščanski demokrati v 
sodelovanju z OŠ Motnik. To je 
bilo 3. decembra. Zelo lepo mi-
klavževanje so priredili krščanski 
demokrati iz Tunjic 3. decembra 
na Vranji Peči in nato v nedeljo, 
4. decembra še v domači cerkvi 
v Tunjicah. V Komendi in v Mo
stah je bilo miklavževanje 5. de
cembra, vendar pa najbrž zaradi 
predvolilne zaposlenosti letos ne
koliko manj skrbno pripravljeno. 

Bila pa so miklavževanja tudi dru
god, tako na Selih, v Šmarci in še 
kje. 

V okviru sekcije za oživljanje 
starih običajev bodo pri 0 0 SKD 
Kamnik tudi letos organizirali pri
prave kolednikov. Te bodo takoj 
po božiču. Mladi (bodisi osnov-
nošolci-ke ali srednješolci-ke) se 
lahko sami ali kot trojke čimpreje 
javijo na te brezplačne priprave 
(predvsem za pevski del) po tel. 
831-716. Trikraljevsko koledova-
nje je hkrati tudi pomembna hu
manitarna akcija. 

M I L A N VVINDSCHNURER 

Miklavž je s svojim spremstvom tudi letos obiskal naše otroke 
skoraj po vsej občini. V soboto, S. decembra, ga je preko 600 otrok 
pozdravilo pred Metalko, nato pa so skupaj odšli v Srednješolski 
center, kjer je bila krajša prireditev in obdaritev. (V. MEJAČ) 

P R I R E D I T V E 
DATUM KRAJ PRIREDITEV PRIREDITELJ 

nedelja, 25. decembra Kostavska planina-Slevec Pohod In svečanost ob 10. url Združenje 
slovenskih 
častnikov 
tel. 847-016 

ponedeljek, 26. decembra Sprevod konj od Lovskega hrama 
do cerkve na Križu 
ob 11. url 

Blagoslovitev konj Ivan Hlade 
tel. 737-108 
(služba) 

ponedeljek, 26. decembra Srednja šola R. Maistra 
ob 16. uri 

Dobrodelni koncert Karitas, 
gost Zvone Modrej 

Karitas 
tel. 831-400 

sreda, 28. decembra Športna hala Kamnik 
(od 9. ure dalje) 

14. tradicionalni novoletni turnir 
v rokometu 

športna zveza 
Kamnik 
tel. 831-564 

četrtek, 29. decembra Športna hala Kamnik 
ob 16. url 

Lokostrelski turnir Lokostrelski klub 
Kamnik 
Dušan Letnar 
tel. 831-256 

sobota, 7. jan. 1995 Rudnik pri Radomljah 
ob 10. url 

Spominska svečanost 
za pobitimi aktivisti OP 

ZB Domžale 
ZB Duplica 
Občinski odbor 
ZB Kamnik 

nedelja, 8. Jan. 1995 Dražgoše Pohod PD Kamnik 
tel. 831-345 

IS občine Kamnik, 
področje za turizem In podjetništvo 

Z V E Z A K U L T U R N I H O R G A N I Z A C I J K A M N I K 

VABIMO V A S . . . 
Petek, 23. decembra, ob 18. url 
Osnovna šola Stranje 

PRAZNIČNI KONCERT PEVCEV IN 
INSTRUMENTAUSTOV OŠ STRANJE 
Mentorica: Karla Urh 

Ponedeljek, 26. decembra, ob 20. uri 
Športna hala Kamnik 

VERONIKIN PRAZNIČNI PLES 
ob glasbi revijskoga orkestra »LITHOPOLIS« in 
godal »Camerata Labacensis« ter solistov. 
Dirigent: Tomaž Habe 
Rezervacija in prodaja vstopnic: ZKO Kamnik, 
Japljeva 2, tel. 831-612 

Sreda, 28. decembra, ob 20. url 
Avla Srednje šole Rudolfa Maistra, Kamnik 

XXIV. TRADICIONALNI NOVOLETNI KONCERT 
Izvaja Simfonični orkester Domžale-Kamnik in 
solisti: Zoran Potočan - bas 

Malej Zupan - flavta 
Bronka Prinčič - harfa 

Dirigent: Aleksander Spasić 
Vstopnice po ceni 700,00 SIT bodo v predprodaji 
na ZKO Kamnik, Japljeva 2, informacije pa po tel. 
831-612. 

Petek, 13. Januarja 1995, ob 19. url 
Razstavišče Veronika, Kamnik 

ODPRTJE FOTOGRAFSKE RAZSTAVE NA TEMO 
CVETJA 
Razstavo bodo pripravili člani FOTO, KINO 
IN VIDEO KLUBA MAVRICA iz Radomelj. 

Razstava bo odprta do 27. januarja 1995. 

RAZPIS PLESNE ŠOLE Z MATEJO JUVAN 
Tečaji družabnega plesa začetne in vseh nadaljevalnih 
stopenj bodo potekali vsako soboto (umik bo oblikovan 
glede na število prijav in po razdelitvi v skupine) v Mali 
dvorani kina DOM v Kamniku. Obsegali bodo devet vaj po 
eno šolsko uro za predšolske otroke in devet vaj po dve 
šolski uri za šolarje ter zaključno prireditev, kjer bodo 
tečajniki lahko svoje znanje pokazali staršem in vsem 
ljubiteljem plesa. 
Mentorica: MATEJA JUVAN 
Cena tečajev: predšolski otroci 2.750,00 SIT 

šolarji 3.250,00 SIT 
Začetek plesne šole bo v soboto, 14. januarja 1995. 
VPIS: 9., 10. in 11. januarja od 17.30 do 19. ure v prostorih 
ZKO KAMNIK, Japljeva 2. 

Informacije po tel. 831-6121 

VABLJENI! 



U t r i n e k i z s k u p i n e D o b r i z n a n c i : 
Skupina deluje pri Centru za 

socialno delo Kamnik v prosto
rih Društva upokojencev Ka
mnik vsak četrtek od 11. ure 
dalje. 

18. novembra je prva oble
tnica začetka srečanja naših 
znancev. Velikokrat v mislih 
preletim preteklo leto - kako 
smo se začeli polagoma shajati 
in spoznavati med seboj. Poslu
šali smo marsikatero zanimivo 
pripovedovanje o preteklem ži
vljenju, poslušali smo različne 
zgodbe, tudi o sedanjosti, o tr
pljenju, ki ga prinaša bolezen in 
druge težave. Mnogokrat so ta 
pripovedovanja dopolnile tudi 
solze v očeh. Za vsakogar lahko 
rečem, da ni izgubil volje do 
življenja. Upajmo, da se bomo 
na naših srečanjih še lahko po
vezovali z zaupnimi pogovori. 
Naj se slišijo težave, tudi be
sede o bolezni! Med nami je 

tudi bolnica, ki za hojo vedno 
rabi oporne palice. Bolnikom 
res ni s cvetjem postlano. 

Zmenili smo se, da se bomo 
redno obiskovali, razen če koga 
doletijo kakšne ovire. Moje sta
novanje je sicer malo odda
ljeno, vendar pa domujem med 
štirimi stenami samote. Obe
nem se zahvaljujem naši kole
gici in voditeljici v skupinski 
družbi Dobrih znancev, da me 
je potegnila iz turobne puščobe 
in me vključila v skupino, kjer 
si krajšamo čas, saj naše skupne 
ure kar prehitro minevajo. 

Dragi prijatelji in prijateljice 
ostanimo skupaj v slogi, saj so 
potrebni dobri zgledi. Lepe be
sede človeka mikajo, zgledi do
brih dejanj pa vlečejo... Mar
sikateri osamljen bolnik je še 
bolj potreben prijateljstva in 
tolažbe. Ko se v lepih dnevih 
sonce nagne proti zahodu, si 
želimo, da bi bile noči krajše. 

Hvala Bogu, da vse dolge noči 
odhajajo in prihajajo novi sve
tli dnevi.Tudi mladi naj se zave
dajo, da ne bodo večno mladi. 
Sedaj je narava v čudovitih je
senskih barvah, dež in veter 
nosi po zraku pisano listje. Saj 
je že videti tako, kot da bi na
rava umirala. Toda narava nam 
spomladi podari novo lepoto v 
še lepših barvah!!! 

Po vsakem našem srečanju 
smo zadovoljni. S skupnimi 
močmi in dobro voljo si sku

šamo polepšati naše življenje. 
V poletnem času bi se kdaj po
peljali še na kakšen izlet, se 
skupaj pogovarjali o preteklo
sti in vsakdanjosti. 

Ostanimo živahnejši in 
boljše volje, čeravno smo vsak 
dan starejši. Veselje in dobra 
volja podaljšujeta naše upoko
jensko življenje. 

Članica skupine 
TONČKA M O L K 

Z l e t n e k o n f e r e n c e k a m n i š k i h t a b o r n i k o v 

S r e č a l i se b o m o n a K o s t a v s k i 
p l a n i n i i n v R u d n i k u 

Vsako leto pripravijo organizatorji iz Tuhinjske doline sreča
nje na Kostavski planini. To srečanje je namenjeno spominu na 
boje in na padle partizane, zlasti na tiste, ki so izgubili življenja 
na tej planini. Ne glede na vreme se vsako leto pri spomeniku z 
imeni padlih zbere veliko nekdanjih borcev, mladine in rezervnih 
častnikov. Srečanje je združeno s kulturnim programom. 

Letošnje srečanje bo ob spomeniku na Kostavski 
planini v nedeljo, 25. decembra, ob 10. uri. 

Kmalu po novem letu se bodo srečali borci in aktivisti NOB, 
mladina in drugi občani Kamnika in Domžal pri spomeniku v 
Rudniku. V tem kraju je zaradi izdaje padlo večje Število borcev 
in organizatorjev NOB. Srečanje izmenično vsako leto pripravi 
organizacija Zveze borcev iz Kamnika oziroma iz Domžal. 

Tokratno srečanje bo pri spomeniku v Rudniku v soboto, 7. 
januarja, ob 10. uri. Program bo pripravila Zveza borcev NOB iz 
Domžal. 

Organizacija Zveze borcev in organizatorji obeh srečanj vabijo 
občane, da počastijo spomin na padle borce in se udeležijo spo
minskega srečanja na Kostavski planini in v Rudniku. 

STANE SIMŠIČ 

Taborniki smo se po nekaj
letnem zatišju zopet zbrali 12. 
decembra na letni občni konfe
renci. Vendar pa vzroki za to za
tišje (kar se organizacij konfe
renc tiče) ne tičijo v neaktivnosti 
tabornikov, pač pa v veliki staro
stni razliki, ki je nastala med prej
šnjo, starejšo generacijo, in zdaj
šnjo gonilno taborniško silo, ki 
je končno dopolnila tistih priča
kovanih in primernih osemnajst 

let za prevzem vodilnih funkcij. 
Večina teh je v letošnjem letu 
vstopila med bruc(k)e. Tako se 
je taborniške letne konference 
udeležilo kar precej starejših ta
bornikov, ki že vzgajajo svoje 
otroke v taborniški podmladek 
- medvedke in čebelice, pa tudi 
večina najbolj aktivnih taborni
kov, ki so kljub mladosti prepad 
med generacijama uspešno pre
mostili. V vseh »sušnih« letih je 

Novo vodstvo kamniških tabornikov 

N o v o l e t n o s r e č a n j e s l e p i h i n s l a b o v i d n i h 
Skoraj vsako leto se v decembru 

srečujejo slepi in slabovidni iz ka
mniške in domžalske občine. Leto
šnje srečanje je bilo 8. decembra 
1994. Udeležilo se ga je veliko čla
nov s spremljevalci. Člani s tega po
dročja so povezani v medobčinsko 
društvo Ljubljana, vseh pa je nekaj 
nad 700, od tega iz kamniške občine 
39, iz Domžal pa 37. V pogovoru s 
predsednikom medobčinskega dru
štva Ljubljana Janezom Hrovatom 
in članom izvršnega odbora, ki za
stopa obe občini, Milanom Troja-
nom smo izvedeli za obilico novosti 
iz dela društva, za uspehe in težave, 
ki so v zadnjih letih vse večje. V dru
štvo niso včlanjeni vsi upravičenci, 
zato jih ponovno vabijo, da se jim 
pridružijo. 

Društvo skrbi za svoje člane. 
Precej so aktivni na kulturnem in 
športnem področju. Dobro delata 
recitacijska in glasbena skupina. 
Skrbijo tudi za družabnost, organi
zirajo izlete, razna predavanja in 
tečaje in radi planinarijo. Precej je 
razvita igra z zvenečo Žogo. V tem 
letu so sodelovali na svetovnem pr
venstvu in osvojili 3. mesto. Špor
tno življenje poteka v okviru špor
tnega društva Karel Jeraj.Tudi šah 

jih medsebojno povezuje. Dosegajo 
lepe rezultate. Uspešno deluje radi-
o-amaterska skupina in še nekatere 
druge. 

Velike težave imajo z zagotavlja
njem najnujnejših finančnih sred
stev, saj občine slabo izpolnjujejo 
dogovorjene obveznosti. Oba sogo
vornika sta še posebej poudarila,da 
je kamniška občina v tem pogledu 
izjema. Kamničani redni vplačujejo 
svoj del in še celo nekoliko več, 
kot so dolžni, kar pa ni navada 
v drugih občinah. Ugotavljajo, da 
je gmotni položaj članstva vsako 
leto slabši, precej članov je vezanih 
na socialno podporo. Zaposlovanje 
slepih in slabovidnih se je skoraj 
ustavilo, zaradi številnih stečajev 
ostajajo brez dela še tisti redki, ki 
so zaposlitev imeli.Težki so stano
vanjski problemi, saj stanovanj za 
te invalide skoraj ni. Močno je okr
njena nabava mnogih tehničnih pri
pomočkov, ker si jih lahko privo
ščijo le redki. Takim pomaga dru
štvo in jim s tem olajšuje življenje. 
Zaradi teh razlogov iščejo dodatna 
sredstva. 

Srečanje je bilo namenjeno tudi 
družabnosti. V prostorih gostilne 
Marjanca so pripravili zelo bo
gat kulturni program. Nastopili so 

otroci osnovne šole iz Stranj. Pevski 
zbor je zapel več pesmi, vmes so na
stopile posamezne skupine z glas
benimi točkami. Celotni program 
učencev pod vodstvom Karle Urh 
je bil zelo zanimiv in toplo spre
jet. Videti je bilo, da je bilo vlo
ženo mnogo truda, zato je priredi
tev odlično uspela. Nastopila je tudi 
citrarka Ana Urankar in požela to
pel aplavz. 

Članici društva, Sonja Bokal in 
Lidija Klobučar, sta nastopili s ho
roskopom in bili bogato nagrajeni 
z aplavzem. V začetku programa sta 
spregovorila tudi oba naša sogovor
nika Janez Hrovat in Milan Trojan. 
Celotni program je mojstrsko pove
zoval Božo Matičič in z glasbenimi 

vložki srečanje še bolj obogatil. Na 
zaključku so pripravili še srečolov. 
Številne dobitke so prispevali posa
mezniki, obrtniki, gospodarske or
ganizacije in mnogi drugi. 

Društvo slepih in slabovidnih se 
vsem darovalcem iskreno zahva
ljuje za dobitke, pa tudi tistim, ki 
so med letom kakor koli podpirali 
društvo. V družabnem delu so se 
člani društva poveselili, si nazdra
vili in se v večernih urah zadovoljni 
vračali domov. 

Janez Hrovat in Milan Trojan sta 
vsem svojim članom zaželela vse 
lepo v prihajajočem 1995. letu, zla
sti zdravja in osebnega zadovolj
stva. 

STANE SIMŠIČ 

Janez Hrovat in Milan Trojan v družbi sodelavcev 

P r i r e d i t v e 

v M a t i č n i k n j i ž n i c i 

Torek, 10. januar, ob 19. uri 
Multimedijska predstavitev — 
Spiritualna Indija 
Predstavlja skupnost Hare Krišna 

Petek, 13. januar, ob 18. uri 
Potopisno predavanje z diapozitivi 
Lov za zelenim diamantom — 
potepanje od Bogote do Ria de Janeira, 
predava Simon Kravanja 

Sreda, 18. januar, ob 19. uri 
Literarni večer z Novo revijo -
Slovenski pisatelj in slovenska država, 
gostje: Niko Grafenauer, Drago Jančar. 
Jože Snoj 

bilo vedno organizirano zimova
nje in letovanje tabornikov, pa 
tudi na tekmovanja so kar pri
dno hodili in zastopali barve roda 
birstriških Gamsov. Letne konfe
rence se je udeležil tudi župan 
Kamnika Maks Lavrinc, ki je ta
borniško življenje pobliže spo
znal takrat, ko je spoznal vodnico 
tabornikov Zmaji, se z njo po
ročil, zdaj pa skupaj vzgajata tri 
otroke za »taborniški staž«. 

Srečanju pa je prisostvoval 
tudi Darko Jenko, starešina Ob
močne zveze tabornikov, in izra
zil upanje, da bodo novoizvoljeni 
(mladi) funkcionarji poskrbeli za 
udeležbo na skupnih sestankih in 
se bodo tisti minusi za odsotnost 
odslej spremenili v pluse. 

Kot se za takšno srečanje spo
dobi, smo počakali, da je minila 
akademska četrt, v kateri je pri
hitelo še nekaj zamudnikov, po
tem pa smo začeli z delom. Le
tno konferenco je vodil dolgole
tni vodja tabornikov Mare Pahor, 
kije najbolj zaslužen, da tabomi-
štvo zaradi generacijske razlike 
v Kamniku ni zamrlo. Tako smo 
od njega slišali poročilo o naših 
aktivnostih, na katere smo lahko 
ponosni. Naš rod šteje pet vodov 
MČ (medvedki in čebelice), tri 
vode G G (gozdovniki in gozdov-
nice), en vod PP (popotniki in 
popotnice) in en vod GRČ ter še 
veliko število klubovcev. V Bohi
nju se nam je letos pridružilo še 
veliko »netabornikov«, tako da 
nas je tudi letos ob Bohinjskem 
jezeru taborilo na klubski izmeni 
približno sedemdeset. Tudi zimo
vanje na Kisovcu je uspelo. 

Na konferenci smo izvolili tudi 
novo vodstvo našega roda. Na
čelnica je postala Vesna Cvek, 
starešina pa Stojan Debevec -
Muri. 

Izvolili in zasedli smo še nekaj 
»delovnih« mest v našem pred
sedstvu. 

S stanjem naših prihrankov in 
stroškov nas je seznanila naša 

blagajničarka Alenka Mele. Enih 
in drugih je bilo za okoli 700.000 
tolarjev, stroškov pa bi bilo bi
stveno več, če nam pri naših ak
cijah ne bi priskočili na pomoč 
številni sponzorji s svojimi kori
stnimi in uporabnimi izdelki. 

Tabornike že vse letošnje leto 
pesti problem s prostorom, saj za 
taborniške sestanke in dejavnosti 
ni primerno zaklonišče, v kate
rem smo se znašli potem, ko smo 
izgubili prostor v starem zdra
vstvenem domu. Pa to ni edini 
problem, saj smo letos doživeli še 
drug hud udarec - nepridipravi 
so nas oropali večine taborniške 
opreme. Pustili so nam le neupo
rabne stvari. Del opreme smo že 
nadomestili z nakupom nove, del 
pa smo si jo izposodili. Tako nas 
v prihodnjem letu čaka zajeten 
strošek za nakup nujne opreme, 
kar bo ob skromnih sredstvih 
silno težko, ki jih naš Rod za 
svojo dejavnost dobi od občine. 

V tolažbo so nam bile besede 
Maksa Lavrinca, ki nam je pove
dal, da nam bodo pri reševanaju 
problemov prav gotovo prisko
čili na pomoč naši starejši tabor
niki, saj so nekateri med njimi 
zasedli tudi mesta občinskih sve
tnikov. Potrudili se bomo, da ne 
bodo pozabili na nas, mlade in še 
mlajše, ki nam taborništvo veliko 
pomeni in da se bodo spomnili, 
kako so tudi sami odraščali v pri
jateljstvu in sožitju z naravo. 

Čisto na koncu zelo jedrnate 
konference nam je delovni pred
sednik Mare še prebral novi sta
tut odreda. Z dvigom rok smo ga 
soglasno potrdili. Muri, naš novi 
starešina, pa nam je za slovo še 
obljubil, da bo skrbel za kamni
ški Rod bistriških gamsov, kot se 
spodobi. Naredilo je še »sklic« in 
iz fotoaparata Toneta Mavrina je 
za spomin na letno konferenco in 
naše načrte in obljube skočila še 
spominska »fotka« novega vod
stva. Pa srečno! 

T I N K A R A S K A M E N 

Klasično krmišče 

Avtomatična krmilnica nad Za-
kalomiFotoF.S.) 

Skrb za 
krmljenje divjadi 

Stahoviški lovci so letošnjo 
jesen v Gorah nad Zakalom 
postavili novo krmišče za div
jad, ki ga sproti zalagajo s se
nom. Poleg pa so postavili tudi 
avtomatsko krmilnico, ki sama 
poskrbi, da ima divjad dvakrat 
dnevno na voljo potrebne koli
čine koruze ali drugih žitaric, 
kar je novost v njihovem lo
višču. Tako so lovci poskrbeli 
tudi, da divjad ne bo povzro
čala škode na okoliških njivah 
in travnikih. 



Od 1. januarja 1994 

S o ž i t j e 
»Pozdrav in stisk roke s solzico 

v enem in iskrico sreče v drugem 
očesu,« so v svojem ličnem biltenu, 
ki pa je mnogo več kot to, zapisali 
člani Društva za pomoč duševno 
prizadetim Domžale-Kamnik, ki 
združuje starše, skrbnike, specialne 

pedagoge in strokovnjake ter tudi 
prijatelje, ki duševno prizadetim že
lijo na različne načine pomagati, da 
bi bilo njihovo življenje srečnejše. 

Pravkar bodo stopili v tretje de
setletje svojega uspešnega dela in 
so bili med prvimi v Sloveniji, ki 

O b r t n i k i i n p o d j e t n i k i , 

z d r u ž e n i v O b r t n i z b o r n i c i 

K a m n i k , 

voščimo vsem občanom 

vesel božič in srečno '95. 

Obveščamo vse člane SDSS in simpatizerje na 
kamniškem področju, da smo 9. decembra 1994 
ustanovili KRAJEVNI ODBOR SDSS Duplica-Šmar-
ca s sedežem v kinu dom Duplica — Krajevna 
skupnost. Vabljeni k sodelovanju pri našem priza
devanju za boljše življenje! Volilni rezultati nas ne 
smejo uspavati, zato je treba začeti z resnim in 
trdim delom. 

Ustanovili smo tudi iniciativni odbor za ustanovitev 
kluba seniork in seniorjev SDSS Duplica-Šmarca, 
v katerega so prisrčno vabljeni tudi nečlani in sim-
patizerji. 
Iniciativni odbor sestavljajo: Milena Koncilja, Dupli
ca - Janez Pohlin, Duplica - Viktor Novak, Šmar -
ca - Pavla Lukan, Duplica 

KO S D S S Dupl ica -Šmarca 
predsednik S r e č k o Roglič 

so orali ledino pri usposabljanju 
staršev za življenje s prizadetimi 
otroki. Njihov sedanji program je 
pester, bogat in pripravljen tako, da 
skrbijo za zabavo, šport in zdravje 
duševno prizadetih, za njihovo in
tegracijo v okolje in še in še bi se 
našlo drobnih aktivnosti, ki razve
drijo njihov vsakdan. V obeh obči
nah, ki ju pokrivajo, imajo razvojne 
oddelke v vrtcu in dve šoli s pri
lagojenim programom, pa tudi od
delke za delovno usposabljanje in 
uspešen Center za usposabljanje in 
varstvo invalidnih oseb v Mengšu, 
kjer je njihov sedež. 

Svoje delo v letu 1993 ocenju
jejo kot zelo uspešno, prepričana 
pa sem, da so njihove športne, dru
žabne, vzgojno-izobraževalne, kul
turne in zabavne prireditve nepo
zabne za vse udeležence. Ti so ve
seli vsake uspešne akcije, pa naj 
bo to skupinsko letovanje, bučno 
navijanje na košarkarski tekmi, po
vabilo na kulturno prireditev, obisk 
diskoteke ali pa udeležba na različ
nih olimpiadah, kjer dosegajo zelo 
lepe uspehe. Še zlasti vesel in pri
jeten je bil letos velik športni mi
ting v okviru specialne olimpiade v 
Domžalah, ki se ga še danes vsi radi 
spominjajo. 

V prijetni brošurici predstavljajo 
uspešno delo VANDROVČKOV, 
tabornikov pod vodstvom Daniela 
Peterca, ki je za drobno knjižico 
napisal tudi tekst in prispeval foto
grafije. V brošuri je tudi zapisano, 
da njihove medalje ne bodo nikoli 
zbledele. Piedstavljen pa je tudi 
kulturni program in vabilo za nas, 
naj se priključimo humanitarnemu 
poslanstvu, ki ljudem z drugačno
stjo nudi enakost. 

Od prvega januarja 1995 se 
DRUŠTVO SOŽITJE na vse nas 
obrača s prepričanjem, da bomo 
s svojim, čeprav zaradi težkih ča
sov skromnim prispevkom, poma
gali prižgati iskrico veselja in sreče 
v očeh teh »otrok«. 

B o l š j i t r g , B o ž i č e k i n d e d e k M r a z 

Morda bo moja igračka, ki sem jo prerasel, razveseljevala drugega 
otroka. 

Da bi bil december čim bolj 
prazničen in vesel, smo poleg 
prireditev, ki so že za nami, pri
pravili še nekaj posebnosti. 

Zadnji teden v letu imajo 
osnovnošolci počitnice. Takrat 
vabimo mlade prodajalce na 
OTROŠKI BOLŠJI T R G . V 
torek, 27. 12., med 15. in 
16.30 prinesite na Glavni trg 
»blago« (igrače, športne rekvi
zite, knjige, stripe ipd.), ki bi ga 
radi zamenjali ali prodali. 

En »boljšjak« se je že »zgo
dil«, v soboto, 10.12., dopoldne 
pred O. Š. Marije Vere na Du
plici. Čeprav je bilo malo pro
dajalcev in kupcev, so bili zado
voljni oboji. Blago je menjalo 
lastnike, izkupiček pa bo zado
ščal za liziko ali žvečilni gumi. 

V četrtek, 29. 12., pa med 
16. in 17. uro vabimo družine z 
otroki, da se skupaj poveselimo 
in pozdravimo dedka Mraza v 
dvorani nad kavarno Veronika. 

Ob 17. uri bo dedek Mraz 

J a v n a p o b u d a i z v r š n e m u s v e t u S O K a m n i k 
Podpisani državljani Republike Slovenije in prebivalci občine Ka

mnik vam kot jemalci posojil na podlagi razpisa IS SO Kamnik v 
Kamniškem občanu 9.6.1994 (za reševanje stanovanjskih problemov 
mladih družin in za prenovo zgradb v starem delu mesta Kamnik) 
pošiljamo pobudo za spremembo načina odplačevanja teh posojil. 

Obrazložitev: 

Komercialna posojila v stanovanjske namene za fizične osebe, ki 
jih odobrijo naše banke, imajo pri večjih posojilnih zneskih relativno 
dolgo dobo odplačevanja (običajno 10 do 15 let). Podobno ravnajo 
neprofitne institucije, ki se ukvarjajo s posojanjem denarja za reševa
nje stanovanjskih problemov državljanov RS, npr. Stanovanjski sklad 
RS (odplačilna doba do 15 let, odvisno od višine posojila). Zadnji 
primer je mesto Ljubljana, ki je v časopisu Delo 2.11.1994 objavilo 
razpis stanovanjskih posojil mesta Ljubljane (odplačilna doba do 20 
let, odvisno od višine posojila). Podpisani smo zato prepričani, da 
gre v primeru dodeljevanja posojil v občini Kamnik po letošnjem 
razpisu za svojevrstno diskriminacijo. Odplačilna doba je namreč 
za vse posojilojemalce enako dolga, ne glede na višino odobrenega 
posojila (kar je samo po sebi sprto z logiko) in znaša samo 4 leta. 
Ker je odplačilna doba tako kratka, so že začetne anuitete neverjetno 
visoke. Tako za posojilno vsoto 2.000.000,00 SIT, za katero ni možno 
kupiti niti najmanjše možne garsonjere v 30 let starem stanovanjskem 
bloku, znaša začetni obrok oziroma anuiteta okrog 47.000,00 SIT, ali 
povedano drugače - kar 75% povprečne neto plače v slovenskem 
gospodarstvu v mesecu oktobru 1994. Zaradi kratke odplačilne dobe 
smo morali posojilojemalci z odobrenimi večjimi zneski pri sklepanju 
pogodbe zaradi lastne plačilne nesposobnosti (posojilojemalec lahko 
za odplačevanje posojila nameni največ 25% plače) pridobiti tudi po 
dva soplačnika in štiri poroke in tako odgovornost prenesti na soro
dnike in prijatelje. Banka SKB, ki operativno izvaja posojo denarja 
po razpisu, namreč nič več ne zavaruje posojil, hipotekami način 
zavarovanja (zastavitev nepremičnine) pa večini posojilojemalcev ni 
dosegljiv. 

Mesečna anuiteta (okvirna) 

100 D E M 200 D E M 300 D E M 

Odplačilna Znesek Znesek Znesek 
doba kredita kredita kredita 
(leta) (DEM) (DEM) (DEM) 

1 do 1.200 
2 min. 2.350 
3 min. 3.450 min. 6.900 
4 min. 4.550 min. 9.050 
5 min. 5.600 min. 11.150 
6 min. 6.600 min. 13.200 
7 min. 15.150 min. 22.750 
8 min. 17.100 min. 25.600 
9 min. 18.950 min. 28.400 
10 min. 20.750 min. 31.150 
11 min. 33.800 
12 min. 36.350 
13 min. 38.800 
14 min. 41.250 
15 min. 43.500 
(Opomba: obrestna mera R+ 3%). 

Zaradi naštetega predlagamo, da se spremeni način odplačevanja 
stanovanjskih posojil, ki nam jih je odobril IS SO Kamnik tako, da 
se prevzame metodologija, ki jo uporablja Stanovanjski sklad RS 
(ker gre za ustanovo, katere posojila pokrivajo vso državo, je njihova 
metodologija prav gotovo najbolj merodajna). Sistem odplačevanja 
posojil Stanovanjskega sklada RS predvideva, da prva mesečna anu
iteta tudi pri zelo visokih posojilnih zneskih (do 43.500 D E M ) ne 
presega okvirno 400 D E M v tolarski protivrednosti. Seveda se mora v 
ta namen pri večjih posojilnih zneskih ustrezno podaljšati odplačilna 
doba. V nadaljevanju je podana tabela, ki okvirno opredeljuje prvo 
mesečno anuiteto v odvisnosti od zneska posojila in dolžine odplačilne 
dobe. Številčne vrednosti so podane v nemških markah (DEM). 

Konkretno bi preWetje metodologije Stanovanjskega sklada RS 
pomenilo, da bi kreditojemalec za najeto vsoto 2.000.000,00 SIT 
(25.000 D E M ) imel namesto sedanje začetne anuitete 47.000,00 SIT 
(590 DEM) še dokaj znosno anuiteto okrog 26.000,00 SIT /ali okrog 
325 DEM), kredit pa bi odplačeval približno 8 let namesto 4 leta. 

Nazadnje bi želeli opozoriti na dejstvo, da znaša obrestna mera za 
ugodna stanovanjska posojila Stanovanjskega sklada RS in mesta 
Ljubljana R + 3%, v kamniškem primeru pa R + 4%. Globoko smo 
prepričani, da dohodki Kamničanov niso prav nič višji, kot so dohodki 
državljanov drugje po Sloveniji in da je potrebno, če gre zares za 
ugodna posojila (kot so nam to odgovorni zagotovili v oddaji na 
lokalni televizijski postaji CATV ob predstavitvi razpisa), obrestno 
mero R + 4% znižati na R + 3%. Ker gre za denar, ki bo pomagal 
reševati stanovanjske stiske mladih družin in ki bo polepšal podobo 
starega dela mesta, bo Izvršni svet prav gotovo našel še nekaj tolarjev 
za kritje razlike v obrestni meri. 

Izvršnemu svetu (oziroma njegovemu pravnemu nasledniku) pre
dlagamo, da sprejme našo pobudo in tako posojila, ki v zdajšnji obliki 
zanesljivo niso ugodna, spremeni v ugodna. V prepričanju, da bomo 
naleteli na razumevanje, vas lepo pozdravljamo. 

MATEVŽ B E R G A N T 
STASIA G R K M A N 

MATJAŽ JANEŽIČ 

Osnovna šola Stranje 
Zgornje Stranje 22 
Stahovica 

objavlja prosto 
delovno mesto čistilke. 

Delo je za nedoločen 
delovnim časom. 

čas, s polnim 

Pisne ponudbe pošljite na gornji naslov 
v 8 dneh od dneva objave. 

pozdravil otroke na Glavnem 
trgu. Hitro ponovite vse pe
smice o dedku Mrazu! 

Če bo v tem tednu sneg, 
bomo stricu Janezu pomagali 
delati ta velikega snežaka ali 

pa naredili svojega. Rokavice 
so obvezne! 

Pa še eno domačo nalogo 
imate, otroci. Ko boste izdelo
vali okraske za praznično smre
čico, prihranite enega za smre
čice na Glavnem trgu. 

V petek, 23. 12., popoldne 
in soboto, 24. 12., dopoldne se 
lahko srečate z BOŽIČKOM, 
ki bo kupoval po kamniških tr
govinah. 

Če se očka in mamica nista 
domenila drugače, lahko pokli-
četa 817-058 in 817-316 in B O 
ŽIČEK ah' D E D E K M R A Z 
vas lahko obiščeta na domu. 

Veliko sreče, zdravja in 
veselja vsak dan r norem 

letu ram želimo rsiz 
Mladinskega centra! 

H . S. 

Jožici Kališnik in Mihi Dovžanu se je za lep večer zahvalil pater 
Marko Novak. 

B o ž i č n i k o n c e r t v 

f r a n č i š k a n s k i c e r k v i 

V četrtek zvečer, 8. decem
bra, sta v frančiškanski cerkvi 
v Kamniku pevka Joži Kali
šnik in citrar Miha Dovžan pri
pravila božični koncert. Prosto
voljne prispevke, zbrane name
sto vstopnine, sta podarila »Jo-
škotovemu« skladu za popravilo 
orgel v tej cerkvi. Z izbranim 
programom slovenskih narodnih 
in umetnih pesmi, med katerimi 
so bile poleg božičnih tudi Ma
rijine in druge, pa najlepše Avse-
nikove v priredbi za citre in vo
kalno solistko, sta navduševala 
številne poslušalce. Joži Kališnik 
je ob spremljavi citer recitirala 
tudi verze svoje pesnitve Pot ži
vljenja. Izvajalca sta s svojim na
stopom želela vsem poslušalcem, 
da bi ob glasbi in besedi srca 
napolnilo sporočilo božiča, doži
vetja miru in notranje lepote, za 
kar se jim je zahvalil pater Marko 
Novak. 

JOŽI KALIŠNIK, dolgoletna 
pevka v kamniških zborih, je sko
raj desetletje uspešno nastopala v 
številnih krajih doma in v tujini 
z ansamblom Avsenik in z njim 

posnela nekaj največjih uspešnic. 
V zadnjem času se posveča pred
vsem oživljanju slovenskega na
rodnega glasbenega izročila ter 
večno lepih melodij, ki morejo v 
njeni interpretaciji prijetno obar
vati razpoloženje. V kratkem bo
sta izšli njena prva solistična ka
seta in kompaktna (CD) plošča. 

M I H A DOVŽAN, nedvomno 
najbolj poznani slovenski citrar, 
je že več kot petintrideset let 
prisoten na glasbenem prizori
šču tako doma kot v tujini. Imel 
je svoj ansambel s pevci iz Na-
klega, s katerimi je uspel iztrgati 
pozabi prenekatere dragoceno
sti slovenske glasbene dediščine. 
Kot avtor je botroval nastanku 
številnih skladb, med katerimi 
so mnoge že skoraj ponarodele. 
Znan je tudi kot citrar iz filma 
Cvetje v jeseni ter komponist in 
izvajalec mnogih drugih prijetnih 
skladb, v katerih je pomenljiva 
vloga ljudskega glasbila - citer. V 
zadnjem času največkrat nastopa 
samostojno ali pa spremlja razne 
vokalne skupine. 

V E R A MEJAČ 

Prodajna galerija 
61240 KAMNIK, 
Maistrova 11 
tel. 061/831-081 
N u d i m o v a m : 

- izdelke slovenskih mojstrov domače in umetne 
obrti 

- vezenine, idrijske čipke, darilne sete - LAN 
- slike, izbrana dela sodobne umetnosti 
- nakit - keramika, unikatna svetila, poslovna 

darila 
Vsi izdelki so plod dela mojstrov z ljubeznijo -
po narodnem Izročilu. 
ODPRTO 
Vsak dan od 9. do 19. ure, ob sobotah od 9. do 12. ure 
Vesele božične praznike 
in srečno novo leto vam želi 

Majolka 



Tone Ftičar 

Nagnilo se leto 

Ob skorajšnjem izteku starega leta se poleg »vsakdanjih«, ča
sovno »nevtralnih« (a hkrati prav za čas, v katerem smo, vsekakor 
ne nepomembnih) razmišljanj o kulturi sproža tudi vrsta takšnih, 
ki bi jih bilo zaradi aktualne pozornosti koledarski meri morda 
res najprimerneje izraziti z različnimi načini in oblikami nazorne 
preštevnosti, izmerljivosti, skratka s čim bolj konkretnimi vatli. 

Gotovo je v marsičem pomenljivo, če (vse prej kot vzpodbudno) 
jadikovanje nekaterih (»poznavalcev«), češ da v Kamniku vlada kul
turno mrtvilo, in nizanje očitkov, da se na področju kulture v tej ob
čini »nič vrednega ne dogaja«, morejo pod črto letne bere zgovorno 
ovreči številke o več kot dvajsetih (likovnih) razstavah, zajetnih treh 
desetinah vokalnih in instrumentalnih koncertov, ducatu gledaliških 
predstav, vsaj pol toliko literarnih večerih, recitalih, predavanjih na 
temo kulture z obravnavo njenih različnih pojavnih oblik, šolah, 
delavnicah, raznovrstnih izobraievalnih in izpopolnjevalnih načinih 
uresničevanja kulturnih stremljenj... 

Čeprav je na področju kulturne ponudbe glede na motnosti Ka
mnika seveda opazna še marsikatera vrzel, je moč trditi, da so daleč 
od poznavanja resničnosti in objektivne obravnave kulturne podobe 
naše občine ocene »omikanih« razlagalcev in komentatorjev, kako 
da se med prepoznavne hibe prebivalcev tega prostora vse usodneje 
umešča vzvišena zaverovanost v sicer nesporno bogato kulturno 
preteklost, kipa jo je nasledila kaj klavrna sedanjost. 

Že naključno paberkovanje med uresničenimi projekti na podro
čju kulture v (skoraj) minulem letu najbrl zlahka potrdi nasprotno: 
da je bilo vredno, recimo, pogosteje kol kdajkoli doslej, posvetiti ob
čudujoča pozornost stvaritvam plejade domačih in gostujočih (bolj 
ali manj) uveljavljenih slikarjev, hkrati pa odkrivati tudi pomenjljivo 
izraznost ter sporočilnost likovne govorice poklicno sicer drugam 
usmerjenih razstavljalcev. Da so bila dagocena spremljanja vrste 
tako domačih kot tudi tujih bodisi mednarodno renomiranih bodisi 
komaj uveljavljajočih se (po)ustvarjalcev ob govorici večne glasbe: 
kamniški koncertni cikel Musica aeterna z izvedbami tehtnih ume
tniških programov v različnih krajih občine mesto pod Grintavci vse 
bolj prepričljivo umešča v druibo uglednih prizorišč festivalskega 
glasbenega dogajanja. S tem v zvezi zagotovo niso bila zaman pri
zadevanja »odkritja« ali vsaj »oiivitve spomina« na velikega rojaka, 
enega najpomembnejših slovenskih baročnih skladateljev, Jakoba 
Frančiška Zupana, čigar glasbi smo z občudovanjem prisluhnili na 
dveh vokalno-instrumentalnih koncertih v Kamniku, podprli izid 
notne zbirke in laserske plošče njegovih skladb ter javnosti prvič 
predstavili izvirne rokopise njegove glasbene zapuščini. 

Dragocena so bila tudi srečanja s pomembnimi imeni glasbene 
umetnosti novejšega časa, povezanimi s Kamnikom:pokojnima skla
dateljema Avgustom Cererjem in Cirilom Vremšakom, denimo, ali 
(po)ustvarjalci - sodobniki, ki potrjujejo, da so vredni nadaljevalci 
bogate glasbene dediščine našega mesta. Potrditev uspešne glasbene 
sezone v Kamniku so tudi izidi samostojnih glasbenih kaset kar treh 
naših izvajalskih skupin: najprej enega najstarejših pihalnih orke
strov v Sloveniji, Mestne godbe Kamnik (Pozdravi iz Kamnika), nato 
Moškega pevskega zbora Solidarnost, kije z izdajo prve samostojne 
kasete (Ljubezen in pomlad) obeleiil jubilej, 75-letnico delovanja, 
in slednjič še Prvega slovenskega pevskega društva Lira, ki je v 
letu vidne uvrstitve na mednarodnem pevskem tekmovanju v Italiji 
program svojega zadnjega stilnega koncerta izdalo na kaseti Fantje 
na vasi. 

Še marsikaj bi se d<do našteti samo s področja glasbe - od številnih 
nastopov domačih in gostujočih pevskih zborov v ciklu Sozvočja, do 
krstnih izvedb slovenskih novitet (Vremšak-Balantič) in predstavi
tev mladih glasbenikov, ki so komaj stopili na umetniško pot ali jih 
do nje šele vodijo prvi koraki z različnih stopenj izobraževanja na 
domači Glasbeni šoli. 

Naprej: kljub prepričanju nekaterih, da je gledališče pri nas v za
tonu, je vendarle tudi na tem področju minula sezona prinesla nekaj 
dosetkov, kijih ne gre prezreti. Čeprav bogata gledališka preteklost 
v samem mestu zaenkrat (še) nima ustreznega nasledstva (predvsem 
zaradi neustreznih prostorskih pogojev), je slika na podeželju na 
srečo veliko boljša: Igrokaz, skupna akcija ljubiteljskih dramskih 
družin v občini, kot revija gledaliških dosežkov kaže razveseljivo 
zorenje v tej zvrsti kulture, kar se kaže tako v izboru repertoarja kot 
tudi v vse bolj dovršenih izvedbah posameznih uprizoritev. 

V še tako površnem pregledu kulture na Kamniškem v preteklem 
letu je upoštevanja vredno še kaj: od odmevnih predstavitev starih 
razglednic z motivi Kamnika in okolice do razstavnih predmetov 
kamniškega Muzeja, projekta Sveto pismo med kulturo in zgodo
vino - z razstavo in vrsto spremljajočih predavanj, pripravljenih 
ob 250-Ietnici rojstva prevajalca svetega pisma, kamniškega rojaka 
Jurija Japlja. 

Slika kamniške kulture bi bila siromašnejša in nepopolna brez 
upoštevanja skrbi za čim večjo dostopnost knjige ter srečanj s pe
sniki, pisatelji in drugimi ustvarjalci na področju humanizma (Ma
tična knjižnica), pa raznolikih prireditvenih vsebin, ki so različne 
zvrsti kulture skušale čim bolj približati mladim (Mladinski center, 
ZKO), kulturnovzgojnih in izobraževalnih programov v okviru 
glasbene, osnovnih ter srednje šole, ne gre pa tudi prezreti zavzetosti 
za obnovo kulturnih spomenikov (Mali grad - Stražni stolp, franči
škanska cerkev...) ter prizadevanj, da občina Kamnik naposled dobi 
ustrezno dvorano za kulturne prireditve - Dom kulture. Naposled 
- in ne nazadnje! - pa je treba dodati, da je Kamnik z letošnjim 
letom bogatejši tudi za slikarsko monografijo, tik pred izidom pa sta 
ponatis poezij kamniškega rojaka Antona Medveda ter monograf
ska predstavitev našega edinstvenega umetnostnozgodovinskega in 
sakralnega spomenika - Sv. Primoža. 

V polnem zamahu so priprave na Mednarodni bienale akvarela, 
projekta, ki naj bi prihodnje leto mnogim doslej neznani Kamnik 
predstavil in utrdil v zavesti kot mesto bogate kulturne preteklosti ter 
hkrati pomenljive tovrstne sedanjosti. 

Žal pa - kot kaže - ni in ne bo nobenega načina, da bi prepričali 
tiste, ki živijo mnogo bliže in trdijo, da je Kamnik - kulturno mrtvo 
mesto, občina brez omembe vredne kulturne sedanjosti. 

Za nekatere se v tem smislu res »nič ne dogaja«; kako enostavno 
je za odsotnost kulture, za kulturno plitvost pri sebi - kriviti druge! 

Upam si trditi, da je to lep odraz »kulture« posameznikov, enkra
tnih oseb, ki naj bi ob vsem, kar jih označuje, bili tudi duhovna bitja: 
subjektov, ki sooblikujejo prepoznavo našega doma, mesta, občine. 

Kulturnega mrtvila? 
Morda se je komu samo zareklo. 
Upam. 

Srečno! 

M a t i č n a knjižnica K a m n i k 

Marko Pogačnik v Kamniku 

D r u g a č n o d o ž i v l j a n j e k a m n i š k e k r a j i n e 
V petek, 11.11.1994, je v naši knji

žnici gostoval Marko Pogačnik, sicer 
kipar, pesnik in član nekdanje znane 
modernistične skupine O H O , zdaj pa 
zemeljski zdravilec. Ker je bil v našem 
časopisu že predstavljen, prav tako 
njegova biografija, naj dodamo le še 
to, da je zlasti njegova zadnja knjiga 
Ko se boginja vrne ves čas v branju. 
Predaval je o globljih razsežnostih 
Kamnika. 

Na njegovem predavanju smo v na
trpano polni dvorani v knjižnici pri
sluhnili predavanju o energijskih to
kovih, ki tečejo po kamniški krajini. 
S tem nas je opozoril tudi na to, da 
smo objektivno realnost, ki nas ob
kroža ustvarili ljudje sami s svojim 
odnosom, saj zaupamo le enemu od 
možnih pogledov na resničnost. S tem 
je človek izgubil večdimenzionalnost, 
posledica pa je njegova odtujenost na
ravi. Rešitev vidi Marko Pogačnik v 
učenju dojemanja resničnosti na ra
zličnih ravneh hkrati - pri tem sta po

trebna notranje gledanje in notranja 
komunikacija. 

Kamniško mestno krajino najbolj 
zaznamujeta dve mogočni skali - Mali 
in Stari Grad, med katerima teče živa 
reka. Skali sta kot jang in reka kot 
jing, torej moški in ženski princip. 
Posebnost je v tem, da se ti dve na
sprotji srečujeta na ozkem prostoru, 
kar povzroča izredno energijsko na
petost. Pri tem je Pogačnik opozoril 
na grobe človekove posege v poseb
nost in energijsko moč tega prostora: 
to je industrijski kompleks pod Malim 
Gradom, ki je rana mesta tudi zaradi 
zelo grobih vibracij, in predor pod 
Malim Gradom. 

Pogačnik je na predavanju naštel in 
razložil energijske fokuse na našem 
prostoru in njihovo vpetost v tri ra
zlične energijske sisteme. Kar nekaj 
točk je, kjer izvira čista in lepa, tudi 
zdravilna energija. Posebna točka je 
stranjska cerkev, kjer je močan vir 
energije, katere podizvir je ravno pri 

kapelici na Županjih Njivah. Marko 
meni, da je prav Marijino premikanje 
v tej kapelici pomenilo prebujanje ka
mniške krajine. Eden od izvorov ne
žne energije, ki napaja življenjske pro
cese je tudi na Zapričah (na sredini 
med kaščami). 

Prepolna dvorana in živahna di
skusija morda pričata o vodnarjevi 
dobi, ki tudi v Kamniku prebuja zani
manje za duhovnost. 

Matična knjižnica 
Kamnik 

Tudi pri nas je bil Miklavž 
Na Miklavžev večer je tudi kamniška 

knjižnica doživela prijeten in poseben 
obisk. Seveda gre za sv. Miklavža, ki nas 
je obiskal v spremstvu angelčkov in dveh 
hudo razjarjenih hudobcev, ki jih je celo 
sam Miklavž težko krotil. Preden je pri
šel, so otroci v avli napisali še zadnja 
pisemca in jih vrgli v Miklavžev nabiral
nik, potem pa so poslušali pravljico o par-
keljnu Maliču, ki jo jc prebrala Helena. 
Ampak parkcljček v pravljici ni bil nič 
v primerjavi s »tapravimi«,zaradi katerih 
je kar nekaj otrok planilo v jok. 

Otroci so lahko Miklavžu tudi kaj za
peli in se z njim pogovorili, saj je bil zelo 

prijazen. 
Še posebej pa je bilo lepo ob slovesu. 

Otroci so Miklavža in vso njegovo dru
ščino pospremili pred knjižnico, kjer je bil 
potem manjši ognjemet, kar je celotnemu 
dogajanju navdihnilo pravo skrivnost. 

Zato se zahvaljujemo tovarni Kik, ki 
je omogočila pirotehnične efekte z nji
hovimi sredstvi. Otroci in njihovi starši 
so Miklavžev večer tudi zaradi tega pri
spevka prijetno podoživeli. 

Večer je pripravila Matična knjižnica 
Kamnik v sodelovanju s prizadevnimi 
mamami iz Kluba staršev. 

Matična knjižnica Kamnik 

B l a g o s l o v l j e n b o ž i č i n s r e č n o n o v o l e t o ! 
Težko je človeku samemu biti. 

Tako nekako je zapisal eden od 
slovenskih pesnikov. Ljudje že
limo biti povezani drug z drugim, 
za to si prizadevamo na različne 
načine. Mednje sodijo tudi voščila 
ob osebnih, družinskih, verskih 
ali državnih praznikih. Voščimo 
lahko ustno ali pisno. 

Decembra sta kar dva pra
znika, ob katerih drug drugemu 
izrazimo dobre želje. Pri pisanju 
voščilnic pa se marsikomu zasta
vlja vprašanje, s kakšno začetnico 
pišemo imena praznikov ali po-

E k s p r e s i v n e 
p o d o b e 
k r a j i n e 

V salonu galerije Majolka raz
stavlja v decembru slikar A D A -
L B E R T ŽVAB iz Ljubljane, ki 
sicer ni šolan slikar, vendar je do
segel v svojem likovnem ustvar
janju stopnjo, ki klasični amate
rizem krepko presega. Slikar je 
obiskoval tudi tečaje na Akade
miji za likovno umetnost, kar je 
vsekakor zaznamovalo njegov li
kovni razvoj, vendar pa se ve
dno vrača nazaj k naravi kot uči
teljici umetnosti, še posebno h 
K R A S U , od koder izhaja njegov 
rod. Kraška in obmorska pokra
jina je najbolj pogosta motivika v 
njegovem slikarstvu. Z likovnim 
ustvarjanjem se je začel ukvarjati 
pred kakšnimi petnajstimi leti: 
zanimale so ga različne tehnike, 
a je navsezadnje dal prednost 
akvarelu in še posebej gvašu. V 
tej tehniki je večina razstavlje
nih del, ki pričajo o talentira
nem in impulzivnem ustvarjalcu, 
ki se spontano odziva na zna
čilnosti primorske in obmorske 
pokrajine. Z vehementno, a za
nesljivo potezo čopiča beleži vo
njave kraške zemlje, njeno ka
mnito arhitekturo, brazde morja 
in piš burje ali slikovite sončne 
zahode. V svoje slike vnaša tudi 
grafizme, ki še bolj poudarjajo 
ekspresivno podobo s svetlobo 
prežete in z burjo razpihane kra
jine. Ekspresivnost njegovih pej-
sažev stopnjuje še značilna bar
vitost, ki jo tudi sicer obvlada 
v tonski prefinjenosti. Razsta
vljena dela pričajo, da ustvarja 
slikar predvsem spontano, impul
zivno, brez teoretskih in ozko štu
dijskih obremenitev in ravno v tej 
neposrednosti je draž njegovega 
slikarstva. 

Ugotovimo lahko, da je slikar 
Adalbert Žvab dosegel v svo
jih krajinskih gvaših ekspresiv
nost in barvno intenziteto, ki mu 
omogoča nova, še radikalnejša 
podoživljanja in preoblikovanja 
dane motivike. 

DUŠAN LIPOVEC 

sebnih datumov: z veliko ali z 
malo. 

Po veljavnem pravopisu pi
šemo imena praznikov in poseb
nih datumov z malo, razen tistih, 
ki so izpeljana iz lastnih imen. 
Z malo začetnico (seveda sredi 
povedi, ne na začetku - tam pač 
pišemo z veliko zaradi začetka 
samega) torej zapišemo npr. tete 
praznike: božič, sveti večer, novo 
leto, sveti trije kralji, svečnica, 
veliki šmaren, velika noč, telovo, 
advent, binkošti, vsi sveti ali dan 
mrtvih, prvi maj, dan državno
sti, dan upora proti okupatorju, 
dan reformacije, pust, dan šofer
jev in avtomehanikov, dan ta
bornikov ipd. Če vsebuje večbe
sedno ime praznika neko lastno 
ime, to seveda pišemo z veliko: 
nedelja Kristusova Kralja, dan 

Organizacije združenih naro
dov ipd. Imena praznikov, izpe
ljana direktno iz lastnih imen, pa 
se pišejo z veliko začetnico. Kaj 
pomeni omejitev direktno? Z ve
liko začenjamo samo pridevnike 
iz lastnih imen, vse izpeljanke iz 
teh pridevnikov imajo malo zače
tnico. Z veliko tako pišemo: Pre
šernov dan, Martinova nedelja, 
Marijino vnebovzetje, Silvestrov 
večer; z malo pa: silvestrovojur-
Jevo, martinovo, joiefovo ipd 

Tako določa slovenski pravo
pis. Prav v tem času pa vidmo 
v izložbah, na plakatih, že nati
skanih voščilnicah božič in novo 
leto zapisana z veliko: Vesel Bo
žič In srečno Novo leto ali celo 
Novo Leto. Ali je tudi to prav? 
To je stilno označena pisava, ki jo 
uporabimo takrat, kadar želimo 

neko besedo posebej poudariti, ji 
dati neko posebno vrednost, z njo 
izraziti močna čustva. In pri vo-
ščilih praznikov želimo povedati 
prav to. 

Pred leti mi je nekdo rekel: 
»No, lepo! Do zdaj se o božiču 
niti govoriti ni smelo. Če si vzel 
dopust, si marsikaj tvegal. Zdaj, 
ko božič lahko praznujemo, naj 
ga pišem z malo! Ne, to je pa že 
preveč.« Kaj odgovoriti na take 
pomisleke? Pravopis določa, kot 
smo napisali. V zasebnem pisanju 
imamo več svobode, v javnem pa 
manj. 

In na koncu: lepo preživite bo
žične in novoletne praznike ter 
veliko dobrih dni v novem letu. 

MARJETA HUMAR 

Občni zbor Lire 

V N o v o l e t o z n o v i m i n a č r t i 
Konec, Ufa je navadno čas, ko 

tudi v kulturnih sredinah opra
vimo pregled preteklega dela, 
ocenimo uspešnost in naredimo 
nove načrte. Pevci L I R E smo bili 
verjetno med prvimi, ki smo na 
svojem občnem zboru strnili vtise 
in začrtali pot, po kateri bomo 
stopali v prihodnji sezoni. 

Za nami je leto lepih uspe
hov, ki pa kljub številnim oblju
bam organizacij in posamezni
kov niso bili ustrezno nagrajeni, 
saj je društvo do meseca novem
bra edina proračunska sredstva 
v višini 110.000 SIT prejelo od 
ZKO. Kritje drugih stroškov za 
uspelo turnejo po Italiji in za 
prireditev koncerta z naslovom 
Fantje na vasi pa so prevzeli 
sponzorji, ki Liro vse pogosteje 
spremljajo, tako doma kot v tu
jini. Še posebej se velja zahva
liti Novi Ljubljanski banki d.d., 
podružnici Kamnik, ki je z dru
štvom podpisala sponzorsko po
godbo o tesnem sodelovanju. V 
lanskem letu velja omeniti še šest 
nastopov za Planinsko društvo 
Kamnik, ki je poleg Lire eno naj
starejših društev v Kamniku in 
Sloveniji nasploh. 

Kljub manjši kritiki zaradi pre
cej slabega obiska na pevskih va
jah, ki jo je pevcem izrekel pe-
vovodja Marjan Ribič, pa se za 
nadaljevanje koncertne sezone ni 
bati. V prvi polovici sezone je 
zbor že posnel kaseto Na vasi. 
Program je stilno ubran na fan
tovsko petje, ki pa je žal že sko
raj povsod utonilo v pozabo. Po
novno so ga obudili liraši z že
ljo, da bi se slovenska narodna 
pesem ohranila tudi po domovih 
in ne le v pevskih sobah raznih 
društev. Kaseta je že ugledala luč 
sveta, v kratkem pa bo izšla še 

brošura z besedili petih pesmi. 
Osemnajst slovenskih fanto

vskih pesmi, med katerimi so 
tudi Venite rožce moje, Od Cjela 
do Žavca, Ko lani sem tod mimo 
šev, Vinska, Pod oknom, Na vasi, 
Če) so tiste stezice in druge, bo 
nedvomno znalo ogreti sloven
sko srce, pa naj bo staro ali 
mlado - le da ima našo pesem 
rado. 

Za nami je tudi že koncert 
na Nanosu, kamor nas je pova
bilo Društvo slovenskih prevajal
cev, dve radijski predstavitvi, pa 
snemanje za radijski arhiv, tre
nutno pa pripravljamo koncert 
sakralne glasbe skozi stoletja, ki 
vam ga bomo priredili v začetku 
pomladi. Zahteven program in 
mrzle cerkve so namreč močnejši 
od želje, da bi koncert izvedli že 
pred koncem letošnjega ali pa na 
začetku prihodnjega leta. 

Društvo še vedno vzdržuje pri
jateljske stike z zbori iz Nem
čije, Italije in Avstrije, kar doka
zuje zadnje vabilo iz Merana, ka
mor je Lira povabljena v mesecu 
maju. Poleg tega gostovanja so 
zanimiva še vabila iz Rive del 
Garda, Bratislave in Maribora, 
kamor pa zbor vsaj prihodnje 
leto še ne bo šel. 

Pevovodja Marjan Ribič je na
mreč realno ocenil, da nastop na 
prireditvi Naša pesem trenutno 
ni tisto, kar bi lirašem prineslo 
nadaljnji vzpon na slovenski pe
vski sceni. 

Med občnim zborom smo še 
»uradno« medse sprejeli nekaj 
novih pevcev, ki so se Liri pridru
žili v zadnjih letih in sicer Mateja 
in Primoža Krta, Tomaža Lon-
gyko, Mira Potočnika, Iranca 
Balantiča, Antona Rakarja ml. in 
Bojana Klemenca. Predvsem ve

seli to, da so vsi našteti iz mlajše 
generacije pevcev in tako pome
nijo izredno veliko osvežitev ne 
ravno mladega zbora. 

Predsednik Marjan Novak pa 
je pevce seznanil z denacionaliza-
cijskim zahtevom za vrnitev pe
vske sobe. Ker so zahtevek po
oblaščene službe na občini pre
dale na republiško ministrstvo za 
kulturo, ki se v zadevo očitno ni 
poglobilo, je izvršilni odbor vlo
žil pritožbo na vrhovno sodišče. 
Žalostno je namreč, da društvo z 
več kot stodesetletno zgodovino 
v Kamniku ne more dobiti niti 
enega prostora, pa čeprav so ga 
nekoč že imeli. Pevci še vedno va
dijo kot »podnajemniki« družine 
Vremšak, ki k sreči čuti z Liro, 
kar pa se za nekatere, ki imajo 
v rokah »škarje in platno,« ne bi 
moglo reči. 

Zato bo Lira nad kavarno Ve
ronika pripravila razstavo zgodo
vinskih predmetov, pisanih in sli
kanih spominov ter vsega dru
gega dragocenega gradiva, ki so 
ga člani zbora dolga leta načrtno 
zbirali in varovali. Glede datuma 
se bomo dogovorili z ZKO, o če
mer pa boste pravočasno obve
ščeni. 

Ob koncu občnega zbora je 
obveljala tradicija. Vsi pevci, ki 
so v zadnjem času srečali Abra
hama ali pa se spogledali še s 
kakšno bolj okroglo obletnico, so 
v zahvalo od društva prejeli spo
minsko majolko. Za petdeset let 
so jo prejeli: Lado Omerzu, Lud
vik Gomiršek in Franc Poljanšek, 
za šestdeset Jože Zore in Ivan 
Šare, za šestdeset in malenkost 
Marjan Novak, za sedemdeset pa 
Janez Krt. 

MATIC ROMŠAK 



Malteški viteški praznik v Komendi 

M i k l a v ž e v s e j e m , p r e d s t a v i t e v r e d a i n k a n d i d a t o v 

Komenda, nekdanje napo-
membnejše slovensko malte
ško viteško središče (od leta 
1223; vse kaže, da bo to po
novno postala), je v nedeljo, 
4. decembra, doživela posebno 
slovesnost, za marsikoga celo 
»spektakel«. 

Najprej je bil to slovesen 
vhod malteških vitezov v nji
hovih redovnih oblekah (ku-
kulah), bolniških pomočnic in 
pomočnikov ter kandidatinj in 
kandidatov za to službo, spre
daj ministrantov, čisto zadaj 
pa župnika in dekana Nikolaja 
Pavlica, v lepo baročno župnij
sko cerkev sv. Petra. Sledila je 
maša za uspešen začetek malte
ške viteške dobrodelne službe 
in pomoči na Slovenskem. V 
uvodu je župnik Pavlic goste 
pozdravil v nemškem jeziku, 
navzoče vernike pa uvedel v 
velik dogodek za Komendo. 

Vitezi, po dva na vsaki strani 

ob župniku (prvi na desni 
knez Maximilian Khevenhuel-
ler-Metsch, veleposlanik mal
teškega viteškega reda v Slo
veniji), nasproti njih malteške 
bolniške pomočnice in pomoč
nik, poleg obojih pa kandi
datke in kandidati za to službo, 
so bili pravi »pisani šopek« 
v cerkvenem prezbiteriju. Pri 
maši razen dveh slovenskih vi
tezov in kandidatov niso mo
gli dosti sodelovati, saj jih je 
bila večina iz Avstrije. Kot so 
kasneje povedali so bili prav 
navdušeni nad lepoto komend-
skega svetišča. 

Do besede, pa tudi izraza, 
so gostje prišli ob koncu maše, 
ko so se predstavili komend-
skemu vernemu občestvu. Naj
prej je domači malteški vitez, 
diplomirani politolog Jožef C i -
raj, ki nosi naslov magistral
nega viteza, jedrnato predsta
vil zgodovino malteškega vite-

Slovesen sprevod iz cerkve 

L u č m i r u 

p o n o v n o 

v K a m n i k u 

Pred nami je božič, ko poleg 
sveč prižgemo tudi luči v naših 
srcih in v srcih vseh tistih ljudi, 
k i so željni miru. Tudi letos pri
haja v Slovenijo betlehemska 
luč, da bi se v siju njene »sve
tlobe miru« zagledali v ljudi 
okoli nas, v tiste, ki z nami živijo 
na istih poljanah. 

Leta 1986 se je na pobudo 
avstrijske televizije v zvezni de
želi Zgornji Avstriji začela ak
cija Luč miru. Vsako leto malo 
pred božičem izbrani avstrij
ski otrok prinese gorečo luč 
iz Betlehema v določen kraj v 
Avstriji, od tod pa se plamen te 
luči širi iz rok do rok po avstrij
skih domovih. Da luč miru za
res zagori pri številnih druži
nah, poskrbijo avstrijski skavti 
s pomočjo avstrijskih železnic. 
Leta 1989 so se dunajski skavti 
odločili razširiti akcijo tudi na 
druge evropske dežele. Tako je 
ta simbol miru v minulih letih 
prestopil meje Madžarske, Slo
vaške, Češke, Poljske, Ukra
jine, Nemčije, Hrvaške, Bosne 
in Hercegovine in Slovenije. 
Ta luč, simbol božjega miru, 
izraža željo narodov Srednje 
Evrope, da bi s svojimi sosedi 
živeli v miru. 

Letos bo že četrto leto za
pored po slovenskih domovih 
v božičnem času zasvetila luč 
miru. V mnoga srca bo prine
sla upanje na spravo narodov, 
za to pa bodo poskrbeli sloven
ski skavti in železničarji. Luč 
miru vam skavti letos podar
jamo s sporočilom o strpnosti 
do vsake drugačnosti. Naj be
tlehemska svetloba zasveti po 
naši deželi, da bomo z njo pre
poznavali rasistične težnje: za
vračanje sosedov, pripadnikov 
drugih ver in drugih narodov, 
izključevanje invalidov, priza

detih, tujcev, Romov in dru
gače mislecih. Jezusovo rojstvo 
je pustolovščina, saj se rojeva v 
takšen svet. Želimo, da bi v be-
tlehemskem hlevu prepoznali 
našo nestrpnost in poiskali na
čine, kako jo premagati. N i 
smo si sami izbrali staršev niti 
svoje lepe dežele. 

Luč miru naj nam odkrije vse 
stiske in vso lepoto okolja in 
ljudi, in naj nas zvabi iz zaprto
sti in nestrpnosti k veselju za
radi skupnega življenja. Dru
gačnost mora postati bogastvo. 

Zato bo betlehemska luč v 
Ljubljano prispela z vlakom 
18. decembra. Takrat bo v Lju
bljani tudi osrednji sprejem. 
Od tod se bo razpršila po vsej 
Sloveniji. Po župnijah bodo na 
voljo tudi sveče, posebej nare
jene v ta namen. 

Svečka bo dogorela, sporo
čilo in vrednote pa naj ostanejo 
med nami. Dokler jim mo
remo verjeti, smo jih sposobni 
tudi uresničevati in širiti v svo
jem okolju. V srcih bo tako še 
bolj zaživelo rojstvo Božjega 
sina. 

Vsem želim blagoslovljen in 
miren božič. 

B O J A N A K L E M E N C 

škega reda po svetu in v Slove
niji. Nato se je podpredsednik 
župnijskega pastoralnega sveta 
Komenda Jože Pavlic pogovar
jal z Gudrun Taferner, vodite
ljico malteške bolniške službe 
na avstrijskem Koroškem, gro
fom Nicolausom Lodron-La-
teranom, delegatom malteške 
bolniške službe na avstrijskem 
Koroškem, in grofom Carlom 
de Villavicencio-Margherijem 
(v Sloveniji predvsem znanim 
kot »grof z gradu Otočec«), ki 
si najbolj prizadeva za razširi
tev malteškega viteškega reda 
in dobrodelne službe v Slove
niji. 

Potem so slovenska malte
ška viteza ter slovenski kan
didati za sprejem v red mal
teškega bolniškega pomočnika 
(pogoji so: katoliška vera, za
krament svete birme, življenj
ska resnost ter pripravljenost 
pomagati ljudem v stiski) v slo

venščini molili malteško vite
ško molitev. 

Sledil je slovesen sprevod iz 
cerkve. Ljudje so se ob tej pri
ložnosti, pa tudi že prej v cer
kvi, lahko tudi nagledali lepih 
pisanih viteških oblačil in uni
form članic ter članov malteške 
bolniške službe. Iz cerkvenega 
zvonika sta vihrali slovenska 
zastava in zastava malteškega 
viteškega reda. 

Številni verniki so v soboto, 
3. decembra, zvečer in v nede
ljo, 4. decembra, dopoldne po 
maši obiskali tudi dobrodelni 
Miklavžev sejem v župnijski 
kapeli, katerega pobudnik je 
bil gorof Villavicencio, pri po
stavitvi in prodaji pa so mu 
pomagali nekateri prizadevni 
komendski župljani. Nedeljsko 
mašo je zelo polepšalo ubrano 
petje komendskega mešanega 
cerkvenega pevskega zbora. 

J . P. 

Lončarstvo in pesem 

F r a n c K R E M Z A R - m o j s t e r d o m a č e o b r t i 
Ena izmed zgodovinskih zname

nitosti Komende je prav gotovo 
lončarstvo. Že pred prvo svetovno 
vojno se je z lončarstvom kot do
polnilno ali glavno gospodarsko 
dejavnostjo ukvarjalo preko 50 
družin iz Komende in okoliških 
vasi ter zaselkov Gmajnica, Mlaka, 
Križ, Podboršt, Gora. Poleg skrbi 
za preživetje je bil eden od pogojev 
za lončarjenje tudi bogato nahaja
lišče kvalitetne gline, kar je še da
nes temeljnega pomena za uspešen 
razvoj in delovanje lončarstva. Že 
med obema vojnama pa je pričelo 
število domačin lončarjev upadati. 
Da bi zaščitili lončarjenje in pro
dajo svojih izdelkov, so v Komendi 
že leta 1929 ustanovili lončarsko za
drugo, ki je v svoje obrate na Mlaki 
pritegnila številne lončarje. Ti so 
razvili celo paleto lončarskih izdel
kov, ki so bili značilni za komen-
ške lončarje in so se bistveno razli
kovali od izdelkov širom Slovenije. 
Svojih izdelkov niso prodajali samo 
na Kamniškem, ampak so se znašli 
na tržiščih v okolici Komende, pa 
na Štajerskem, Koroškem, Primor
skem in tudi v Italiji, na Ogrskem, 
Tirolskem in tudi v Bosni. 

No, nismo šli v Italijo ali 
na Ogrsko. Oglasili smo se na 
Gmajnici, kamor nas je napotila 
tabla »LONČARSTVO K R E M 
Z A R FRANC«. Lončar - mojster 
Franc KREMŽAR je eden naj
mlajših lončarjev na Slovenskem. 
Prehodil je pot od Lončarske za
druge do zasebne delavnice. Nje
govo lončarstvo ni le nadaljeva
nje družinske tradicije, pač pa tudi 
predstavitev kraja, okolja in zgodo
vine lončarstva v Komendi. Mojster 
Kremžar ni samo lončar, je tudi lju
bitelj zborovskega petja. Kdo ve, 
če ob pesmi ne podoživlja gnetljive 
gline in ob gnetenju gline pesmi. 
Skozi dolga leta lončarjema je moj
ster Franc z vrhunskim poznava
njem tehnologije in žganja v sodob
nih pečeh poskušal na novo ovre
dnotiti lončarsko dediščino in jo 
ponuditi kot kakovost našega so
dobnega življenja. V njegovi delav
nici ni časa za dolg klepet. Zvo
nijo na vratih, zvoni telefon in tudi 
kolovrat se mora vrteti. Prav zato 
sva bila v najinem pogovoru precej 
kratka. 

Kdo te je pravzaprav navdušil za 
lončarstvo? 

Že od mladih nog sem opazoval 
očeta pri lončarjenju. Oče je bil za
poslen v Lončarski zadrugi, pa tudi 

Blagoslovitev konj na Križu 
N a god sv. Štefana 26. decembra bo na Križu blagoslovi

tev konj .Ob 10. uri bo v podružni cerkvi sv. Pavla slovesna 
maša, potem pa pred cerkvijo blagoslov konj. 

Vabimo konjenike iz bližnje in daljnje okolice, da se do 
11.00 ure zberejo pred Lovskim hramom, od koder bo šel 
sprevod do cerkve in po vasi. 

Konjenike bomo pogostili, prejeli bodo tudi spominska 
darila. 

P r i p r a v l j a l n i o d b o r 

doma je vrtel kolovrat. Kaže, da je 
bilo že v mladih letih v meni neko
liko umetniške žilice, pa tudi zaradi 
družinske tradicije sem se odločil za 
ta poklic. Tudi sam sem bil zaposlen 
v Lončarski zadrugi, pa sem pred 
leti prešel na svoje, saj tako lahko 
ustvarjam po svoji intuiciji in dajem 
glini svoj izraz. 

Kakšen poklic je lončar? 
Težak. Glina uboga in ne uboga. 

Vse je odvisno od lončarjevih rok in 
njegove usposobljenosti. Potrebno 
je veliko samodiscipline, da zjutraj 
sedeš za kolovrat in včasih izza 
njega vstaneš pozno zvečer. Kako 
se bodo izdelki sušili, koliko časa 
bodo v peči - na vse to je treba 
misliti. Vendar ljubezen do obliko
vanja gline, zadovoljstvo strank in 
stvaritve same odtehtajo ta trud. 
Zaradi zahtevnosti poklica nas je 
verjetno v Sloveniji iz leta v leto 
vse manj. Vendar vremena lončar
jem bodo se zjasnila! 

Tvojo delavnico imenujejo de
lavnico odprtih vrat? 

Moja lončarska delavnica je od
prta vsakomur. Pri meni se oglasijo 
tudi slučajni popotniki in se zani
majo za lončarijo.Tudi šolskim sku
pinam so moja vrata odprta, saj ni
koli ne veš, če se morda med njimi 
ne skriva bodoči lončar. V moji de
lavnici se je marsikateri navduše
nec preizkusil v oblikovanju gline 
in nekateri so od navdušenja pre
šli tudi na praktično delo. Zadnja 
leta vodim šolo - tečaj lončarskega 
oblikovanja za mladino, pogosto 
se udeležujem najrazličnejših turi
stičnih in kulturnih prireditev, na 
katerih tudi v živo predstavljam 
svoje lončarsko znanje. S tem do
biva moje delo širšo vzgojno in ani
macijsko vrednost, posebej še za 
mlajše generacije. Da bi le uspelo! 

Poleg »železnega asortimenta« 
si sodeloval tudi pri nekaterih obli
kovalskih projektih in prejel tudi 
številna priznanja? 

Poleg pestre palete izdelkov, ki 
so funkcionalno vključeni v po
trebe in življenje sodobnega časa 
(potičnice, pekači za meso in pizze, 
steklenice, druge razne posode), 
za vse strankam izdam tudi atest 
za dovoljeno uporabo, sem uspe
šno sodeloval s priznanim obliko
valcem Oskarjem KOGOJEM pri 
izdelavi hišaste žare. Izdelava je 
predstavljala zahteven tehnološki 
pristop, no, uspelo pa je le. Že vr
sto let tesno sodelujem s prizna
nim slovenskim etnologom prof. 
dr. Janezom BOGATAJEM, ki je 
poln idej, časa za njihovo realiza
cijo pa zmanjkuje. Prejel sem šte
vilna priznanja. Omenim naj le, da 
sem na razstavi domače in umetne 
obrti v Slovenj Gradcu 1988 do
bil za svoje izdelke znak kakovo
sti in naziv MOJSTER DOMAČE 
OBRTI, letos oktobra pa na 14. 
mednarodnem oblikovanju BIO 14 
zlato medaljo, ki mi jo je podelila 
mednarodna žirija. Poleg mene so 
enaka priznanja iz Slovenije prejeli 
še Oskar KOGOJ, Steklarna Hra
stnik in Steklarska šola iz Rogaške 
Slatine. Na to priznanje sem še po

sebej ponosen, saj tudi v mednaro
dnem merilu moji izdelki nekaj po
menijo. 

Priznan lončar, pa se pojavljaš 
na kamniških dnevih narodnih noš 
in domače obrti? 

Res se v teh dneh v Kamniku 
ne pojavljam. Pojavljajo pa se moji 
učenci. V teh dneh je v Celju tradi
cionalni sejem, katerega se udele
žujem že vrsto let in tam tudi v živo 
predstavljam lončarsko dejavnost. 
Sejem v Celju traja več kot teden 
dni in sem nanj tudi čustveno vezan. 
Upam, da me v Kamniku tiste tri 
dni lahko pogrešijo. Poleg Celja po
znajo moje delo tudi na Jesenicah, 
v Tržiču, Italiji in še kje. Tudi v de
lovnih organizacijah sem razstavljal 
in prikazoval umetnost oblikovanja 
gline. 

Poleg lončarstva je tvoja ljube
zen zborovsko petje. Kako uskladiš 
obe zahtevni dejavnosti? 

Saj sploh nista zahtevni, če je člo
vek s srcem pri stvari. Res morda 
zaradi pevskih vaj moja peč zagori 
kakšno uro kasneje in tudi France 
kakšno uro kasneje zaspi, ludi so
bote in nedelje niso izjeme, ven
dar po možnosti ne zamujam vaj 
pevskega zbora SOLIDARNOST, 
kjer pojem že več kot deset let. 

Pesem mi zelo veliko pomeni, saj 
sem ob lončarskem kolovratu sam. 
Sedaj je precej bolje, ko si predva
jam našo kaseto štirinajstih pesmi 
in si včasih domišljam, da sem med 
svojimi pevci. Peti ljudem, ki spre
jemajo slovensko pesem s srcem in 
dušo, je največja nagrada za pevca. 

Leta 1987 sem imel samostojno 
razstavo v galeriji Slovenijales z 
živo predstavitvijo svojega delova
nja (fotografija). Takrat sem nasto
pil skupaj z našim moškim zborom. 
Kakšno navdušenje! Če bi le po
vsod bilo tako. Letos smo prepevali 
upokojencem v Ljubljani. Težko si 
zamišljam bolj hvaležno publiko. 
Letos je bilo precej dela ob pra
znovanju 75 obletnice SOLIDAR
NOSTI in njenega moškega pe
vskega zbora. Kljub obilici dela sem 
uspel sodelovati pri vseh aktivno
stih zbora. Kaseta, meni pa zlata 
Gallussova značka za sodelovanje v 
pevskih zborih in že prej omenjena 
zlata medalja BIO 14 govorijo o 
tem, da se oboje da uskladiti. 

Vprašanj je še in še, časa pa za 
mojstra Kremžarja premalo, prav
zaprav dela je preveč. Pa še kdaj 
drugič. Do takrat pa uspešno delo 
za kolovratom, dober glas in srečno 
v 1995. 

maj 

TRGOVINA 

T o m š i č e v a 17, K a m n i k (v bližini tržnice) 
tel. 831-888 

želimo vsem občanom 
vesele božične praznike 
ter srečno in uspešno 
novo leto 1995. 

Zahva l ju jemo s e v s e m k u p c e m 
z a ob i sk in s e p r i p o r o č a m o . 

. o., trgovina Veriga se priporoča! 

OBRTNA GRADBENA IN TRGOVSKA ZADRUGA 

ZOR& DOMŽALE «, 
Prešernova 33, MENGEŠ 

Poslovnim partnerjem 
in prebivalcem občine Kamnik 
želimo 

prijetne božično-novoletne 
praznike ter veliko sreče 
in uspehov v letu 1995. 



J u r i j J a p e l j i n n j e g o v p r e v o d S v . p i s m a ( 2 ) 

(Nadaljevanje iz prejšnje 
številke) 

Pomen 
Japelj je pomemben prevaja

lec Sv. pisma; čeprav ni preve
del svetopisemskega besedila 
vsega sam, je izdaja imenovana 
Japljevo Sveto pismo, ker je 
začrtal pot prevajanju in ga 
v večini dela vodil. Jernej Ko
pitar je Japlja imenoval »entu-
ziastično pridnega slavista«, 
a mu kot »mestnemu otroku« 
ni priznaval čuta za jezik; pri
govarjal mu je, da bi upošteval 
sistem in pravila, kar je bilo pri 
slovničnem delu vsekakor po
trebno, a je svetopisemsko go
vorico izrazno utesnjevalo. 

Japljeve zasluge za knjižni 
jezik so velike, saj ga je dvignil 
»iz nevzdržnega položaja, v ka
terega so ga privedli pisatelji 
18. stoletja, in ga je rešil s tem, 
da se je obrnil nazaj na 16. 
stoletje«. Sprva je omahoval, 
ko pa je začel prevajati Sveto 
pismo, se je močno naslonil na 
Dalmatina. Od njega je sprejel 
glasoslovje, v oblikah pa je 
uporabil živi jezik. 

V svoje prevajanje je vtkal 

S H A R P 

S E R V I S 
M E N G E Š 

7^73 84 09 

tudi, kar je tradicija ustvarila 
dobrega, npr. izpopolnjeni pra
vopis in žive oblike, ki so bile 
v pisavi že sprejete. V Novi 
zavezi je besedni zaklad nad 
Dalmatinovim prevodom. Jezi
kovno se je izčiščeval sproti in 
najlepši je prav zadnji del, Jo-
bova knjiga. Njegova slovenš
čina je čistejša tam, kjer ni bil 
vezan na že prej prevedena be
sedila. Čeprav so ga nekateri 
njegovi pomočniki po deležu in 
kakovosti pri prevajanju Svete
ga pisma prekosili, mu gre po
sebna zasluga, saj je ustvaril 
solidno podlago za poznejši 
prevod Svetega pisma (Wolfo-
va izdaja) in tudi za pisno slo
venščino. Anton Breznik 
v oceni Japljevega prevoda 
pravi: »Japljevci so ustvarili na 
podlagi katoliških nemških in 
francoskih prevodov ter stro
kovnih pripomočkov pomemb
no delo, ki se ga lahko meri 
s tovrstnimi deli večjih kultur
nih narodov one dobe. Novi 
zakon je res še slab, a stari 
zakon je izveden velikopotez
no. Ta prevod je prvo zrelo 
delo prerodne (prosvetljene) 
dobe.« 

Z Japljevim Svetim pismom 
so dobili katoliški duhovniki 
v roke slovensko besedilo, ki 
so ga bolj kot prej Dalmatino
vo Biblijo lahko uporabljali 
v pridigah. 

Pomembna Japljeva zasluga 
je tudi, da je poskrbel za prvi 
katoliški prevod Sv. pisma 
v slovenščini. S tem je dal trd
no podlago ne samo za njegovo 
razširjanje med duhovščino, 

P I Z Z E R I A 

» 9 0 2 « 
V CENTEU 
GORNJEGA GRADA 
tel.(063)843-602 

V A S VABI 

N A P I Z Z E IZ 

K R U Š N E P E Č I . 

1 Nudimo vam 
več vrst pizz. 
Poleg pizz vam priporočamo še: 

* d o m a č i n a r e z e k * s u h e k l o b a s e 

* p o l s u h e k u h a n e k l o b a s e * p o l s u h e 

p e č e n e k l o b a s e * b a n a n a sp l i t * s a d n o 
. k u p o * l e d e n o k a v o * s l a d o l e d 

Odprto vsak dan od 13. do 23. ure, ob ponedeljkih zaprto. 

Priporočamo tudi obisk gostilne 
»Pri Mejašu« na Črnivcu, tel. 825-725! 

Prepričajte se o naši zanimivi ponudbi! 

ampak tudi za poznejše prevo
de. Med njimi je posebne 
omembe vredna Wolfova izda
ja (1856-1859) v šestih zvez
kih, v našem stoletju pa so za
čeli tudi katoliški prevajalci 
prevajati Staro zavezo iz he
brejskega in Novo zavezo iz gr
škega izvirnika. Leta 1974 sta 
se protestantska in katoliška l i 
nija prevajanja združili v eku
menski izdaji Svetega pisma, ki 
je doživela 8 ponatisov in bila 
v 102.000 izvodih razprodana. 
Iz teh skupnih korenin je zra-

stel nov slovenski prevod Sve
tega pisma, ki je v pripravi za 
tisk, in Slovenska svetopisem
ska družba, ustanovljena 26. 
maja 1993 v Ljubljani. Jurij Ja
pelj, kamniški rojak, ima v vr
sti slovenskih prevajalcev Sve
tega pisma zelo pomembno 
mesto, na kar je treba ob 250-
letnici rojstva in 210-letnici 
izhajanja njegovega prevoda 
Svetega pisma ne samo spom
niti, ampak tudi posebej po
udariti. 

M I H A E L KUZMIČ Skavt Benjamin pri postavljanju jaslic v razstavišču Veronika. 

3 5 0 l e t j a s l i c n a S l o v e n s k e m 
Advent leta 1644. je v dežel

nem mestu Ljubljana potekal 
v posebnem vzdušju. Med ljud
mi se je šepetalo, da očetje je
zuiti pri Sv. Jakobu pripravlja
jo za božič posebnost, ki je 
Ljubljana še ni videla. In res! 
Na božič je tja drlo mlado in 
staro, da bi si ogledali s figuri
cami predstavljen dogodek Je
zusovega rojstva. 

V versko čutenje ljudi je sto
pilo nekaj, kar ni bilo pristno 
naše in vendar se je ljudem ta
ko priljubilo, da je postalo 
običaj. 

Zato ni čudno, da je to iskre
no občutenje pesnika Oton Žu
pančič izrazil takole: 

Slovenski strop izhaja iz kota, 
od jaslic, od Betlehema, 
od rojstva božjega, 
od božiča. 

Duhovna podlaga postavljanja 
jaslic je praznovanje božiča. 
Božič je pomanjševalnica bese
de Bog in pomeni majhnega 
Boga - torej otroka Jezusa, ki 
se je v času cesarja Avgusta 
rodil v Palestini. 

O tem dogodku imamo več 
pisanih virov, Cerkev pa daje 
prednost evangelistoma Mate

ju in Luku. V ospredju Mateje
ve pripovedi je poleg Jezusa še 
Jožef, medtem ko Luka ob Je
zusu večkrat omenja mater 
Marijo. Obstajajo še drugi viri 
kot npr. Matejev apokrifni 
evangelij iz 8. stoletja. Beseda 
apokrifen pomeni skrit. Torej 
gre za vir, ki so ga skrivali in ni 
bil namenjen javni liturgični 
uporabi. S smrtjo zadnjega 
apostola Janeza je bilo javno 
razodetje zaključeno. S tem se 
zaključi tudi sv. pismo. 

Kakorkoli - v jaslicah kot 
nazorni predstavitvi dogodkov 
povezanih z Jezusovim roj
stvom, so našla svojo upodobi
tev vsa tista dejstva iz realnega 
in nadnaravnega sveta, o kate
rih poročata oba evangelista in 
apokrifni pisci. Osrednje figu
rice so Jezus, Marija in Jožef. 
Brez teh figuric ni jaslic. Sledi
jo angeli, pastirji z drobnico, 
modri ali kralji z Vzhoda. Vča
sih se dostavlja še oslička, vola, 
tudi medveda, volka, panterja 
in leva. To pa zato, ker o teh 
živalih preroško govorita, v po
vezavi z mesijansko dobo, dva 
preroka. Izaija pravi: »Volk bo 
prebival z jagnjetom, panter bo 
ležal s kozličkom, tele, lev in 

ovca bodo skupaj, majhen de
ček jih bo gonil, krava in med-
vedeka se bosta skupaj pasli.« 
In še prerok Habakuk: »Med 
dvema živalima (osliček in vol) 
se boš razodel.« 

To so osnovne smernice po
stavljanja jaslic. Kako je ta vse
bina oblečena, pa je prepušče
no občutenju ustvarjalcev. Svo
boda izbire se začne že pri izbi
ri materiala, ki je lahko: les, 
glina, papir, vosek, testo, gips 
ali v novejšem času tudi plasti
ka. Značaj nastajajočih figuric, 
kot tudi okolja, se lahko bolj 
približa resničnim razmeram 

v Palestini, lahko pa je bližji 
našim krajem in ljudem. 

Prav nekaj posebnega so žive 
jaslice. Najbolj znane so Fran-
čiškove, ki jih je uprizoril s pre
bivalci Greccia v Umbriji leta 
1223. Pri nas so najbolj znane 
žive jaslice v Postojnski jami. 

Najvažnejše pri postavljanju 
jaslic je notranje razpoloženje. 
Prav zaradi tega imajo poleg 
verskega in etnografskega po
mena tudi velik vzgojni pomen. 
Dobro je, da se v zadnjem času 
vse več družin odloča za jaslice, 
ki jih sami naredijo. Morda ni
so tako estetske, so pa družin
ske in prepojene z žlahtnostjo 
ljubezni in medsebojnega razu
mevanja. Prav to daje upanje, 
da jaslice v Sloveniji še dolgo 
ne bodo pozabljen običaj. 

D A N I J E L B E Z E K 

Tekstilna trgovina 
"O / v n n n n n Kamnik, Šutna 66 
I v O S S H n a (nasproti Ideje) 

tel.: 831-955 

Pestra izbira toplih 
oblačil za vso družino. 

f 
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§NOVO! 
<j, S m u ć a r s k i k o m b i n e z o n i i n r o k a v i c e z a o t r o k e 
^, i n o d r a s l e . 

^ Možnost odloženega plačila! 
^ Obiščite nas od 9. do 13. in od 15. do 19. ure, 
j^ob sobotah od 9. do 13. ure. 
^ Naj vam božič bo v veselje, v novem letu dobre želje! 

• E N T E R 
trgovina: 812-878 

servis: 814-743 
PTC PEROVO (na obvoznici), Kamnik 

VABI V BOGATO 
ZALOŽENO TRGOVINO 

* ZIMSKI AVTOPLAŠČI 
* SNEŽNE VERIGE KOENIG - ugodna cena, dva obroka 
* JEKLENA ORIGINALNA PLATIŠČA ZA VSAK AVTO 
* AVTOKOZMETIKA - ZIMSKI PROGRAM 
* AKUMULATORJI 
* CASTROL VALVOLINE, OMV, LIOUI MOLY % 

* GUMIJASTE IN TEKSTILNE PREPROGE 
* NYLON PREKRIVNE AVTOGARAŽE 
* AVTOPRTUAŽNIKI Z NASTAVKI 

ZA VSAK AVTO 
* METLICE BRISALCEV, SVEČICE BOSCH, 

CHAMPION, LAMPA 

SE PRIPOROČA Z UGODNIMI CENAMI 

VSAK DAN OD 8.-12, 13.-17. URE, 
SOBOTA OD 9.-12. URE 

I Vesel božič in srečno "95. 

Pisma, mnenja, odmevi - Fisisaa, msteft§a, odmevi - Pisma, mnenja, odmevi ~ Pisma, mnenja, <,amevi 
Odgovor na odprto pismo SKD 
iz Most 

Oglašam se v zvezi s pisanjem g. Rajka Grudna, 
člana Krajevnega odbora Slovenskih krščanskih de
mokratov iz Most. Članek je bil objavljen v 22. 
številki Kamniškega občana dne 8. decembra 1994. 

Spoštovani gospod Gruden 
Toliko neumnosti, neresnic, zavajanj in nepozna

vanj zadev že dolgo nisem imel priložnosti prebrati 
v enem samem sestavku. Svetujem vam, da zamenja
te »informatorja«, ki stoji za vami - saj vemo, kdo je 
to, ali pa se drugič o zadevi malo bolje prepričate. Pa 
pojdimo po vrsti. 
Vaše narekovaje za moje »veliko delo« v Komendi bi 
lahko mirne duše izpustili. Ko boste vi pol tega storili 
v Mostah, jih pa le uporabljajte. Kar se tiče skrivanja 
stvari, imam čisto vest, saj ni kaj skrivati. Kaj pa vi, 
jo imate? 

Dejstvo je, da je zelo žgoč problem v vseh treh KS 
pokopališče in delo v zvezi z njim. Toda, g. Gruden, 
to so zadeve VSEH TREH KRAJEVNIH SKUP
NOSTI in ne zadeve stranke, še manj pa vas osebno, 
saj niste niti najemnik groba. Ali pa vas mikajo moji 
»mastni« zaslužki? 

Delo pokopališke uprave ni zaživelo ne v prejš
njem in ne v zdajšnjem mandatu. Probleme pa je bilo 
potrebno razreševati sproti. Ker pokopališka uprava 
ni prava oseba, nima žiga, svojega žiro računa, statu
ta itd., zato ni mogla izdati niti enega potrdila za 

osebni prevoz žare iz Ljubljane do Komende in potr
dila o plačanih storitvah itd. In ker so pogrebi zelo 
občutljive stvari, s sorodniki pokojnikov pa se v ža
lostnih trenutkih ne moreš birokratsko igrati, so se 
pač obračali na KS Komenda oz. name osebno za 
pomoč. Zaradi praktičnosti in tudi zaradi obupnega 
stanja na pokopališču (problemi z izkopi jam, vzdrže
vanjem mrliških vežic) je KS Komenda zadevo vzela 
v svoje roke. S podpisom pogodbe s pogrebno službo 
»Pogrebnik« iz Cerkelj smo prihranili marsikatero 
nepotrebno pot svojcem umrlih, kupili smo nov za
bojnik za smeti, očistili okolico za obzidjem, postavili 
reflektor, popravili vozičke oz. kupili nove, preple-
skali vežice, kupili električne radiatorje, da o sanaciji 
dveletnih zmrzali v vežicah ne govorim. Toda vse to 
je potekalo preko KS, zato ne pišite neumnosti, da 
sem si prilastil delo pokopališkega odbora. Res pa 
sem samovoljno dve zimi pri -15 stopinjah Celzija 
hodil 14 dni vsako noč vse grelce vklapljat v vežicah 
in jih čez dan ugašal - vse z namenom, da se ne bi 
uničila inštalacija. Verjetno bi moral po vašem v ta
kem primeru dobiti pismeno soglasje in šele nato 
ukrepati, pa če tudi vse h . . . . vzame. Ne vem, ali 
vam problematika pokopališča in vežic res ni bila 
znana ali pa se sedaj delate nevednega. Dejstvo pa je, 
da se oglašate sedaj, ko smo že kar nekaj storili, pri 
razreševanju problemov vas pa ni bilo. 

In še kar se tiče finančnih sredstev. Vem, koliko 
denarja se vsako leto zbere z najemninami, toda to 
lahko vedo tudi moji predhodniki, ki so najemnino 

obračunavali pred mano. Z A ZNESEK V E SVET 
KRAJEVNE SKUPNOSTI KOMENDA, saj so pri
livi in odlivi del vsakoletne bilance, za znesek ve 
računovodstvo; ker pa dobijo vsi člani sveta KS Ko
menda pisno poročilo o bilanci, je možno te papirje 
pokazati tudi drugim ljudem. TOREJ SKRIVNOSTI 
NI VEČ. Seveda pa mora svet KS (vsaj v Komendi je 
tako) potrditi in pregledati račune. T A K O SE D E L A 
V KS KOMENDA! Če pa vi delate na svojem po
dročju tako, kot ste želeli pripisati meni, potem vam 
ni pomoči. Ob takem delu in nepoznavanju osnovnih 
stvari, je bolje, da se ne ponujate več za profesional
nega tajnika, saj bi lahko vse zgodljali. 

Ne bom trdil, da za svoje delo pobiranja in kontro
liranja grobnin nisem prejel plačila. Toda znesek je 
bil določen na svetu KS in se ob potrjevanju zaključ
nega računa kontrolira. Plačilo za opravljeno delo so 
dobivali tudi moji predhodniki, nekateri celo mnogo 
več. Pa saj tudi vi v mlinu ne delate zastonj. Mar ne! 

Ne vem, na kaj merite, ko govorite, da nisem dal 
niti tolarja za cerkveni trg. Krajevna skupnost Ko
menda ni Roman Grošelj. To je skupina 11 ljudi in 
vsak med njimi ima svoj glas. In če svet KS ni sprejel 
sklepa o dodelitvi sredstev, jih pač ni dal. Lahko pa 
zaupam vam in še nekaterim, ki mislijo, da KS oz. jaz 
osebno nimam nič z izgradnjo trga, da je bil moj 
podpis, ki sem ga dal na prošnjo, vreden okoli 30.000 
DEM. Zegen KS pa je bil nujno potreben za dodeli
tev repuških sredstev, pa čeprav so mi vlogo (po 
svoje) pripravili drugi in uredili zadeve v zvezi finan
cami. Brez podpisa s strani KS ne bi bilo sredstev. 

O tem se lahko prepričate. In če bi bil tak, za 
kakršnega me želite predstaviti vi, potem bi mirne 
duše zadevo zavlačeval, jo uvrstil na eno izmed sej, 
papirje pa je bilo potrebno podpisati čez noč. Ker 
sem menil in še vedno menim, da je potrebno dati 
podporo vsem, ki jim uspe prinesti v domačo vas 
kakršenkoli denar iz republike (ne glede na to, ali gre 
za cerkev, društvo ali KS), sem vlogo tudi podpisal. 

Kar pa se tiče lastništva novega dela pokopališča, 
vam svetujem, da preverite številke parcel in se z nji
mi napotite na zemljiško knjigo, kjer boste ugotovili, 
da so vaše trditve neresnične. Niti KS Križ niti KS 
Moste se do danes nista ne pismeno ne ustno pritožili 
nad ravnanjem KS Komenda, ki urejuje zadeve 
v zvezi s pokopališčem in mrliškimi vežicami. Zato 
vam osebno in vašemu informatorju niti slučajno ne 
mislim polagati računov, sem pa v vsakem trenutku 
pripravljen odgovarjati obema krajevnima skupnosti-
ma kot še vedno legitimnima lokalnima oblastema. 
Tako za finančni del kot za opravljeno delo. 

In še za konec. Če imate kakšne pametne predloge 
za reševanje pokopališke problematike, potem ste 
vedno dobrodošli, če pa si želite na tak način dvigniti 
ceno, potem ste si izbrali napačno pot. Se boste že 
morali dokazati z bolj oprijemljivimi in dokazljivimi 
deli. 

In še nasvet. Prihodnjič, ko boste še pisali take 
zadeve, se najprej o vsem prepričajte in šele nato 
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SKD 18.6 16,7 (D 
SKD 1,9 +0 
SDSS 17,5 16,7 (D 
SDSS 0,8 

(D 
+0 

ZLSD 11.3 11,3 0 + 1 
SLS 10,3 10,3 0 +1 
zs 10,2 10,2 0 + 1 
SND 6,2 6.2 0 
ND 2,2 2.2 0 

SKUPAJ 3 +3=6 

VOLILNA E N O T A 5 

1 2 3 4 5 

LDS 24.0 12.5 (D 
LDS 11.5 0 + 1 
LDS 0 + 1??? 
SDSS 15,2 12,5 (D 
SDSS 2,7 

(D 
+ 1??? 

SKD 15.1 12,5 (D 
SKD 2,6 +0 
ZLSD 12,2 12,2 0 + 1 
BPIS 9,9 9,9 0 +0??? 
zs 7,8 7,8 0 + 1??? 
SLS 6,5 6,5 0 
SND 4,9 4,9 0 
ND 2,6 2.6 0 
DS 1,8 1,8 0 

SKUPAJ 3 +5=8 

P o l o k a l n i h v o l i t v a h 
Volitve za občinske svete so 

končane. Stranke in posamezniki 
analizirajo rezultate, »celijo ra
ne«, se veselijo uspeha. Volivci 
pa imajo spet mir do naslednjih 
volitev. Pa so res vsi vedeli, kako 
so volili oziroma kaj se je dogaja
lo z njihovimi glasovi? Prepričan 
sem, da večina ljudi ne ve, kaj se 
dogaja in kako deluje volilni in 
povolilni sistem. Tako ostaja kar 
nekaj odprtih vprašanj - ni reče
no, da je volilna komisija delala 
napake, vsekakor pa nekaj smr
di, najverjetneje sam volilni si
stem. 

V kamniški občini smo na 
izrednem zasedanju skupščine 
sprejeli razdelitev občine na pet 
volilnih enot. Takrat je bilo celo 
rečeno, da bi bile lahko to celo 

nove občine. Teh pet volilnih 
enot smo sprejeli tudi zato, da bi 
bili izbrani res predstavniki posa
meznega kraja, torej iz volilne 
enote, ne pa kdo drug. To naj bi 
pomenilo, da je v bistvu volilna 
enota volilna celota in iz nje je 
potrebno izbrati člane sveta, se
veda glede na to, koliko je kdo 
dobil glasov v tej enoti. Rezultati 
glasovanja v drugih volilnih eno
tah pa naj na to ne bi vplivali. 
Torej bi bilo potrebno razdeliti 
mandate v volilni enoti brez vpli
va drugih enot. 

Ta logika je lepo razvidna iz 
rezultatov v volilnih enotah 1 in 
4. Potrebno število glasov je bilo 
16,7%. Mandate so dobili tisti, 
za katere je glasovalo največ lju
di. Najnižji % je 9,1 (SLS, drugi 

S 4 V I 
< l o x > . 

teL 061 721-730 
061 712-059 

tel/fax: 061 713-288 

trgovina z gradbenim 
materialom 
Krakovska 4b 
61230 Domžale 

Kolektiv SAM-a želi VSEM kupcem 
in poslovnim partnerjem 
VESEL BOŽIČ ter SREČNO NOVO LETO /995. 

Nudimo vam od 5% do 10% 
BOŽIČNO NOVOLETNI POPUST 
za večji del gradbenih materialov. 

OBIŠČITE NAS, PA SREČNO! 

G O S T I L N A M A R J A N C A 
Kamnik , K o l o d v o r s k a 5 
teL 831-015 

vabi na veselo m-

SILVESTROVANJE 
Rezervirajte si pravočasno mizo, da boste 
ob veseli glasbi, prijetni družbi in dobri 
postrežbi razpoloženi stopili v NOVO LETO. 

Rezervacije osebno ali po telefonu 831-015. 

Cenjene goste vabimo na malice in kosila. 

Tudi sicer se vsak dan veselimo vašega obiska! 

Vesele božične praznike in srečno v letu 1995. 

mandat v 1. volilni enoti) oziro
ma 10,2 (ZS v 4. volilni enoti 
- glej razpredelnice). 

Za volilno enoto 1 in 4 so torej 
stvari logične in jasne. Zato pa ni 
povsem razvidno, kako so neka
teri prišli do mandatov v posa
mezni volilni enoti, drugi pa ne. 

V volilni enoti 2 je SND dobila 
mandat s samo 6,6% glasov, 
medtem ko mandata niso dobili 
ZS, ki imajo v tej volilni enoti 
10,1% glasov. 

V volilni enoti 3 je SKD prišla 
do drugega mandata s samo 
6,1% glasov, medtem ko manda
ta niso dobili N K Z R P , ki so do
bili 9,3% glasov. 

V volilni enoti 5 je LDS prišla 
do tretjega mandata, ko pa ji še 
za drugega zmanjka 1% SDSS je 
dobila še drugi mandat s samo 
2,7% glasov, ZS mandat s samo 
7,8% glasov, medtem ko je 
BPISV z 9,9% glasov ostal brez 
mandata. 

To pomeni, da kljub temu, da 
je za ZS v volilni enoti 2 glasova
lo več ljudi kot za SND, ZS niso 
bili izvoljeni. Enako je v volilni 
enoti 3, kjer je za N K Z R P , ki 
niso bili izvoljeni, glasovalo več 
ljudi kot za drugega kandidata 
S K D , ki pa je bil izvoljen. V vo
lilni enoti 5 je za BPISV, ki ni 
bila izvoljena, glasovalo več ljudi 
kot pa za tretjega kandidata 
LDS, drugega kandidata SDSS 
in kandidata ZS, ki pa so vsi bili 
izvoljeni. 

Nekaj torej ne gre skupaj. A l i 
se ne sme spoštovati tistega, kar 
je bilo rečeno na skupščini in kar 
je povsem logično ali pa je volilni 
zakon tak, da vara ljudi in omo
goča samo strankarsko demokra
cijo, ne omogoča pa stvarne de
mokracije. Če se bodo tako na
daljevale, ne da bi kdo volivcem 
dovolj razumljivo pojasnil (jih 
prepričal = opral možgane), 
v čem je zgornja logika napačna 
in katera logika je prava, bo osta
jal v ljudeh grenak občutek, češ 
— spet so nas nategnili. In še 
manj jih bo prišlo na volitve. Po
anta je torej verjetno v volilnem 
zakonu, ki naj bi omogočal, da se 
podeli mandat tudi tistim, ki ima
jo v posamezni volilni enoti manj 
glasov od drugih v isti volilni 
enoti ali pa v tem, da niso bile 
vodilne enote v končni fazi 
obravnavane ločeno, ampak sku
paj. A l i v čem drugem? 

AV SERVIS RTV 
in TRGOVINA 
KONCILIA 
Vrhpolje 41, Kamnik 
(v gasilskem domu) 
tel: 831-383 

Odprto od 9. do 12. 
in od 15. do 18. ure, 
ob sobotah 
od 10. do 12. ure. 

VOLILNA E N O T A 1 

1 2 3 4 5 

SKD 29,7 16,7 (D 
SKD 13,0 0 + 1 
SLS 25,8 16,7 (D + 
SLS 9,1 0 + 1 
SDSS 14,4 14,4 0 + 1 
LDS 13,8 13,8 0 + 1 
SND 5,9 5,9 
ZLSD 5,5 5,5 
ZS 5.0 5,0 

SKUPAJ 2 +4=6 

VOLILNA E N O T A 2 

1 2 3 4 5 

SKD 29,5 16,7 (D 
SKD 12.8 + 1 
SDSS 19.2 16,7 (D 

+0 SDSS 2,5 +0 
LDS 17,0 16,7 (D 
LDS 0,3 +0 
ZLS 12,4 0 1 
ZS 10,1 0 0??? 
SND 6,6 0 177? 
ZLSD 5,2 0 

SKUPAJ 3 + 3=6 

VOLILNA E N O T A 3 

1 2 3 4 5 

SKD 26,1 20,0 (D 
SKD 6,1 0 + 1777 
SDSS 18,2 18.2 0 + 1 
SLS 17,4 17,4 0 + 1 
LDS 16,1 16,1 0 + 1 
NKZRP 9,3 9,3 0 +0??? 
ZS 4,5 4,5 
SND 3,1 3,1 
ZLSD 2,7 2,7 
DS 2,5 2,5 
SKUPAJ 1 +4=5 

VOLILNA E N O T A 4 

1 2 3 4 5 
LDS 23,6 16,7 (D 
LDS 6,9 

(D 
+0 

LEGENDA: 
1 - stranka, skupina volivcev 
2 = odstotek glasov v volilni enoti 
3 - potreben odstotek za mandat ali odstotek ostanka ali odstotek 
glasov v volilni enoti 
4 — Število direktnih mandatov 
5 ~ Število indirektnih mandatov 
BPISV = Bojan Pollak in skupina volivcev 
DS -- Demokratska stranka 
LDS = Liberalna demokracija Slovenije 
ND - Narodni demokrati 
NKZRP = Neodvisni krajani za razvoj podeželja 
SDSS - Socialno-demokratska Stranka Slovenije 
SKD = Slovenski krščanski demokrati 
SLS • Slovenska ljudska stranka 
SND = Slovenska nacionalna desnica 
ZLSD - Združena lista socialnih demokratov 
ZS - Zeleni Slovenije 
(Vir podatkov so poročila volilne komisije do 10. decembra in 
KamniSki občan, St. 22) 

B. POLLAK 

k o č n a 

POLEPŠAJTE SI BOŽIČNE IN NOVOLETNE 
PRAZNIKE TER KUPUJTE V TRGOVINAH 
KOČNE! 
NE POZABITE NA DISKONT IN DELIKATESO! 

BOŽIČEK IN DEDEK MRAZ NAJBOLJ UGODNO 
KUPUJETA V NAŠIH TRGOVINAH S TEKSTILOM, V 
KNJIGARNI IN ŠE POSEBEJ V T1P-TOPU! 

DEŽURSTVA: 
za BOŽIČ - 25. december bodo vse trgovine 
ZAPRTE. 
za DAN SAMOSTOJNOSTI - 26. december bosta 
dežurni od 8. do 11. ure BAKOVNIK In STRANJE. 
V mesecu JANUARJU 1995 bosta dežurni METKA 
in MOSTE odprti ob sobotah od 7. do 19. ure, ob 
nedeljah pa METKA od 8. do 11. ure. 

ŽELIMO VAM PRIJETNE BOŽIČNE PRAZNIKE, SREČNO 
IN ZDRAVO LETO 1995 ter se vam najlepše zahvaljujemo 
za zaupanje! 

K O Č N A M I S L I N A S V O J E K U P C E ! 

Mama, mnenja, odmevi - Pisma, mnenja, odmevi - Pisma, mnenja, odmevi - Pisma, mnenja, odmevi 
ukrepajte. Morda vam bo to tudi koristilo pri vaši 
želeni funkciji v KS. . 

Z dolžnim spoštovanjem! ROMAN GROŠELJ 

Popravek: 
Pri pisanju odprtega pisma g. Grošlju je prišlo do 

neljube pomote v zadnjih dveh stavkih prvega od
stavka. Stavka se bi morala glasiti takole: »Verjetno 
ravno zaradi omenjenih govoric niste nikoli pomislili, 
da bi del denarja ponudili lastniku zemlje, na kate
rem stoji stari del pokopališča. (Stari del pokopališča 
stoji na cerkveni zemlji!)« 

Vsem prizadetim se za pomoto opravičujem. 
S spoštovanjem 

RAJ KO GRUDEN 

Oda o Kočni 
Članek z naslovom »Kočna na razpotju?«, objav

ljen v prejšnji številki Občana, na moč spominja na 
pisma bralcev po naročilu, ki so jih v preteklosti pisali 
razni partijski sekretarji. Podatki v članku namreč 
presegajo včdcnje povprečnega občana (npr. 7 mili
jonov prometa v Pe Zaprice). 

Resnici na ljubo je potrebno pojasniti netočnosti, 
ki jih pisec (ali njegov mecen) navaja. 

Pistojno Temeljno javno tožilstvo ravno zaključuje 
obtožnico zoper odgovorne v Kočni zaradi suma 
storitve kaznivih dejanj zlorabe položaja in pravic 
odgovorne osebe. 

Obtožnica temelji na kazenskih ovadbah UNZ 
Ljubljana, ugotovitvi Komisije za družbeni nadzor 
pri SO Kamnik, revizijskem poročilu SDK in ostali 
dokumentaciji. 

Opravičilo g. Tomšiča »direktorju« Kopušarju za 
izrečene žaljive besede na CATV Impulz (»vi lahko 
samo dva člana skupščine ali ustrahujete ali podkupi
te in bosta točno tisto naredila, kar boste vi želeli« ter 
»mene zanima, koliko ste dali tej sodnici, da je takoj 
reagirala«) na kazenski pregon seveda ne vpliva. 

Za gospoda KONDO je opravičilo na zasebno 
tožbo, ki je bilo objavljeno v prejšnji številki Kamni
škega občana, trden dokaz, da je v podjetju vse 
v najlepšem redu, ugotovitve SDK o kraji družbene
ga premoženja približno 2 milijona D E M , ugotovitve 
UNZ Ljubljana in komisije za družbeni nadzor pri 
SO Kamnik in podane kazenske ovadbe na Temeljno 
javno tožilstvo pa so odsev višje sile, ki je povzročila 
motnje v poslovanju. 

Katastrofalno slabo vodenje podjetje in nepravil
nosti pri lastninjenju rešujejo le živilske trgovine, 
v katerih so prisiljeni kupovati delavci kamniških 
tovarn. Namesto že tako skromnih plač dobijo bone 
Kočne, kar seveda kar kliče k ukrepanju kamniške 
inšpekcije in Urada za varstvo konkurence (pisec je 
s »stebrom blagovne menjave« verjetno mislil na ta 

pojav). Kočna je tako iz nekdaj močnega in kvalitet
nega podjetja prišla v stanje, ki je le bled odsev 
nekdanjega. Ponudba neživilskih trgovin je bedna, 
poslovalnica Novotehna je že eno leto zaprta. Kolikš
na škoda nastaja s tem ob današnjih najemninah za 
poslovne prostore? Morda ima g. Konda prav, ko 
napoveduje obstoj Kočne do novega leta. Srčno upa
mo, da se bodo delavci Kočne enkrat vprašali, zakaj 
imajo tako slabe plače, zakaj so pravzaprav delničar
ji, kam odteka denar, ki ga jim odtegujejo od plač za 
»lastninsko preoblikovanje« in kam pluje Kočna 
s tem vodstvom. 

Čarobna palica, da Kočna še nekako funkcionira, 
je vsekakor jemanje kreditov na hipoteko za pokriva
nje tekočih obveznosti, razprodaja lokalov in drugih 
osnovnih sredstev, ki so jih delavci v štirih desetletjih 
ustvarili za boljšo ponudbo in v zadovoljstvo potroš
nikov. Prav z močjo te čarobne palice zadeve ureja 
»zdravo jedro« v podjetju, ki stremi za napredkom, 
vprašanje je samo - Čigavim. 

Stavkovni odbor Kočna 
PE Novotehna 

Vandalizem v Mostah 
Proti koncu leta se po vseh krajih naše domovine 

nezadržno širijo razni »podvigi mladih in malo manj 
mladih herojev«, ki svojo zafrustriranosl izražajo na 
različne načine. 

Ko se je približeval Miklavžev prihod pred šolo 
v Mostah, so začele na vso moč pokati petarde. Pa da 
ne bi kdo pomislil, da je bilo to v načrtu organizator
jev! Ne, pertarde niso bile na scenariju. Po nekaj 
detonacijah sem povzročitelje nereda opozoril, naj 
tega ne počno in uspelo mi je preprečiti nadaljnje 
poke petard pred mladimi mamicami z otroki v na
ročjih. Toda že takrat so se mi zdele čudne besede. 
»Saj spal pa tako ne boš pred šolo.« Zaradi obilice 
dela z organizacijo pa se za te besede nisem zmenil. 
Po končani prireditvi sem zaradi zadovoljnih otroških 
obrazov mislil, da mi je uspelo narediti nekaj dobrega 
za kraj. To bi bilo tudi res, če me naslednji dan ne bi 
presenetilo pismo ravnateljice OŠ Moste, v katerem 
mi sporoča, da so neznanci poškodovali cvetlična 
korita pred šolo. Ker ta vandalizem ni edini, ki se je 
dogodil na naši šoli (do sedaj so razbijali okna, 
z motorji uničevali kolesarnico itd.), sem sklenil, da 
ob prvem podobnem primeru napišem pismo z imeni 
huliganov, ki se izživljajo nad našo in šolsko lastnino, 
in ga objavim v Kamniškem občanu. Seveda pa bo 
sledila tudi prijava na ustrezno mesto. 

Na tem mestu bi rad opozoril, da bo sedanji 
nadzor nad šolo v Mostah poostren in da bodo starši 
storilcev, če jim ni mar, kaj delajo njihovi otroci 
v času, ko bi morali biti pod njihovim nadzorom, pač 
svojo lagodnost poplačali. 

RAJ KO GRUDEN 



N e k a j z n a m e n i t o s t i K a m n i š k i h A l p ( X X I I I ) 
Štruco. Od bivaka približno pol 
do tričetrt ure. 

Most ob poti: Z vrha Turškega 
žleba po poti proti Skuti navzgor 
približno 5 minut. Most je na levi 
strani, približno 30 m pred začet
kom spuščanja poti. 

Okni v Kranjski Kinki: Z vrha 
Ilirskega žleba po poti proti 
Skuti na melišče pod Kranjsko 
Rinko.Tu po kamenju naravnost 
navzgor v smeri izrazite zijalke. Z 
vrha Turškega žleba približno pol 
ure. 

B. P O L L A K 

O d p r a v a n a G a n e š s p e t d o m a 

Nadaljevanje iz prejšnje številke IV. težavnostne stopnje, više je pa 
bistveno lažja. 

Vvzhodnem.zelostrmemdelu Na Malih podih je še en most, 
grebena, ki se sredi Velikih podov ki p a ga, čeprav je čisto zraven 
vleče od Legarjev proti vzhodu in p o t i , običajno ne opazimo.Tudi ta 
z juga omejuje krnico pod Štruco, j e verjetno nastal iz dveh kotličev, 
je Žleb, ki ima v sredi dve okni.Ta ko se je podrla stena med njima. 
Žleb je skoraj dva raztežaja nad Ko gremo po označeni poti z vrha 
markirano potjo, samega okna se Turškega žleba proti Skuti, je, tik 
pa s poti ne vidi. Če ga hočemo predno pot doseže neizrazit gre-
videti, moramo priti prav pod ben, na levi strani poti v smeri 
njega. Most, pravzaprav okni, sta hoje vidna v skalah pod potjo od
več kot 10 metrov nad gruščem prtina. Ko stopimo bliže, vidimo, 
in če hočemo priti do njiju, mo- da je to pravzaprav na pol podrt 
ramo plezati. Odprtina, ki gleda kotlič, ki ima votlino. Tej votlini 
na pode, je široka približno meter se je udri strop, tako da vmesni 
in visoka 3 do 4 metre. Ena od del ustvarja most. Ta je dolg ka-
odprtin na zgornji strani je dolga kšne 3 do 4 metre, širok približno 
približno 4 metre in ožja od me- meter in tudi več kot meter de-
tra, druga ima manj kot 3 metre bel. 

Mali in Veliki podi - 2 

Mali podi. (toto B. Pollak) 

dolžine in manj kot pol metra ši
rine. Na zgornji strani se žleb na
daljuje in je porasel s travo, pod 
okni pa je manjša votlina, ki se j i 
strop zniža do tal. 

Naslednja zanimivost so vul
kanske bombe oziroma ostanki 
delovanja vulkana. Ko je še de
loval vulkan na področju Smre-
kovca (Krnes, Kamen, Smreko-
vec), so njegove izbruhanine pa
dale tudi na svet zahodno od 
njega. Tako najdemo ostanke v 
dolini Kamniške Bistrice, Bistri-
čice. Potoka, dolini Kokre pa tu
đina Malih in Velikih podih. Po 
dolinah je to porfir, keratofir in 
tuf, v višavah pa predvsem vul
kanske bombe. Te so v obliki 
bolj ali manj okroglih ali jajča-
stih vložkov v apnenčastih skla
dih, premera od nekaj centime
trov do nekaj decimetrov. So dru
gačne barve, predvsem sivkasto 
rjave in druge odpornosti. Za
radi drugačne trdnosti se hitreje 
drobijo od apnenca in jih celih 
v grušču praktično ne najdemo. 
Zato pa so odpornejše na delo
vanje vode in štrlijo iz gladkih, 
od vode razjedenih plasti. Naj
niže jih najdemo že v grapi pod 
Koglom in nato vse do bivaka na 
Malih podih. Na Malih podih so 
predvsem v področju pod Skuto, 
na Velikih podih pa predvsem v 
zahodnih plateh Slemena, kjer jih 
lahko opazujemo z zavarovane 
označene poti. 

Ko gremo čez Male pode po 
poti, ki prečka melišča, spušča
joča se izpod južnega ostenja 
Kranjske Rinke, lahko opazimo 
v levem delu tega ostenja dve 
temni odprtini. S poti same se 
ne vidi, ali sta to samo zijalki 
ali kaj drugega. Ko pa pridemo 
bliže (po grušču je 80 m višinske 
razlike), vidimo, da se leva izra
zita zijal k a slepo konča, ima pa 
na levi strani okence. To je ve
liko približno meter krat pol me
tra in ga ustvarja lok svetlejšega 
apnenca. 

Slab raztezaj desno od te zi
jalke je pa pravo okno. Grapa, 
ki se spušča skoraj s samega 
grebena Kranjske Rinke, gre tik 
pred meliščem skozi steno - okno. 
To je široko na najožjem mestu 
več kot tri metre in visoko več 
kot 5 metrov. Dno je strmo in iz
prano. Skozenj gre tudi plezalna 
smer, ki ima na začetku mesta 

Čeprav svet ni prepaden, pa 
zaradi razdrapanosti ni eno
stavno prehoden. Posebno zna 
biti nevaren v gosti megli, ko se, 
če nismo zelo pazljivi in ne sle
dimo markacijam, kaj hitro izgu
bimo. Posebno je še nevarno, ka
dar zapade sneg in samo pokrije 
brezna, a jih še ne zapolni. Takrat 
lahko kaj hitro pademo v kakšno 
brezno, podobno kot v ledeniško 
razpoko. 

DOSTOP: Na Velike pode je 
najenostavnejši dostop s Kokr-
skega sedla, čeprav tudi ta za
radi Jurjevca ni povsem nedol
žen. Od Cojzove koče na Ko-
krskem gremo po poti, ki vodi 
na Grintovec. Dobrih 100 metrov 
nad kočo je razcep in mi gremo 

po desni poti, ki pelje na Skuto. 
Pot se vzpenja v ključih in nato 
položno do grebena, v katerem 
je značilen ozek prehod, to so 
Mala vratca. Tu se začnemo spu
ščati v Jut jevec. Pot je sicer opre
mljena s klini in jeklenko, ven
dar moramo biti previdni, da se 
ne spotaknemo ali kako drugače 
sfrčimo v prepad. Iz Jurjevca na
vzgor pridemo že na rob Veli
kih podov, vendar se pravi podi 
začno šele pri bivaku. Do tu pri
bližno 1 uro. 

Po Podih se nato lahko spreho
dimo po poti, ki vodi čez Sleme 
na Male pode do pod Štruce. Tu 
gremo lahko po brezpotju v kr
nico pod Štruco in po lahkem 
pečevju na označeno pot, ki vodi 
nazaj na bivak in Kokrsko sedlo. 

Če si pa želimo ogledati še 
Male pode, potem nadaljujemo 
pot čez Sleme (klim in jekle
nka), da se na drugi strani spu
stimo navzdol. Do bivaka na Ma
lih podih ni poti, zato je potrebno 
izbirati prehode, da ne hodimo 
preveč okoli ali pa gor in dol. 
Se dobro uro. Lahko pa gremo 
po označeni poti do vrha Tur
škega žleba in se nato vračamo 
čez Skuto. Možnosti je veliko in 
lahko izberemo tisto, ki nam v 
tistem času najbolj ustreza. 

Če nismo vešči gora in hoje 
po brezpotju, je močno priporo
čljivo spremstvo primernega vo
dnika, vsaj B. Če ga imamo s se
boj, lahko kombiniramo ogled 
Podov še z ogledom drugih na
ravnih lepot pri prečenju s Kokr-
skega na Kamniško sedlo. 

Seveda pa lahko na Pode pri
demo tudi z drugih strani: z Je
zerskega čez Mlinarsko sedlo, z 
Okrešlja čez Turski Žleb in iz 
Kamniške Bistrice čez Jurjevec, 
Gamsov skret ali Žmavcarje. Po
slednji trije dostopi so po brezpo
tju in za tiste, ki jih ne poznajo, 
je ustrezen vodnik (C ali G V ) več 
kot samo priporočljiv. 

DOSTOPI do posameznih po
sebnosti: 

Okno na Velikih podih: Od 
bivaka na Velikih podih gremo 
po označeni poti proti Slemenu. 
Ko pridemo pod Štruco in se 
odpre možnost prehoda navzgor 
proti Struci, dober raztezaj levo 
s poti ob gladki steni po grušču 
do žleba. Približno 10 metrov nad 
nami je dvojno okno. Od bivaka 
približno pol ure do 40 minut. 

Most pod Štruco: Enako kot 
za okno na Velikih podih, nato še 
naprej in čez izpostavljeno mesto 
nad breznom naprej v krnico pod 

V torek, 29. novembra letos, 
se je iz Nepala preko Bangkoka, 
Amsterdama in Zagreba vr
nila domov slovenska odprava 
na Ganeš V. Vodil jo je znani 
slovenski alpinist, prvi alpinist, 
ki je dosegel naziv zaslužnega 
športnika že 54-letni S T A N E 
B E L A K - S R A U F , ki je član A O 
Ljubljana Matica, stanuje pa v 
Kamniku. Poleg njega so bili na 
odpravi D A R E ALIČ in G R E 
G O R K R E S A L ; oba iz P D 
Ljubljana Matica, in še štirje 
člani planinskega društva Ka
mnik: C E N E BERČIČ, C E N E 
G R I L J C , TOMAŽ H U M A R in 
F R A N C V E T T O R A Z Z I . 

Odprava je odšla na pot 10. 
oktobra preko Zagreba, A m 
sterdama in Delhija in to v času, 
ko je v Indiji razsajala pljučna 
kuga. K sreči se je vse izteklo 
brez težav in po tridnevnem 
urejanju vseh potrebnih zadev 
v Katmanduju so krenili naprej. 
Naprej z avtobusom do Sjabru 
Bernsija, nato pa peš. Z njimi 
je bila tudi skupina planinskih 
turistov oziroma, kakor jim pra
vimo danes, trekingarjev, ki jih 
je pospremila prav do baznega 
tabora. 

Gora se je pokazala zahtev
nejša, kot je bilo lahko soditi 
na osnovi ogleda odprave. Poleg 
tega je imel Franc Vettorazzi še 
to smolo, da je dobil nekakšno 
trebušno bolezen, ki mu je pila 
moči, tako da se je moral pred
časno vrniti. Žal odprava zaradi 
pomanjkanja denarja ni imela s 
seboj zdravnika, ki bi mu mo
goče lahko pravočasno poma
gal. Tako se je oslabljena ekipa 
spopadla s strmino, redkim zra

kom in veliko višinsko razliko -
skoraj 2.800 m z baznega tabora 
do vrha. Težave so bile večje in 
greben je bil bistveno daljši, kot 
so pričakovali. Zato so potre
bovali veliko več časa in napo
rov, kot so prvotno načrtovali. 
Končno je le uspelo B E L A K U 
in H U M A R J U priplezati na vrh 
6986 metrov visokega Ganeša 
V. 

Vsem članom te ljubljan-
sko-kamniške odprave česti
tamo za dosežen uspeh. Prav go
tovo pa bomo o njej lahko še 
kaj prebrali v Kamniškem ob
čanu, ko se bodo malo oddah
nili, zbrali spomine in jih tudi 
zapisali. 

»Sprejem med alpiniste« 

l u d i letos so bili izpiti za na
ziv alpinista na državni ravni. Iz 
kamniškega alpinističnega od
seka sta se jih udeležila R O 
B E R T P O L I C N I K in PRIMOŽ 
T R U N K . Po uspešno presta
nem izpitu je sledil v skladu 
s tradicijo še tako imenovani 
»sprejem«. Ta se je obdržal iz 
časov, ko alpinisti za ta naziv 
še niso delali posebnih izpitov, 
ampak so se dokazovali samo v 
stenah in jih je nato alpinistična 
druščina sprejela med svoje vr
ste na posebnem krstu ob obilici 
duhovitosti. Zato je prava potr
ditev za naziv alpinist tudi alpi
nistični krst, ki ima pomen zre
lostnega priznanja oziroma pra
davne kultne vključitve v do
ločeno skupino. Ta krst je obi
čajno bolj vesele narave, pred
vsem za ostale prisotne, če le 
niso preveč tečni. Za same »kr-
ščence« pa ima običajno bolj ali 
manj boleče izkušnje. 

Vrsto let so kamniški alpinisti 
»krščevali« v domu v Kamniški 
Bistrici. Ko je bil ta v zimskem 
času zaprt, so se preselili za ne-

kaj časa v lovsko kočo, kjer je 
sedaj gostilna »Pri Jurju«. Ko pa 
je tam postalo predrago in ko 
sta bila P D Kamnik in oskrbnik 
pripravljena odpreti kočo, so šli 
na Kamniško sedlo. 

Tako je bila ta zabavna prire
ditev letos, enako kot lani, na 
Kamniškem sedlu. Po dogovoru 
z gospodarskim odsekom je šel 
Jože že v petek na Sedlo, da je 
zakuril in vsaj malo ogrel kočo. 
Janez je šel gor v soboto, 10. de
cembra, dopoldne, ostali pa so 
nato prišli popoldne ali zvečer, 
ko je bilo že toplo. 

Tako se je v soboto zvečer 
zbrala kar prijetna druščina, ki 
pa ni bila prevelika. Nekateri so 
se ustrašili vremena, drugim se 
pa ni dalo iti peš tako visoko. 
Poleg obeh »zelencev« je bila 
tudi še stroga komisija, ki je po
skušala igrati vlogo nepristran
skega sodišča z vsemi elementi: 
policajem, rabljem, tožilcem, za
govornikom in predsednikom. 

Sam krst je potekal po 
ustaljenem postopku. Vsakemu 
kandidatu so stehtali pamet na 
posebni tehtnici, prirejeni v te 
namene. Preizkusili so ga še 
z vrsto vprašanj po osnovnem 
receptu: »Komisija ima vedno 
prav. Če komisija slučajno nima 
prav, velja prejšnji stavek.« Če 
se kandidat ni prav obnašal ali 
če je potreboval čas za premi
slek, ga je z raznimi rekviziti 
spodbudil rabelj. Vendar resnici 
na ljubo, večina teh spodbud je 
bila zelo milih, posebej še v pri
merjavi s takimi dosežki iz prej
šnjih let, ko se je njihovo število 
gibalo krepko čez 100. 

Oba kandidata sta tudi to 
preizkušnjo uspešno prestala in 
tako imamo sedaj v Kamniku 
spet dva nova alpinista. Ka
kšnih drugih posebnosti na kr
stu ni bilo, v spominu bo pa 
verjetno ostal predvsem po tem, 
da je predsednik komisije oma
gal prej kot »obtoženca« in da 
je Metod zelo uspešno odigral 
tako vlogo tožilca kakor tudi za-
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LJUBLJANA P U B L I C U S 

Cenjene občane obveščamo, da je odvoz komunalnih odpadkov v 
KAMNIK CENTER spremenjen. V ožjem centru mesta, kjer smo 
odvažali ob ponedeljkih, bomo sedaj od 30. decembra 1994 
odvažali odpadke ob petkih. 
2. januarja 1995 bomo odvažali po novem razporedu. 
Na praznik, v ponedeljek, 26. decembra, ne bo odvoza odpadkov 
v KS KOMENDI, ker se prenaša na torek, 27. decembra 1994. 
V ponedeljek, 26. decembra, v soboto, 31. decembra, in v 
ponedeljek, 2. januarja 1995, bo prekladalna postaja Drnovo zaprta. 

SPREMEMBE ODVOZA ODPADKOV OD 1. JANUARJA 1995 
KS KAMNIK CENTER: v ožjem centru mesta, kjer je bil doslej odvoz ob ponedeljkih, bo odvoz ob 
PETKIH, razen na Kettejevi, Levstikovi, Poti na Poljane in Žaiah, kjer bo odvoz ob PONEDELJKIH. 
KS MEKINJE: Nespremenjeno ob TORKIH ali SREDAH, razen Neveljske poti in Drnovškove 
(zgornji del, ki se priključi na Neveljsko pot), kjer bo odvoz ob ČETRTKIH. 
KS KOMENDA cela kra]evna skupnost: TEDENSKI odvoz ob PONEDELJKIH. 
KS KRIŽ-KS 7IJNJICE: TEDENSKI odvoz ob PONEDELJKIH. 
KS DUPLICA cela krajevna skupnost: odvoz ob PONEDELJKIH. 
KS MOSTE: TEDENSKI odvoz ob TORKIH. 
KS SREDNJA VAS-KS SELA: TEDENSKI odvoz ob SREDAH. 
KS NEVUE: TEDENSKI odvoz - Poreber, Soteska, v Vrhpoljah samo ob glavni cesti proti Celju, 
ostali del naselja ob ČETRTKIH. 
KS VRANJA PEC-KS ŠMARTNO: sedaj bo odvoz ob ČETRTKIH v NEPARNEM TEDNU, od 5. 
januarja 1995 naprej. 
KSTUHINJ-MOTNIK-ŠPITAUČ-PŠAJNOVICA odvoz bo ob ČETRTKIH, PARNI TEDEN, od 12. 
januarja 1995 naprej. 
KS ČRNA-GODIČ-KAM BISTOICA-NEVUE-VOLČJI POTOK, PODGORJE, SMARCA: TEDENSKI odvoz 
ob ČETRTKIH. 
KS NOVI TRG-PEROVO: nespremenjeno ob TORKIH ali SREDAH. 
KS ZAPRICE: nespremenjeno ob SREDAH. 
* * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * 
VSEM OBČANOM ŽEUMO VESELE BOŽIČNE PRAZNIKE LN USPEŠNO, ZDRAVO 
NOVO LETO Z ISKRENO ŽEUO, DA BI TUDI V LETU 1995 
DOBRO SODELOVALI. 

P l a n i n s k o d r u š t v o 
K a m n i k 

želi vsem planincem 
in ljubiteljem gora 
vesele praznike 
in veliko sreče 
v letu 1995. 

Vse vabimo na obiske naših 
prelepih gora in na mnoga 
srečanja v naravi. 



Lokostrelstvo 

L K K a m n i k p o n o v n o o s v o j i l s l o v e n s k i l o k o s t r e l s k i p o k a l 
L K Kamnik je ponovno osvo

jil slovenski lokostrelski pokal, 
za katerega se je potegovalo 23 
klubov iz vse Slovenije (2. mesto 
je osvojil L K Polzela,3. mesto pa 
L K Ankaran). 

Da L K Kamnik dobro in kva
litetno dela, potrjuje tudi prizna
nje, ki gaje klubu podelila Loko
strelska zveza Slovenije, ki ga je 
proglasila za najuspešnejši loko
strelski klub v Sloveniji. 

Tekmovalci L K Kamnik so 
sodelovali kar na 53 turnir
jih v Sloveniji in izven nje. 
Udeležili so se M L A D I N 
S K E G A S V E T O V N E G A PR
V E N S T V A , E V R O P S K E G A 
M L A D I N S K E G A P O K A L A , 
E V R O P S K E G A P O K A L A 
Z A ČLANE, t. i . G R A N D 
PRIX T E K M O V A N J A , vseh 
večjih bližnjih tekmovanj v Ita
liji, Avstriji in na Hrvaškem, 
vseh državnih prvenstev in tek
movanj za slovenski pokal. 

L K Kamnik je v preteklo
sti razvijal predvsem instinktivni 

stil lokostrelstva, v zadnjem ob
dobju pa je razvijal predvsem 
tarčno lokostrelstvo, t. i . FITA, 
ki je priznana tudi kot olimpij
ska disciplina. Tako si je klub 
vzgojil veliko mladih perspek
tivnih tekmovalcev, ki uspešno 
zastopajo L K v vseh kategorijah, 
medtem ko starejši tekmovalci 
sodelujejo na rekreacijskih tek
movanjih. 

Ob pregledu rezultatov kluba 
smo se omejili le na najpo
membnejše v mednarodni kon
kurenci ter na rezultate v držav
nem prvenstvu, ker bi bil sicer 
seznam mnogo predolg. 

Kot prvi in najpomembnejši 
rezultat moramo omeniti brona
sto kolajno M A T E J A K R U M -
PESTARJA na S V E T O V 
N E M M L A D I N S K E M PR
V E N S T V U v Trentu. Istočasno 
poudarjamo, da je to prva slo
venska kolajna na svetovnih pr
venstvih. 

Sodelovalo je 99 tekmovalcev 
iz 37 držav, ekipa Slovenije v 

K a m n i k : P o s l a n c i 4 : 3 
V začetku decembra sta 

se na nogometnem srečanju 
v Kamniku pomerili moštvi 
K A M N I K A in P O S L A N C E V 
D R Ž A V N E G A Z B O R A Re
publike Slovenije. V športni 
hali jih je pričakalo okoli tri
sto navijačev. Za moštvo Ka
mnika so nastopali igralci, ki so 
bili pripravljeni iz lastnih pri
spevkov pokriti stroške sreča
nja. Na nasprotni strani pa smo 
videli homogeno ekipo poslan
cev različnih strank, kot so: 
Tone Anderlič, Bojan Korošec, 
Tone Partljič, Štefan Kociper, 
Zmago Jelinčič, Borut Pahor in 
drugi. 

Srečanje naj bi prineslo tudi 
pomoč Društvu duševno priza

detih, vendar pričakovanja za
radi premajhnega števila gle
dalcev niso bila izpolnjena. 

Kljub temu, da rezultat ni 
bil pomemben, naj povemo, da 
so zmagali domačini s 4:3. Po
slance smo primerno pogostili 
v restavraciji »PLANINKA«, 
kjer so se izkazali kot prijetni 
sogovorniki. 

Na tribunah je nasprotno 
moštvo spodbujal tudi predse
dnik Državnega zbora g. Jožef 
ŠKOLČ. 

Za pomoč in organizacijo se 
moramo zahvaliti g. Andreju 
Lanišku in g. Maksu Lavrincu 
ter vsem, ki so finančno pripo
mogli k izvedbi srečanja. 

A . J . 

sestavi Krumpestar, Dornik, Ko-
privnikar pa je na tem prvenstvu 
zasedla odlično 4. mesto. 

Na G R A N D PR1X T U R 
NIRJU na Poljskem pa je Slove
nijo zastopal Ivan Maradin, ki je 
med 77. tekmovalci iz 21 držav 
zasedel 32. mesto. 

Mlajši mladinci in mladinke 
pa so se udeležili evropskega 
mladinskega pokala v Trenti. 
Ekipa mlajših mladincev v se
stavi Primož Flerin, Jure Končan 
L K K , in Črt Dornik L K NG, je 
Sloveniji priborila prvo mesto, 
v konkurenci posameznikov pa 
so dosegli naslednje rezultate: 
Flein 8. mesto, Končan 10. me
sto. 

Mlajše mladinke so na istem 
tekmovanju zasedle naslednja 
mesta: Danjela Flerin 7. mesto, 
Tea Makoter 12. mesto. 

Tudi na tekmovanjih v Slove
niji so se tekmovalci L K Kamnik 
odlično odrezali. Tako je Matej 
Krumpestar zmagal na absolu
tnem državnem dvoranskem pr
venstvu in na državnem dvoran
skem prvenstvu. Danjela Fle
rin je v dvoranskem in tarčnem 
državnem prvenstvu v katego
riji članic zasedla odlično prvo 
mesto, Tea Makoter pa odlično 
drugo mesto. Klemen Rogelj 
je zmagovalec državnega prven
stva v disciplini 900 krogov. Po
lona Lanišek je zasedla 3. mesto 
na državnem članskem prven
stvu in prvo mesto na mladin
skem državnem prvenstvu. June 
Volgemut je na državnem pr
venstvu dosegel drugo mesto 
v kategoriji dečki 900 krogov. 
Sandi S C H E I K H A je dosegel 
drugo mesto v kategoriji dečkov 
na dvoranskem državnem pr
venstvu, Mitja Burja pa 3. mesto, 
Matic Rozman je osvojil 3. me
sto v kategoriji dečkov v tekmo
vanju 900 krogov. Tamara Sche-
ikha je v dvoranskem državnem 
prvenstvu v kategoriji deklic do
segla prvo mesto in prvo me
sto v kategoriji deklic 900 kro
gov. Špela Grkman je dosegla 
2. mesto v kategoriji deklic 900 
krogov, Rok Zore pa je dosegel 
prvo mesto v kategoriji dečkov 
900 krogov. 

Kot smo že povedali, se je 
L K Kamnik v preteklem obdo
bju posvečal predvsem instink
tivnemu slogu, ki ga pa tudi 
danes ni popolnoma zanemaril. 
Tako je Andrej Petek osvojil kar 
dve prvi mesti na državnem dvo
ranskem prvenstvu in 900 kro
gov v kategoriji dečkov. Matevž 

Krumpestar pa je v kategoriji 
mlajših mladincev na državnem 
prvenstvu zasedel prvo mesto. 
Jelka Povše je v kategoriji članic 
na državnem prvenstvu zasedla 
3. mesto, Dušan Letnar pa v ka
tegoriji članov 4. mesto. 

Rezultati so dokaz trdega in 
vztrajnega dela vseh tekmoval
cev, strokovnih delavcev, vod
stva L K Kamnik in ne naza
dnje tudi staršev, ki svojim otro
kom stojijo ob strani tudi takrat, 
ko rezultati ne dosegajo otroko
vega cilja. 

Na tem mestu nismo ome
nili državnih rekordov in oseb
nih rekordov posameznih tek
movalcev. Število krogov, ki jih 
posamezen tekmovalec doseže 
na tekmovanju, se nenehno po
večuje, tako da bi bil naš zapis s 
temi podatki resnično preobse
žen. 

In ker je novo leto pred vrati, 
si je tudi L K Kamnik postavil 
cilje, ki jih namerava doseči v na
slednjem letu. O tem kdaj dru
gič. 

TJAŠA 

K spominskemu zapisu o dr. Milošu Leričniku, objavljenem v prej
šnji številki, nam je dr. Svetozar Frantar poslal zanimivo fotografijo 
kamniških plavalcev iz leta 1933, na kateri so poleg dr. Levienika še 
drugi znani Kamničani, takrat še študentje. 

K a m n i š k i p l a v a l c i l e t a 1 9 3 3 
Vaterpolo sekcija (stojijo zadaj) in mladi naraščaj plavalnega 

kluba Kamnik s trenerjem pok. dipl. inž. Francijem Dolencem leta 
1933 na kamniškem kopališču. 

Od leve proti desni stojijo: pok. dr. Janez Presl, pok. dipl. inž. 
Miro Šercer, dr. Niko Sadnikar, mr. ph. dr. Dušan Karba, poveljnik 
vojnega broda pok. Karl i Presl, oec. Tone Cerer, pok. dipl. inž. 
Tone Pogačnik in pok. dr. Miloš Levičnik. 

Spredaj na desni sedi Tone Jeglič, ustreljen 22.9.1941 v Smle
dniku kot talec. 

M l a d i n c i N K F l o k K o m e n d a j e s e n s k i p r v a k i 
Tri leta igranja in strokov

nega dela z mladinci N K F L O K 
K O M E N D A je trenerju Dragu 
Žiniču obrodilo sadove. Mla
dinci so postali jesenski prvaki 
1. mladinske lige M N Z Lju
bljana. 

N K F L O K K O M E N D A 
ima pred začetkom spomla
danskega dela prvenstva 3 
točke naskoka pred Medvo
dami. Ambicije so trenerju in 
prav tako vodstvu kluba zra-
stle, saj bi se mladinci N K 
F L O K K O M E N D A uvrstili 
v drugo slovensko mladinsko 
ligo, če bodo osvojili naslov. V 
klubu se zavedajo, da bi napre
dovanje pomenilo večje stro
ške, toda kljub temu so odlo
čeni uresničiti ta cilj. Mladin
skemu moštvu bo na pomoč 
pri treniranju priskočil Darko 
Crnkovič, ki bo svoje bogate iz
kušnje, ki jih je dolga leta nabi
ral pri članskem moštvu, lahko 
posredoval mladim. 

Treba pa je omeniti tudi 
ostali dve moštvi. Pionirji v 
prvi pionirski ligi M N Z Lju
bljana ne tekmujejo tako uspe
šno kot mladinci, toda kljub 

slabemu jesenskemu delu tre
ner Lovro Kern ostaja optimist. 
Pravi, da nameravajo s trdim 
delom ostati v ligi kljub me
njavi generacije. 

Člani so novinci v 1. M N L . 
Kljub malo slabšemu začetku 
so se na koncu obdržali na sre
dini lestvice. Trener Rudi Prelc 

in tehnični Franc Semeja sta si 
za cilj postavila mesto na koncu 
prvenstva, s katerim bi se mo
štvo obdržalo v ligi. Seveda na
meravata ekipo okrepiti z ne
katerimi igralci, kajti letos iz 
lige izpade šest klubov. 

V. 

K a m n i č a n k e n a p o t i d o v r h a 
Kamniške odbojkarice so še 

enkrat dokazale svojo kvaliteto 
in dokazale kamniškemu ob
činstvu, da bo potrebno raču
nati tudi z njimi. Kot vemo, 
Kamničanke nastopajo v tretji 
ligi vzhod, kjer so v zadnjih 
dveh kolih zabeležile še dve 
pomembni zmagi. Najprej so v 
gosteh premagale ekipo Zgor
nje Savinjske II s 3:1, nato pa 
še v zadnjem kolu ekipo Pa-
lome Branika III s 3:2. Tudi to 
tekmo so igrale v gosteh, do
mači poznavalci odbojke pa so 
tekmo proglasili za najlepšo v 
tem prvenstvu. Tako so se Ka
mničanke po petih kolih z za
dnjega mesta sedaj zavihtele na 
visoko tretje mesto v ligi. V na
daljevanju prvenstva pa se pri
čakuje še več, saj bodo kar pet 
tekem odigrale doma, že prva 
pa bo derbi, saj bodo 14. 01. 
1995 ob 15. uri igrale s prvou-
vrščeno ekipo iz Braslovč. Ob 
zdajšnji igri uspeh ni nemogoč. 

Celotna Slovenija 
presenečena nad 
bliskovitim vzponom 

Vrhunstvo pa so dokazale 
kadetinje in pa mladinke. Med 

tem, ko so mladinke (celotna 
kamniška ekipa) še v fazi pred-
tekmovanj in so si z zmagami 
nad Krimom in Taborom (prvi 
ekipi v I. ligi) že zagotovile tek
movanje v finalu območnega 
prvenstva, so kadetinje po dol
gih letih zopet najboljše na lju
bljanskem območju. Vsa ta leta 
so bile Kamničanke v senci 
odličnih ekip Tabora, Šentvida 
in Krima, tako da si niso mogle 
priboriti nastopa med najbolj
šimi v Sloveniji. Letos pa bo 
drugače. Kamničanke so K A 
D E T S K E O B M O Č N E P R V A 
K I N J E , torej sodijo med šest 
najboljših slovenskih ekip in se 
bodo v ligi potegovale še za 
višja mesta. 

Kako pa so prišle do tega? 
V predtekmovanju so na treh 
tekmah zmagale proti O K Lju
bljana in prav tolikokrat izgu
bile proti Šentvidu, a so se vse
eno uvrstile v finale kot druge 
in napredovanje jim je omo
gočil le dober razplet in dve 
zmagi. Pa se je obrnilo čisto po 
načrtih. Kamničanke so zma
gale proti Krimu in Taboru s 
2:1 (v time-breakih je Tina Je-
ras od 30-ih točk sama dosegla 
23) in si tako zagotovile vsaj 

drugo mesto. Nato pa je sledilo 
pravo presenečenje, saj je Ta
bor gladko premagal Šentvid in 
Kamničanke so prvič v karieri 
pristale tako visoko. Vrstni red: 
1. Kamnik, 2. Tabor, 3. Šentvid, 
4. Kr im itd. Za uspeh lahko po

hvalimo vse igralke (Šest!), ki 
pa si želijo, da bi se njihov krog 
razširil, zato vse zainteresirane 
vabijo na treninge. Gledalce pa 
vabijo na svoje prvenstvene in 
kadetske tekme. 

Cico I. 

FINOMEHANIKA 
LIVARNA 

ORODJARNA 
K R M A V N A R 

, v S A D A R J E V A 3 
( t (uf0Aaff*) 6 1 2 1 8 K O M E N D A 

• H / F A X : 0 6 1 / 8 4 1 - 0 7 2 

N u d i m o v a m : 
- varnostna vrata (železna ali lesena) 

narejena po vaši meri 
- p r ečna zapora (z navadnim ali varnostnim 

cilindrom BKS ali Krmavnar cilindrom) 
za vrata v blokih in stan. hišah 

- razne ključavnice za elektro opremo 
- servis in mon taža ključavnic 
- ekspres izdelava ključev 

Vimenu nase delavnice vam želimo vesel božič 
in srečno novo leto 1995. 

Se priporočamo! 

Obvestilo uporabnikom CATV Kamnik 
C A T V Kamnik se bo v letu 1995 organizirala kot neprofi

tni zavod za razvoj kabelsko-satelitsko televizijskega sistema 
Kamnik. 

Ustanoviteljske pravice in obveznosti izvajajo vse fizične 
osebe z bivališčem v KS, ki so priklopljene na sistem C A T V 
Kamnik. 

Uredba o vpisu družb in drugih pravnih oseb v sodni 
register v 3. členu določa, da je potrebno predlogu o vpisu 
ustanoviteljev predložiti dokaz o njihovi identiteti. Domače 
fizične osebe dokazujejo identiteto tako, da navedejo poleg 
naslova tudi svojo enotno matično številko občana - EMŠO 
(Ur. list RS 20/94). 

V decembru in januarju vas bodo obiskali predstavniki od
bora C A T V Kamnik z listi za sezname ustanoviteljev zavoda. 

Prosimo vas, da jim posredujete vse navedene podatke in 
s tem postanete ustanovitelj zavoda. 

Prepričani smo, da bomo tako zaščitili našo lastnino ter 
lažje vzdrževali in upravljali sistem C A T V Kamnik. 

Za odbor C A T V Kamnik 
M A R J A N B U R J A 

Ob kamniški obvoznici 
O D P R T A T R G O V I N A 1 

S S P E C I A L N O 1 

A V T O E L E K T R O 1 

O P R E M O T E R 1 

u v l u e l n s r r a d o d a t n o o p r e m o 1 

A V T O M O B I L O V J 

Kamnik, Perovo 2 6 , tel7faxj 8 1 2 - 8 8 8 , 

Trgovina je odprta non-stop 
od 8. do 19. ure, 
ob sobotah od 8. do 13. ure. 

********************* 

Vsem našim kupcem in drugim 
občanom želimo vesele božične 
praznike in srečno novo leto 1995. 



B o ž i č p r i n a s d o m a 

Božič. Sveta beseda, polna veselja, skritih 
otroških želja in dolgih molitev za pečjo. Otro
ci smo dobro vedeli za njegov datum. Kako 
težko smo ga pričakovali. Celo jesen smo hre
peneli po njem. Ko je bil mimo god sv. Miklav
ža in smo bili še vsi preplašeni od hudobnih 
parkeljnov ter se spominjali radodarnega ško
fa, smo že začeli zbirati mah za jaslice. Ponj 
smo hodili v bližnji gozd in ga sušili za pečjo. 
Moral je biti čim lepši, zato smo še posebej 
pazili, da smo ga trgali v velikih zaplatah. 

Ko je bilo to opravljeno, smo radi posedali 
za pečjo, jedli jabolka in domač kruh, ki ga je 
mama pekla vsako soboto, pri tem pa pogledo
vali skozi okna, kako je padal sneg. Snežni 
kosmi so čisto nalahno sedali na belo preprogo. 
Ta se je vedno bolj debelila. Bela opojnost nas 
je čisto prevzela, oči so nam bile polne njene 
prelesti. 

O božiču so bile naše največje veselje jaslice. 
S podstrešja naše stare kmečke hiše, kjer je 
bilo toliko skrivnostnih predmetov, smo privle
kli zaprašene škatle, v katerih so bili spravljeni 
pastirčki, Jožef in Marija, ovčke, trije Modri, 
hlevček in Jezušček v zibki. Najprej smo obri
sali prah s figuric. Posebej smo pazili na Jezušč-
ka, da ga ne bi poškodovali. 

Nato smo jaslične figurice razporedili po hiš
ni mizi ter prinesli dobro posušen mah. Ko so 
bile vse priprave končane, smo od nekod pri
vlekli v hišo trioglato mizo, namenjeno za bog-
kov kot, ter začeli skrbno postavljati jaslice. Iz 
kamnov smo oblikovali majhen grič, pod njim 
pa naredili zavetje za hlevček. Vanj smo posta
vili zibko z Jezuščkom, ob njegovi strani Mari
jo in Jožefa, kravo s teličkom ter vola. Naredili 
smo tudi pot do hleva, podobno gorski stezi. 

Razposajeni, kot smo bili, smo se tudi malce 
sprli za pastirje in ovčke. Vsak je hotel imeti 
največjega in najmočnejšega pastirja in najlep
šo ovčko. Ko smo tudi to uredili, je bilo treba 
še poskrbeti za lepo okolico božjega domka, 
napeljati rdečo lučko v hlevček, urediti ozadje 
z zvezdnatim nebom in potujočo zvezdo, ki je 
hitela pred Modrimi. Tudi te je bilo treba 
postaviti na pravo mesto. Seveda, šele na tretji 
sveti večer. 

Sveti trije kralji so se nam vedno zdeli nekam 
čudni in tuji. Imeli so dolge, živopisane halje in 
tako zagorela lica. Ob pogledu nanje je začela 
pred nami vstajati daljna, neznana dežela, pol
na palm. Krasile so jo velike, svetle palače, 
v katerih so stregli črni sužnji ter poklekali 
pred kraljem in kraljico. Njima so stregla lepa 
dekleta v lepih oblačilih, kralj in kraljica pa sta 
sedela na zlatih prestolih in se jim dostojan
stveno nasmihala ter ukazovala. 

Od vseh oseb v jaslicah se nam je najbolj 
smilil mali, ubogi Jezušček. Prav posebej zato, 
ker se je moral roditi v jaslih, in ne v svetli, 
topli hiši. Skrbelo nas je, kako ga je moralo 
zebsti, strah nas je bilo, da mu divji kralj 
Herod, o katerega krutosti nam je pripovedo
val naš župnik, ne bi storil kaj hudega. 

Naše veselje ob postavljenih jaslicah je bilo 
nepopisno. Prišla sta ata in mama in nas pohva
lila, kako lepo znamo poskrbeti, da bo Jezušč-
ku toplo v hlevcu. Mama nam je prinesla prav
kar pečeni jabolčni zavitek. Po hiši se je razširil 
prijeten vonj po domačih dobrotah pa tudi mir 
svete noči. 

Zunaj je še kar naprej naletaval sneg. Rado
vednost nam ni dala miru in od časa do časa' 
smo šli pogledat, koliko ga je že namedlo, 
potem pa urno nazaj za toplo peč. 

Ko se je zvečerilo, je stopil v hišo oče in nam 
pomignil, naj se pripravimo, da bomo »šli ka
dit«, kot smo rekli svetonočnemu obhodu 
okrog hiše in molitvi. V hipu smo bili pokonci. 
Oče je v eni roki nosil staro pločevinasto škat
lo, privezano z žico, v drugi pa velik hišni rožni 
venec. Iz pločevinke se je dvignil dim in naše 
nosove je dražil vonj po kadilu. Oče je začel 
moliti veseli del rožnega venca in po hiši so 
močno odmevale njegove besede. ' 

Naš slovesni obhod se je začel v kuhinji. Oče 
je korakal prvi, otroci pa smo drobili za njim in 
pri molitvi cingljali s svojimi glasovi ob njego
vem basu. Šli smo od svinjaka do hleva, mimo 
gospodarskega poslopja, stelnjaka, poda, dr
varnice in kozolca. Na koncu kozolca smo se 
obrnili, nato pa po sosedovem travniku in dvo
rišču spet nazaj na domače dvorišče. Tu smo se 
ustavili. Oče je pri molitvi rožnega venca v tem 

času prišel že do četrte desetke. Za hip je 
umolknil, se obrnil na vse štiri strani neba in 
pri tem prosil Boga za obilen blagoslov, zdrav
je, srečo in mir v prihodnjem letu ter se mu 
zahvaljeval za varstvo in pomoč v minevajo-
čem. Menije pomignil, naj s smrekovo vejico, 
namočeno v blagoslovljeni vodi, prav tako po-
kropim v vse štiri strani neba. Nato smo spet 
stopili v hišo. 

Med obhodom dela naše posesti je še naleta
val sneg in veter nam je nosil snežne kosmiče 
v premrle obraze. Noge so se globoko vdirale 
v mehko belo odejo. Vsak po svoje smo podo-
življali rojstvo božjega Sina ter častili Novoro
jenca sveta. Tiha, blaga noč se je zgrnila na 
vas. Iz bližnjega gozda se je oglašal srnjak. 
Hiše so se potuhnile v dremež. Do nas so 
prihajali sem in tja še pasji lajež in bolj ali manj 
slišni glasovi molivcev. 

V hiši smo nato pokadili vse prostore, nazad
nje še krušno peč. v kateri so se sredi razgreb-
ljene žerjavice pekli veliki hlebi rženega kruha, 
poleg njih pa še nekaj majhnih, ki smo jih 
otroci imeli prav posebej radi. Oči so nam 
zažarele, ko smo zagledali tudi velik kolač, ki 
je že krepko silil čez rob pekača. 

Po večerji, pri kateri smo običajno jedli krva
vice, je oče začel »moliti naprej« žalostni, nato 
pa še častitljivi del rožnega venca. Otroci smo 
spet zlezli za peč, mama pa je ugasnila luč. 
Pustila je goreti le lučko pri jaslicah. 

Ko je bila molitev pri koncu, smo se nekaj 
časa še igrali, nato pa malce podremali do 
enajste ure. Tedaj je bil čas za polnočnico. 

Župnijska cerkev se je komaj vidna zarisovala 
skozi naletavajoči sneg. Vedno bolj nas je do
segala mogočna pesem zvonov. V cerkvi se je 
zbralo izredno veliko ljudi. Za nas, otroke, je 
trajala malce predolgo, saj smo morali drugi 
dan v šolo. Poznalo se nam je, da smo bili na 
božič bolj dremavi. Kolikor se spominjam, nas 
učiteljica ni silila s kakšnimi šolskimi nalogami 
in neprijetnim spraševanjem. 

Ko smo odhajali iz cerkve, polni slavnostne
ga razpoloženja, in se v mislih vračali k velikim 
jaslicam v cerkvi, so v nas še vedno odmevale 
božične pesmi ter melodija angelskih tromb 
z betlehemskih poljan. Slava Bogu na višavah! 
Ozka pot je bila polna v plašče zavitih temnih 
postav. Iz vasi je pronicala medla svetloba 
prižganih luči, znamenje veselja nad rojstvom 
božjega Sina. V meni so še posebej odmevale 
slovesne župnikove besede o veliki božji lju
bezni do človeškega rodu, katere znamenje je 
učlovečenje božjega Sina in njegov prihod na 
svet. Priznam pa, da jih nisem popolnoma ra
zumel. 

Doma sem takoj zlezel na toplo peč in zadre
mal. Ponoči pa se mije sanjalo, da stojim sam 
sredi razsvetljene župnijske cerkve, oblečen 
v ministrantsko obleko in da pojem pesem 
Sveta noč, blažena noč. Prihiteli so angelci in 
vsi so bili tako svetleče beli, da sijih nisem upal 
niti dotakniti. S čudovito lepimi glasovi so sku
paj z mano prepevali Gloria in excelsis Deo. 
Kmalu zatem sem sladko in mirno zaspal. 

JOŽE PAVLIC 

M e r c a t o r 

Ž i v i l s k a i n d u s t r i j a 

K a m n i k 

Pridružujemo se najlepšim željam 

ob božiču in novem letu. ^ 

I Vesel božič in srečno novo 
l leto vsem cenjenim gostom 
| voščimo iz 

/S ss-ss 

B A R A I D E J A 
Šutna 35 
Kamnik 

B o u t i q u e I s a b e l l a 
v starem mestnem jedru 

pod Malim gradom 
Sadnikar jeva 3 

Na izbiro so vam 
* volneni in bombažni puloverji 
* puliji, jopice in bluze 
* obleke in kostimi 

Obiščite nas vsak dan od 9. do 12. in od 14. do 19. ure, 
ob sobotah od 9. do 13. ure. 

HRANILNO KREDITNA 

SLUŽBA 

Domžale, Ljubljanska 72 

VOSCl 
vsem varčevalcem 

in drugim Kamničanom 

vesele božične praznike 

in srečno 1995 

MOŠKO IN Ž E N S K O FRIZERSTVO 
CIRIL IN MIRA ŽAGAR 
Kamnik, Glavni trg 5 
Tel. 831-244 

Vsem našim cenjenim strankam voščimo vesel božič 
in srečno novo leto in se še naprej priporočamo za 
obisk. 

Vesel božič in veselja z vašimi ljubljenci 
v novem letu vam želi veterinar za male živali 

Rado Zaje, dr. vet. med. 
Homec, VII. ul. 17, tel.: 728-753 

E l e k f r o t r g o v i n a 

WANOX, d.o.o. Kamnik 
Perovo 27 (ob obvoznici) 
tel.: 813-419 fax:813-395 

Program PHILIPS: mali 
gospodinjski aparati, brivniki... 
po zelo ugodnih cenah. 

Nudimo vam še elektro material, 
svetila, akustiko, napeljavo 
elektro inštalacij. 
Ugodni plačilni pogoji! 

Brezplačna dostava 

Voščimo vesel božič 
in srečno novo leto. 
Obiščite nas od 8. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure. 

zavarovalnica triglav d.d. 

Območna enota Ljubljana 
Poslovna enota Domžale-Kamnik 

P R E D S T A V N I Š T V O 

K A M N I K 
Maistrova 18 
tel.: 817-056,817-110,831-261 
fax: 831-261 

Vsem svojim 

zavarovancem, 

poslovnim partnerjem 

in drugim občanom 

želimo vesel božič 

in srečno 

novo leto 1995. 

Hkrati se vam 

zahvaljujemo 

za zaupanje in se 

priporočamo 

za sodelovanje 

tudi v bodoče. 



J a p o n s k a - d e ž e l a v z h a j a j o č e g a s o n c a ( 3 ) 

Razpetost med tradicijo in 
sodobnostjo 

Japonski človek je razpet med 
dva svetova. Tehnološko najraz
vitejša družba z vsemi modernimi 
storitvami v vsakdanjem življenju 
na eni strani in izredno močno 
zakoreninjena religioznost in tra
dicija na drugi. V najznamenitej
ši tokijski četrti Asakusi je zani
mivo opazovati poslovneže z mo
bilnimi telefoni v suknjičih, kako 
se na poti v službo ustavijo pred 
templjem, si umijejo roke v vod
njaku, prižgejo dišečo svečko in 
se očistijo z njenim dimom. Pred 
kipom Bude pa dvakrat ploskne-
jo, se priklonijo in zmolijo kratko 
molitev. 

Japonska poroka 
Dekleta so na Japonskem 

vzgajana v mile in možu poslušne 
družice. Njihova glavna naloga je 
skrbeti za dom in družino. Kij u b 
izredni gostosti prebivalstva pa 
se poročiti na Japonskem ni tako 
enostavno. Najprej se gleda na 
to, kateremu družbenemu sloju 
pripada bodoči partner, nato 
družinsko poreklo, celo do ] 8 ro
dov nazaj. Marsikatera simpatija 
se pod pritiskom staršev žalostno 
konča. Probleme te vrste je imel 
lansko leto tudi japonski presto
lonaslednik Naruhito, katerega 
izbranka ni bila modre krvi, kar 
se je zgodilo prvič v 800-letni pi
sani zgodovini. 

Sam poročni obred je podoben 

Vse, ki ste v kamniški šport
ni dvorani uiivali oh snema
nju novoletnega videomeha. 
gotovo zanima, kdaj boste 
to lahko videli na televiziji. 

2 uri in IS minut dolgo od
dajo bodo predvajali na za
sebni televiziji MMTV na 
silrestrovo od 20.30 do 23. 
ure, na kanalu A pa v nede
ljo, na novega leta dan, od 
15.30 naprej. 

V. M. 

Prodam 3000 m2 

zazidljive parcele 
v Godiču. 
Izredno sončna lega. 
Naslov v uredništvu 
Kamniškega občana. 

Obveščam vse 
upnike, da nisem 
plačnica dolgov 
mojega moža 
Antona Slaparja mi. 

Fani Slapar 
Gornji log 26, 

Šmarca 

evropskemu. Ob 7. uri zjutraj si 
možje iz dekličine vasi oprtajo 
pripravljena nosila z dekličino 
balo. Povorka na prvi pogled de
luje kot skupinski pogreb, ko 
možje dva po dva nosita v blago 
zavite bale do kamiona, ki to od
pelje v novo domovanje. Ob 11. 
uri se dekle poslovi od rojstne 
hiše z molitvijo pred hišnim ol
tarjem Bude, nato pa vsa soseska 
pospremi mladoporočenko peš 
skozi vas in ob 12. uri se začne 
poročni obred v mestnem svetiš
ču. Slavje se nadaljuje s kosilom 
v kakšnem od uglednih hotelov, 
kjer domači in gostje proslavljajo 
pozno v noč. 

Tradicionalno domovanje 
V tradicionalnih hišah stoji 

v dnevnem prostoru oltar z Budo 
in grleno kostjo starega očeta. Že 
zgodaj zjutraj se v hiši sliši moli
tev v čast Bude in popoldne še 
enkrat, vsak dan pa se tudi zame
nja voda v čast staremu očetu. 
Prostori so med seboj pregrajeni 

Tudi letos bo polnočnlca 
v kapeli Marije Snežne 
na Veliki planini. 

Gondola bo vozila 
do 23. ure. 

Na sllvestrovo bo 
sv. maša ob 21. uri. 
Ljubitelji planin, 
vabljeni! 

s platnenimi, umetniško poslika
nimi drsnimi vrati in so zelo eno
stavni. Vsak služi svojemu name
nu, vendar v njih ni nikakršnega 
pohištva, le slamnate preproge 
po lesenem podu. Pri vhodu v hi
šo se ljudje sezujejo in hodijo 
bosi razen po kopalnici in straniš
ču, kjer stojijo pred vrati posebni 
copati, ki jih obuješ, ko vstopiš. 
V prostoru za spanje se po tleh 
enostavno pogrne slamnjača in 
postelja je nared, v drugem se po 
starodavnem obredu pije čaj, 
tretji je namenjen sprostitvi ob 
opazovanju lepo negovanih dre
ves in vode na vrtu. Veliko opra
vil, kot so molitev, branje in hra
njenje, se opravlja kleče, celo 
ogledalo za britje v kopalnici je 
v višini kolen, vendar se vse več 
mladih družin odloča za evropski 
stil opremljanja stanovanja. Če 
ima tujec občutek, da življenje 
teče po starodavnih tirnicah, pa 
ga pogled v kuhinjo, opremljeno 
z najmodernejšimi mikrovalov-
kami in posodami za kuhanje ri
ža, sodobnimi CD glasbenimi 
aparaturami in revolucionarnimi 
pralnimi stroji spomni, da so Ja
ponci tehnološko najrazvitejši 
narod. Presenečenje je še večje, 

Redno 
ali honorarno 
zaposlimo 
KV kuharja 
za peko pizz. 
I n f o r m a c i j e p o 
t e l . : 8 2 5 - 7 2 5 
a l i ( 0 6 3 ) 8 4 3 - 6 0 2 . 

ko se v stranišču usedeš na školj
ko, opremljeno z daljinskim 
upravljalcem. 

Poslastica — surova riba 
na svaljku riža 

Hranijo se razmeroma skrom
no in poceni. Osnova vsakega 
obroka so ribe in riž. In ribe zna
jo pripraviti na 101 način, vendar 
si za poslastico najraje privoščijo 
kar surove. Če te povabijo na 
večerjo, se moraš pošteno trudi
ti, da ohraniš nasmeh na obrazu, 
ko postavijo predte surove ribe 
zelenih, rdečin in oranžnih barv, 
zdrizaste oranžne morske ježke 
in hrustljave lovke hobotnice. Za 
prilogo pa so svaljki riža, zaviti 
v posušene alge in morsko travo. 
In bognedaj kaj pustiti na mizi, 
po njihovem bontonu je treba 
pojesti vse. Seveda je pri jedi ob
vezna uporaba jedilnih paličic, 
s katerimi se obiskovalec seznani 
že na letalu, ki leti proti Japon
ski. Najprej si je treba malo po
magati z roko, po nekaj dneh in 
kakšni instrukciji pa stvar posta
ne prav zanimiva, saj z njimi lah
ko jeste tudi juho. 

(se nadaljuje) 
MIRO K R E G A K 

M a l i o g l a s i 

Instruiram matematiko, fiziko 
in osnove elektrotehnike. Tel . : 
738-662. 
V Markovem pri Kamniku pro
damo zazidljivo parcelo 723 m 2 

z lokacijsko dokumentacijo in 
plačanimi prispevki. Tel . : 
737-580. 

Dobrega soplesalca, okoli 30 
let, nad 160 cm, iščem. Tel . : 
813-922. 

Ročno pletem za vso družino. 
Tel . : 811-952. 

Mladoporočenca z nevestinimi starši med poročnim obredom. 

Vesel božič in srečno ter 

uspešno novo leto 1995 

vam želi 

čistilni servis 
Deisinger Milan 

m DAISY, d.o.o. 
Podjetje za storitve 

in trgovino 

Kamnik, Šut na 37 
tel.: 814-520 

Tekstilna trgovina 

L A N E N C V E T • 
M o s t e 7 4 , K o m e n d a 

Nudimo metrsko blago, konfekcijo, 
spodnje perilo, igrače... ^ 

Možnos t plačila na v e č čekov. 
Odprto od 9. do 12. in od 14. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 13. ure. 

Cenjenim strankam telimo 
vesel boiič in srečno novo leto. 

Prijetne božične 

in novoletne praznike 

ter srečno vožnjo 

v letu 1995 

vam želi 

P E U G E O T 

R O D E X 

Servis - prodaja 
Rova 3/a, Radomlje 

tel. prodaja: 727-798 
servis: 727-010 

fax: 727-319 

K a m n i k , U s n j a r s k a 9 , 
t e l : 8 1 7 - 2 0 3 

POOBLAŠČENA PRODAJALNA 
Od 15. 11. do 31. 12. 1994 

5 % n o v o l e t n i p o p u s t 
v obliki bonov. 

AKCIJA!! # * 
- sušilec perila 39.506 SIT 
- zamrzovalna omara (200 I) 52.977.60 SIT 
- hladilnik dvovratni (HZ 26) 45.503 SIT 
- hladilnik dvovratni HZ 31 48.741 SIT 
Ponudba velja do prodaje zalog. 

hladilnik 130 I - 32.760 SIT. 
Za gotovinsko plačilo 10% popust. 

* * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * 

Z darilnimi boni boste sodelovali v 
novoletni nagradni igri, 
v kateri vas čakajo privlačne nagrade. 
Obišč i t e nas na Usnjarski 9 v Kamniku od 9. do 12. 
in od 14. do 19. ure, ob sobotah od 9. do 13. ure. 

Pridružujemo se lepim željam ob božiču 
in novem letu. 

J | |__—- uu^^:.MARLBQ? 

o P 

V I D E O T E K A S L O V E N I J A 
Vegova 5, Domžale, teL 721-367 

Najkvalitetnejša ponudba video filmov In CD plošč. 

Ekskluzivna ponudba (brez članarine - trajno): S 
več kot 3000 filmov - 500 hit filmov * 3000 CD plošč - 100 hitov tedensko * 10-20 novih filmov tedensko * snemanje porok, jubilejev, obletnic ipd} 

O d p r t o v s a k d a n , r a z e n n e d e l j e i n p r a z n i k o v , o d 12. d o 21 . u r e 
N a j c e n e j š a i z p o s o j a v i d e o k a s e t ! 

J L 

G O S T I L N A P L A N I N K A 
Restavracija Kenda a 
K a m n i k , Glavn i trg 19 $U~* 
tel.: 831-451 ~ 

Cenjenim gostom se zahvaljujemo za obisk 
in voščimo vesel božič in srečno novo leto. 
H k r a t i s p o r o č a m o , da bo* gostilna Planinka 
31. 12. 1994, 1. in 2. 1. 19*1 zaprta. 

Pričakujemo vas tudi v naslednjem letu! 

Popravila in izdelava gostinske opreme 

T O N I J O Ž E 
Podgorje 94/a, Kamnik 
tel- 812-246 

Vesele božične in novoletne 
praznike ter srečno novo leto 
želimo vsem poslovnim partnerjem 
in drugim Kamničanom. 

E L E K T R O S L A P N I K 
Kamnik, Podgorje 87 
tel,: 812-430 

V s e m c e n j e n i m s t r a n k a m 

i n d r u g i m K a m n i č a n o m 

v o š č i m v e s e l b o ž i č i n 

v e l i k o s r e č e v l e t u 1 9 9 5 . 
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M A R J A N C A J U H 
KAMNIK, TUNJIŠKA 2 / B 

Lepota, o kateri sanjamo, 
je lahko tudi resničnost. 
Tudi striženje las ali ureditev pričeske je lahko pravo 
doživetje. Še posebno če vam namenijo toliko časa, 
pozornosti in posluha kot »Pri Marjani«. 
Vaše želje bodo z našim strokovnim znanjem in 
najkakovostnejšimi preparati za nego las postale 
resničnost. 

Zato se bomo prav zaradi vas 3. januarja 1995 
preselili v nov, sodobnejši salon na Tunjiški 2/b, 
Kamnik, tel.: 817-083 z novim delovnim časom: 

vsak dan od 6. do 20. ure 
sobote: po naročilu 

Vsem želim, da božične praznike preživite prijetno, v 
novem letu pa zdravja in osebne sreče! 

N a s v i d e n j e ! VASA MARJANA! 

TRGOVINA Z GUMENOTEHNIČNIMI IZDELKI 
Kamnik, Šutna 76 (za Korobačem) 
tel. & fax: 812-962 

Ugodna novoletna ponudba avtoprevlek po 3.360 SIT 
in avtopreprog Škorpion po 3.370 SIT za vse tipe vozil. 
Vsem bralcem želimo vesel božič in srečno /995. 

S E R V I S 
P L I N S K I H 
N A P R A V 

- š t e d i l n i k i 
- b o j l e r j i 
- p e č i 
- r e z e r v n i d e l i 

P l i n 

I 
J o ž e K l a d n i k 

Vrhpolje 125 
Kamnik 

* 832-872 

V e s e l b o z i c 

i n s r e č n o 

n o v o l e t o 1 9 9 5 

Z L A T I N A K I T 

M A R J A N B U R N I K 

K a m n i k , Š u t n a 8 

ŠD »Dober dan naši« 

z ansamblom 
ŠTAJERSKIH 7 

v š p o r t n i h a l i v K a m n i k u , 
s p r i č e t k o m o b 2 0 . u r i . 

Informacije po tel. 831-470 (TIC), 831-612 (ZKO), 
825-365 (BAC Stahovica), 737-240 (Hram Rožice-
menjalnica) in 721-507 (Trgovina Peko Domžale). 

Pohitite, število vstopnic je omejeno! 

PROIZVODNO, 
TRGOVSKO PODJETJE 
ŠLARAFIJA, d. o. o. 

PRODAJALNA 
OBLAZINJENEGA 
POHIŠTVA 
Mengeš, Slovenska 28 
(poleg Trdinovega hrama) 
tel.: 737-448 

/z lastne proizvodnje vam nudimo: 
* sedežne garniture od 50.000 SIT dalje 
* postelje 
* kavče, opremljene s šlarafija vzmetmi 
* šlarafija vzmetnice za zdravo spanje 

Nudimo kompleten servis oblazinjenega 
pohištva, ki ga izdelamo tudi po vaših željah. 
Možnost obročnega plačevanja. 

Obiščite nas od 9. do 13. in od 15. do 19. ure, ob sobotah od 9. do 12. ure. 

( • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • a 

E L E K T R O S E R V I S 
Marjan Plemeniti 
Vrhpolje 73, tel. 831-058 

POPRAVILO 
- pralnih strojev, 
- električnih štedilnikov, 
- bojlerjev, 
- malih gospodinjskih aparatov, 
- napeljava In popravilo elektro inštalacij. 

u i f j m j u i - i r a n 
p. 0. 
K a m n i k , M a i s t r o v a 7 

Kamnik, Kovinarska 4, 
tel. 811-711 

P R E N O V L J E N A 

T O V A R N I Š K A P R O D A J A L N A 

1 0 % P R A Z N I Č N I P O P U S T D O 3 1 . D E C E M B R A 

BRISAČE, 

KOPALNI PLAŠČI , 

KRAVATE, METULJČKI , 

SALI, 

RUTE 

Odprto 
od 8. do 19. ure, 
ob sobotah 
od 8. do 13. ure. 

Ni popolnega dneva brez SVILANTTA! 

ZAKAJ BI Z ZAVISTJO GLCPAU K SOSEPU / 

I z k o r i s t i t e 
t r a d i c i o n a l n i n o v o l e t n i 

p o p u s t p r i J e l o v i c i 

Jelovica vam na prodajnih mestih po vsej Sloveniji ponuja pri 
nakupu hiš, vrat, oken in polken 5 do 10% gotovinski 

in 3% novoletni popust. 

M J E L O V I C A 
Jelovica Škofja Loka, nova tel.št. 064/6130, fax 064/634 261 

ŠKOFJA LOKA, TEL. 064/632 270; FAX 632 761; KRANJ, TEL 064/21 1 232; 
LJUBLJANA, TEL/FAX 061 /185 15 00; TAJLES TRZIN; METALKA KAMNIK 

6K€ČMO '951 
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T R G O V I N A M O J C A 
M E D V E D O V A 1 6 , K A M N I K 
TEL. . : 8 1 7 - 3 8 1 

vabi na božično-novoletne nakupe: 
kava 100 g 
sladkor 2 kg 

140 SIT 
220 SIT 

mehcalec 31 399 SIT 
VVeiser riese 3 kg 880 SIT 

Plačilo tudi na več čekov. 
Upokojencem priznamo 7% popust od 
28. decembra do 3. januarja. 
Ob nakupu nad 2.000 SIT vas obdarimo. 

Vsem cenjenim kupcem se zahvaljujemo za nakup in se 
priporočamo tudi v bodoče. Pridružujemo se iskrenim 
vosčilom ob božičnih in novolemih praznikih in želimo 
srečno novo leto /995. 

B R I V S K I S A L O N 
Štrukelj Antonija $p 
Kamnik, Šutna 21 df&dfijtfi 

C A L C I T 

RUDNIK K A L C I T A K A M N I K d.CKoT 

V O Š Č I M O 

VESEL B O Ž I Č 

I N S R E Č N O 

N O V O L E T O ! 

PONI d.o.o. 
Križ 24/a, Komenda, 
teiyfax: 841-113 

- PROIZVODNJA IN MONTAŽA 
VENTILACIJSKE OPREME 

- NAPEUAVA STROJNIH 
INSTALACIJ 

-ZASTOPSTVO 
- IZDELAVA IN MONTAŽA 

SONČNIH ZRAČNIH 
KOLEKTORJEV 

V i n k o P e t e k 

B M K A M - B U S 

Ć.O.O. K A M N I K , 
M A I S T R O V A 1 8 

D R U Ž B A 
Z A P R E V O Z 
P O T N I K O V , 
T U R I Z E M 
IN V Z D R Ž E V A N J E V O Z I L 

tel. 832-121 
832-028 

fax. 813-204 

Potnikom voščimo 
vesel božič in srečno '95. 

£XXXXXXX\XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXJ 

d.o.o. 

^ Trg svobode 6, Kamnik 
^ (v prostorih AMD Kamnik) 
J Tel.: 81 13 42, 81 71 34, 81 71 44 
i - TELEFONSKI APARATI 

I 
£ Delovni čas: vsak dan, razen sobote 
V od 8. do 12. in od 14. do 17. ure. 

TELEFONSKE HIŠNE CENTRALE 
TELEFAXI 
SIGNALNE VARNOSTNE NAPRAVE 

Se priporočamo! $ 
<XX\XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXYXXXXXXXXXXXV 

J A N E Z V R E Č E K 
Zgornji Brnik 143 tel. (064) 422-778 

Izdelujem in popravljam peči 
za centralno ogrevanje na trda 
in tekoča goriva. 

Izdelujem cisterne za olje, peči 
ha olje in plin. 
Na zalogi kombinirani bojlerji. 

STOL 
N o v e p o d o b e prostorov 

K O M U N A L N O 

P O D J E T J E 

K A M N I K 

MemnA 
KAMNIK 

Pridružujemo se lepim željam 

ob bližajočih se praznikih 

in voščimo 

srečno novo leto. 

INTERSHOP i n HOBT P R O G R A M 
Perovo 26 (ob kamniški obvoznici) 
tel.: 813-157 

V prazničnem decembru vas 
pričakujemo vsak dan od 
8. do 12. in od 14. do 19.30, 
sobota od 8. do 16. ure. 

Vesel božič ter srečno in uspešno leto 

1995 vam želita Intershop in Hoby 

program na Perovem. 

» F R I Z E R Z A V S O D R U Ž I N O « 

M o d n o f r i z e r s t v o 

» I R E N A K L A D N I K « 
na Šutni 36 v Kamniku, 
tel.: 817-318 

vas še naprej vabi vsak dan od ponedeljka do petka 
od 8. do 19. ure, ter vsako soboto od 7. do 13. ure, 
da si uredite svojo pričesko po najnovejših modnih 
trendih od stopničastega, klinastega do resastega 
striženja, za poživitev las pa vam priporočamo preli
ve v vseh barvnih odtenkih in barvanje las z najkvali
tetnejšimi barvami »KEUNE«. 
Zdravimo poškodovane lase. Tudi s trajno boste za
dovoljne. 

Prepričajte se sami! 

V s a l o n u s p r e j e m a m o t u d i n a r o č i l a 
z a s i l v e s t r o v o n a t e l . š t . 8 1 7 - 3 1 8 . 

Vsem občanom in občankam pa želimo 3 
vesel božič in srečno '95. y 

razvojni zavod domžale, p.o. 
61230 domžale, ljubljanska 76 

Voščimo vesele 

božične praznike in 

srečno novo leto! 

kemijska Industrija 

Fužine 9 
tel.: 832-711,831-011 
int. 340 

O b v e š č a m o c e n j e n e p o t r o š n i k e , 
d a s m o odpr l i 

n o v o t o v a r n i š k o T R G O V I N O 
(p r i k i n o D o m u ) , 

k jer p r o d a j a m o 

* zabavno pirotehniko 
* izdelke iz plastičnih mas 
* sanitetne izdelke proizvajalca 

Tosama Domžale 
* izdelke proizvajalca Urko Kamnik 

T r g o v i n a je o d p r t a o d 10. d o 18. ure, 
v s o b o t o o d 8. d o 13. ure. 

C e n e z e l o u g o d n e ! 

Vabljeni! 



Vabimo vas v novo odprto 
o k r e p č e v a l n i c o M& 

M e d v e d o v a 14, K a m n i k 
t e L 8 3 2 - 6 6 8 

Si 

vsak delovnik od 7. do 23 . ure, 
ob sobo tah in nedel jah pa od 8. do 2 3 . ure. 

Še posebej povabljeni v teh predprazničnih 
in prazničnih dneh, da v prijetnem ambientu 
s prijatelji nazdravite novemu letu. 

Vesele božične praznike in srečno 
novo leto želimo vsem Kamničanom. 

F r i z e r s t v o » N E J K A « 

Kamnik, Japijeva 4 

Odprto od 6. do 20. ure, 

ob sobotah od 8. do 13. ure. 

Vsem cenjenim strankam se 
zahvaljujemo za obisk in jim želimo 
vesele božične praznike ter srečno 
novo leto 1995. 

M A T E J A M A R K E T 

K o v i n a r s k a 3 / a , K a m n i k 

t e l . 8 1 2 - 6 0 8 

buteljčno vino laški rizling - Brežice 
buteljčno vino rose 
bibita lahka (1,5 I) 
šlnk 
kava barcaffe (100 g) 
majoneza (650 g) 
sir gauda 
šunka prešana 
šunka pizza 
maslo 

276 SIT 
237 SIT 
98 SIT 

950 SIT/kg 
160 SIT 
507 SIT 

755 SIT/kg 
775 SIT/kg 
695 SIT/kg 

154,40 SIT/zavitek 

#10 
P r i p r a v l j a m o n a r e z k e 

p o v a š i h ž e l j a h ! 

D r a g i o t r o c i ! 
V soboto, 24. decembra, vas bo ob 10. uri v 

naši trgovini pričakal Božiček in vas obdaril 

Avtokleparstvo 
B r e m š a k J a n e z 
P o d bor š t 4 , K o m e n d a 

želi vsem cenjenim 
strankam vesele 
božične praznike 
in srečno novo leto. 

Hkrati se zahvaljujem za zaupanje 
in se priporočam tudi v prihodnje. 

V i n k o P o l a k 

d i m n i k a r s t v o 

č i š č e n j e k l i m a n a p r a v 

K a m n i k , T u n j i š k a 11 

t e L 8 3 1 - 7 7 9 

Vesel božič in veliko 
sreče v letu 1995 
vam želi 

vaš dimnikar 

S * S R E Č N O I N V A R N O 
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P O S E B N A P O N U D B i - D 6 B A V M 0 

FORD M0NDE01.8 i. J j S r B V ^ J? 

FORD M0NDE0 \p€\&0^ 

rooaEDMozJio! 

PONUDB^ TUDI O M 

00 / 
V IZ FORDOVEGA PROGRAMA 

D B i f i f f l l Č N O D A R I L O * 

A V T O S A L O N T E L K P 6 1 / £ 1 2 * 2 3 4 , F A X : 0 6 1 / 7 1 2 - 0 3 2 

AVTO SERVIS: 721-720, NADOMESTNI REZ. DELI: 722-777 

A V T O M E H A N I K A 

( v v T l f A U d i " ] M a r g p l f . * o o . 
v ) \ ) Mam Marian. s . d . 

S E A T S K O D A 

Marn Marjan, s.p. 
K o m e n d a , G l a v a r j e v a 7 0 
te l / fax : 8 4 1 - 2 8 7 
s tanov. : 841-161 

Kvalitetne storitve po 

ugodnih cenah z garancijo 

za mila VW, Audi, Seat 

in Škoda v novi delavnici. 

Odprto vak delovnik od 8. do 18. ure, 
ob sobo tah dežurstvo od 8. do 12. ure. 

Cenjenim sedanjim in bodočim strankam 
voščim vesele božične praznike 
in veliko sreče v novem letu. 

g o r e n j e n 

P O O B L A Š Č E N A P R O D A J A L N A 

• m H H H H H A H A Č I Č Domžale, 
v / l v S n l i n S E R V I S Prešernova 1 /a , 
P W W T R G O V I N A tel. 722-107 

p o p u s t i d o 2 5 % 

O d p r t o o d 9. d o 19. u re , 
o b s o b o t a h o d 8. d o 12. u re . 

Cenjenim kupcem se zahvaljujemo za obisk 
in voščimo prijetne božične praznike ter vse 
dobro v letu, ki prihaja. 

Z o b n a a m b u l a n t a 

D r . L a d i s l a v a R e c e r 
K o v i n a r s k a 4 , K a m n i k 
t e l . : 8 1 1 - 7 1 1 , i n t . 5 0 

Vsem cenjenim pacientom 

želim vesele božične praznike 

in srečno novo leto 1995. 

Zahvaljujem se vam za zaupanje 
in se priporočam tudi vnaprej. 

o 

B>- /E\ ^ ( g 
S ) L n l 

Vsem poslovnim partnerjem in občanom zeCimo prijetne, božične prazniHg in srečno novo leto! 
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RH0Đ0DENDR0N CENTER, d.0.0. 
Radomlje 

TRGOVINA JURCEK 
Stranska 9, Domžale 
teL 723-021 
i n 

TRGOVINA VRT 
Ljubljanska 67, Domžale 
tel.: 722-455 

Lepo se zahvaljujemo za 
obisk in vas vabimo na 
naša prihodnja predavanja 
in nakupe. 

Voščimo vam 
vesele božične praznike 
in srečno 1995. 

Spomin na mamo pokopano 
nam v srcu spi... 
Umrje mama vse prerano, 
tel udi slo let doživi 

ZAHVALA 
V 82. letu starosti nas jc po 

dolgotrajni bolezni zapustila nasa 
mama, stara mama, prababica, 

sestra in teta 

ALOJZIJA 
DROLC 

roj. Balon 
Jaklnova mama iz Srednje vasi 18 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in sosedom 
za vso pomoč, izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče in za mase. 
Iskrena hvala zdravnikom ZD Kamnik, g. Modicu za govor in 
govornicama ob grobu. Iskrena zahvala gospodu župniku za lepo 

opravljen pogrebni obred. 
Žalujoči: vsi njeni 
december 1994 

M reč trpljenja, ne bolečine, 
življenje je trudno končalo svoj hoj. 

ZAHVALA 
Mnogo prekmalu nas jc v 53. letu 
življenja po hudi bolezni zapustil 
naš dragi mož, oče, brat in stric 

J O Ž E 
P E T E K 

Toplo se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
njegovim sodelavcem podjetja Stol za izrečeno sožalje, 
podarjeno cvetje, svece in za mase ter spremstvo na njegovi 
zadnji poti Hvala tudi pevcem in gospodu župniku za lep 

pogrebni obred. 

Žalujoči: žena Francka, sinova Tomo in Matjaž, hči Helena 
in drugo sorodstvo 

december 1994 

Življenje 7. delom si začel, 
z delom si ga tudi končal 
Le kdo te pozabiti bo mogel, 
ko svetu si toliko lepega dal. 

ZAHVALA 

Po težki bolezni nas je zapustil 
dragi mož, očka, stari a ta, brat, 

stric in svak 

F R A N C P R E Z E L J 
iz Podgorja 123 

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
njegovim nekdanjim sodelavcem iz Stola in naSim sodelavkam 
iz Svilanitovc Šivalnice za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, 
sveče in za mase ter tako številno spremstvo na njegovi zadnji 
poti. Posebej hvala g župniku, pevcem Solidarnosti in go
vornikoma Lojzetu Jermanu in Antonu Modicu za poslovilne 

besede. 

Žalujoči: vsi njegovi 

december 1994 

ZAHVALA 

V 87. letu življenja nas jc zapustila draga mami, stara mama 
in prababica 

K A T A R I N A 
K R E G A R 

roj. Tratnik 
iz Spodnjih Stranj 3 

Najiskrcncje se zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, znancem, 
sodelavcem STOL-a in KIK-a in sosedom za izrečena sožalja, 
podarjeno cvetje in sveče, darovane mase, prispevek za cerkev 
ter številno spremstvo na njeni poslednji poti. Posebej toplo se 
zahvaljujemo osebju Doma upokojencev Kamnik za skrbno 
nego, gospodu župniku za lepo opravljen pogrebni obred, 
stranjskim pevcem za sočutno petje, g Novaku za njegovo 
pomoč in vsem, ki ste našo mami imeli radi in jo boste ohranili 

v lepem spominu. Vsem še enkrat iskrena hvala! 

Žalujoči: sinova Franc in Janez z družinama, hčerke 
Francka, Manca in Ivanka z družinami 

Sp. Stranje, Mekinje, Kamnik, december 1994 

Ijovci so se poklonili ti 
z zeleno vejico. 
Lovski rog pa je zatrobil 
večno nam slovo. 

ZAHVALA 

Ob izgubi moža, očeta, starega a ta, 
brata in strica 

DOMJTNIKA 
S M R K O L J A 

z Duplice 
se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem, ki ste v težkih trenutkih sočustvovali z nami, izrazili 
ustno ali pisno sožalje, daroval cvetje in ga pospremili k 
zadnjemu počitka Posebna zahvala za udeležbo in sodelovanje 
pri poslednjem slovesu njegovim lovskim in gasilskim pri
jateljem, praporščakom, rogistom, govornikom g Močniku, g 
Modicu in g. Vidmarju. Zahvaljujemo se tudi g. župniku Janezu 
Gcrčarju za poslovilne besede in za opravljen pogrebni obred. 

Žalujoče ožje sorodstvo 

december 1994 

Mojo srčno kri škropite 
po planinskih sončnih tleh, 
kakor seme jo vrzite 
po dolih in po bregčk 

(Simon Gregorčič) 

ZAHVALA 

Na zadnjo pot smo pospremili 
našega dragega • 

Š T E F A N A R E P A N Š K A 
Iskreno sc zahvaljujemo vsem. ki ste darovali cvetje, sveče, v 
mašne in druge dobre namene, nam izrazili ustno in pisno 
sožalje ter ga v tako lepem številu pospremili na njegovi zadnji 
poti. Zahvala duhovnikoma za prelep obred, za molitve in 
tolažilne besede, vsem govornikom, pevcem in zdravstvenemu 
osebju za pomoč med njegovo boleznijo. Vsem sc enkrat 

iskrena hvala. 

Žalujoči: vsi njegovi 

Kamnik, Ljubljana, december 1994 

Počivaj mirno, sladko spavaj, 
v grobu ni gorja in nI skrbi 
A enkrat snidemo se vsi 
nad zvezdami, nad zvezdami 

ZAHVALA 

V 81. letu življenja je za vedno 
zaspala naša draga sestra in teta 

V I K T O R I J A 
P O D B E V Š E K 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
sosedom za izrečena sožalja, podarjeno cvetje in sveče. Hvala 

tudi pevcem in gospodoma župnikoma za pogrebni obred. 

Žalujoči: vsi njeni 

december 1994 

Življenje nase je kot knjiga, 
za listom list, 
za dnevom dan, 
nihče ne ve, kdaj ho roman, 
kdaj bo končana zadnja stran! 

% ašssfc j««*î an» 

Življenje nase je kot knjiga, 
za listom list, 
za dnevom dan, 
nihče ne ve, kdaj ho roman, 
kdaj bo končana zadnja stran! 

ZAHVALA 
Ob nenadni in mnogo prezgodnji 
smrti našega sina, očeta in brata 

STANETA 
KOGEJA 

sc toplo zahvaljujemo vsem sodelavcem Carinarnice Koper, 
sošolcem 7 b. r. OS Koper, sorodnikom, sosedom in vsem, ki ste 
ga počastili na njegovi zadnji poti na pokopališču v Motniku, nam 
izrekli sožalje, mu darovali cvetje, sveče, za maše in darove v druge 
namene, ter g župniku za lepo opravljen pogrebni obred. Vsem 

še enkrat iskrena hvala. 

Njegovi žalujoči 
Motnik, Koper, Porschach, Trojane, december 1994 

MSa prazna je ostala, 
ko si vzel od nas slovo, 
bolečina v srcu je ostala, 
ki pozabljena ne bo. 

V SPOMIN 

21. decembra jc minilo žalostno 
leto, odkar nas jc nepričakovano 
za posledicami prometne nesreče 

zapustil naš dragi mož, oče in stari 
oče 

J A K O B K L E M E N 
iz Kamnika 

Iskrena hvala vsem, ki sc ga spominjate. 

Vsi, ki se ga spominjamo 

december 1994 

Vsi bodo dosegli svoj cilj, 
le jaz ga ne bom dosegel.. 

ZAHVALA 
Triletna kruta bolezen nam je kljub 
srčni želji po ozdravitvi ob pripravi 

na 12. rojstni dan iztrgala iz naše 
sredine dragega sina, bratca, vnuka 

P E T R A 
K R A M B E R G E R J A 

učenca 6. razreda OŠ Jarše-Rodica 

Žalostno slovo z mašo jc bilo v soboto, 3. decembra 1994, ob 15. uri 
iz mrliške vežice v Mengšu. Iskrena hvala vsem, ki ste sočustvovali z 
nami, nam izrekli sožalje. poklonili toliko lepega cvetja in svečk ter 
ga v tako velikem številu pospremili v njegov mnoge prerani zadnji 
dom. Prav tako hvala g župniku z Vranje Peči Štefanu Steletu za lepo 
opravljen pogrebni obred in župljanom Vranje Peči. Hvala delavcem 
Komunalnega podjetja Kamnik za vso prijaznost in cvetličarni Lap iz 
Kamnika za okrasitev mrliške vežice s prekrasnim belim cvetjem. 

Žalujoči: mamica Marija, oči Martin, bratec Blaž, ata Stane, 
Ana in mama Ivanka, tete, strici ter drago sorodstvo 
Zg. Jarše, Znojile pri Zagorju, december 1994 

Mar prav zares odiet je tja v neznano? 
Kako je mogel, ko smo mi še tu? 
Nositi moramo vsak svojo rano, 
da mu ne zmotimo miru... 
. * * * 

Ce te smrt je iz sredine vzela, 
se vedno te ljubezen naiih src bo grela. 

ZAHVALA 

V prometni nesreči je v komaj 
21. letu izgubil življenje naš dragi 

sin, vnuk, nečak in bratranec 

M A R K O D R O L C 
iz Kamnika, Ljubljanska 3/a 

Ne moremo najti pravih besed, s katerimi bi se mogli zahvaliti 
prav vsem sorodnikom, Markovim prijateljem in sošolcem, 
njegovim in našim sodelavcem iz podjetij Varnost Mengeš, Trak' 
Mengeš, Alprcm Kamnik in stanovalcem bloka Ljubljanske 3/a, 
še posebej Veri Mejač in Ivanki Ravnikar za nesebično pomoč 
in tolažbo v hudih trenutkih krute resnice. Posebej hvala tudi 
dr. Jcmčcvi in dr. Radonič-Logarjcvi ter patru Marku Novaku 
za vso pomoč, direktorju Gorzi iz Varnosti Mengeš za izbrane 
besede, s katerimi sc jc spomnil Markove kratke življenjske poti, 
g. župniku za lepo opravljen pogrebni obred, pevcem Lire in 
izvajalcu Tišine. Se enkrat hvala vsem, ki ste nam kakorkoli 
pomagali, nam izrekli sožalje, Marku podarili veliko lepega 
cvetja in svečk ter ga tako množično pospremili v njegov mnogo 

prerani zadnji dom. 

V globoki žalosti: mami Malka, oči Tone, neutolažljiva Tina, 
stara mama, strici: Drago, Ivan, Tone, Viktor: tete: Štefka, 
Micka, Francka in Slavka z družinami ter drugo sorodstvo 

Kamnik, Domžale, Cesnjicc, Mengeš, Duplica, Vrhpolje, Čirse, 
Mozirje Laze, december 1994 
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N A P R E D E K 

S R E Č N O V L E T U 1 9 9 5 

V s e m n a š i m k u p c e m , d o b a v i t e l j e m i n p o s l o v n i m p a r t n e r j e m 

s e z a h v a l j u j e m o z a u s p e š n o s o d e l o v a n j e v l e t u 1 9 9 4 . 

Za konec leta 
smo pripravili 
posebno presenečenje: 

v vseh naših trgovinah 
vam na vašo željo 
brezplačno zavijemo 
pri nas kupljena 
darila. 

B l a g o v n i c a V e l e j e o d p r t a : 
- v petek, 23. decembra, od 8. do 20.30. 

Ta dan igra od 15.30 dalje na ploščadi 
pred Vele ansambel Planika, ob 18. uri 
pa bo velik ognjemet 

- v soboto, 24. decembra, od 7.30 
do 18. ure 

- v soboto, 31. decembra, od 7.30 
do 13. ure. 

ŽELIMO VAM VESEL BOŽIČ IN SREČNO NOVO LETO! 

l . o . o . 

Attemsov trg 9 
Gornji Grad 
Tel- 063/843-236, 843-007 
Faks: 063/843-236 

Prodaja in servis 
vozil ŠKODA. 

Prodaja na kredit (na dve ali tri leta). 
•Možnost leas inga. 

Posredniška prodaja rabljenih vozil. 
Vesele božične praznike in 
srečno novo leto vam želimo. 

M E S O 
KAMNIK 
Usnjarska 1 

tel.: 831-103, 831-275 

Tudi letos lahko dobite 
vse potrebno za koline 
v naši prodajalni 
na Usnjarski 1 v Kamniku. 

Po ugodni ceni prodajamo svinjske 
polovice za ozimnico. 
Dnevno sveže meso, drobovina in mesni 
izdelki so narejeni po izvirnih domačih 
receptih iz mesa živine slovenskih rejcev. 

Pričakujemo vas vsakdan 
od 7. do 19. ure, ob sobotah pa od 7. do 13. ure 

Želimo vesele božične praznike 
in srečno novo leto! 

A v t o C a r d . o . o . 
Svetčeva 1, Mengeš, 
tel. avtosalon: 737-414 

RENAULT 
POOBLAŠČENI S E R V I S E R 

tel: 737-279 

Ne iščite avtomobilov RENAULT 
drugje, pridite k nam v Mengeš! 

Ob 25. obletnici prisotnosti 
Renaulta na slovenskem 
trgu vam nudimo 5% 
popust za nakup vozil iz 
domačega programa: R5 
in Clio, do konca 
letošnjega leta. 
K nakupu Renaultovih vozil vam 
pomagamo z ugodnim kreditom 
(R + 11 %) in leasingom. 

Za ves RENAULTOV program 
zagotavljamo kompletne servisne 
usluge. 

Obiščete nas lahko vsak dan med 7. in 19. uro, 
ob sobotah pa le v salonu med 8. in 12. uro. 

Želimo prijetne praznike 
in srečno 1995! 

v Komendi, Krekova 10 
tel. 841-291 

vas prisrčno vabi, da poskusite naše raznovrstne 
slaščice, sladolede in sladoledne jedi, sadne 
kupe, alkoholne in brezalkoholne osvežilne 
pijače ter se sprostite ob skodelici dobre kave. 

O b i š č i t e n a s t e r n a m z a u p a j t e 

v a š e s k r i t e s l a d k e ž e l j e , k a t e r e 

v a m b o m o s k u š a l i i z p o l n i t i . 

Odprto vsak dan od 10. do 20. ure, ob torkih zaprto. 
Sprejemamo naročila za pecivo in torte vseh vrst! 
Se priporočamo! Janez Lenček 

slaščičarski in kuharski mojster 
Prijetne božične praznike 
in srečno 95/ 

AVTOBUSNI PREVOZ 
Marjan Vrankar 
Buč 20, Laze v Tuhinju 
teiyfax: 847-124 

Opravljamo prevoze 
po domovini in tujini. 

Pridružujemo se vsem iskreno dobrim željam ob 
prihajajočih praznikih in v letu 1995. 

KlimniŠki 0bč8n - Ustanovitelj Skupština občine Kamnik, izdajatelj 
Bistrica, d.o.o.. Kamnik. Ljubljanska 3/a. direktorica Saia Mejač, oec. Ureja uredniški 
odbor. Glavni bi odgovorni urednik Franc SvetelJ. Strokovna sodelavka Vera Mejač. 
Lektorica Helena Skrlep. Tehnični urednik Bojan Knavs. Na podlagi zakona o DP in 
mnenja Urada vlade za informiranje (51. 23/231-93 z dne 13. 9. 1993) sodi časopis med 
proizvode informativne narave po 13. točki tarifne Številke 3, za katere se plačuje 5% 
davek. Kamniški občan izhaja dvakrat mesečno v nakladi 11.200 izvodov in ga prejemajo 
vsa gospodinjstva brezplačno. Naslov uredništva: Kamnik, Glavni trg 24 (občina), tel./ 
fai: 831-311. Žiro račun: Bistrica, d.o.o.. 50140-503-53872. Rokopisov in fotografij ne 
vračamo. Tisk DP DELO - Tisk časopisov in revij. Ljubljana. Dunajska 5. 


